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״המצוינות היא מידת הרצון. השאיפה למצוינות היא מידת 
ההשקעה, והשמים הם הגבול״.

                                                                      )פתגם אנגלי(

  הכפר הירוק הכפר הירוק הוא אי של מצוינות, חזון וחלום, והוא מאפשר 
לתלמידים ולמבוגרים כאחד, לממש חלומות.

ועבודה קשה כדי להגשים את הפוטנציאל הטמון  טיפוח המצוינות כערך 

ובהמשך  הבית-ספרית  לתרבות  אלא  ליחידים,  לא  תורמים   – בתלמידים 

לחברה כולה.

והיזמות  ואת המצטיינים על החדשנות  ולשבח את המצוינות  צריך להלל 

ועל האומץ לחלום כפי שהם באים לידי ביטוי בפועלם ובהתאם לחזון הכפר 

הירוק.

חשיבה מתמדת על המחר; שינוי והתחדשות כדרך חיים; אומץ לחלום שכל 

פסגה אפשרית. מרכז טכנולוגי ומדעי שענפיו חוצים גבולות. טיפוח יכולת 

למידה עצמאית וחוקרת בקרבם ועידודם לפרוץ גבולות, לחלום ולהגשים 

את עצמם. ייזום פרויקטים טכנולוגיים-חברתיים בתעשייה, הצבת בני הנוער 

החברים ב-Greenstart Academy, בחוד החנית של הפיתוח הטכנולוגי, 

החברתי והתעשייתי, במדינת ישראל ומעבר לים.

הכפר הירוק הוא מוסד של תנופה, יצירה והצטיינות בארץ ובעולם.

וכמובן  הפעולה  שיתוף  על  להורים  המסורים,  ולמנהלים  לצוות  הערכתנו 

לתלמידים על היוזמה וההתמדה שלהם.

הכפר הירוק שואף להיות מוסד חינוכי מוביל בארץ ובעולם. בזכות פועלם 

של התלמידים והמבוגרים החזון מתממש הלכה למעשה.

הכפר הירוק רואה עצמו כקהילה רב-תרבותית, המעודדת ביטוי של כל יחיד 

וכל קבוצה, ובונה את ה״יחד״ על ערכים משותפים של סובלנות, התחשבות 

הדדית וכבוד הדדי.  

בית הספר בכפר הירוק פועל כחממה של מצוינות לימודית וחינוכית.

איכות חייו של האדם נמדדת גם בכמה פעמים אמרו עליו שהוא מצוין.  

ומהי מצוינות? - מעולה, משובח, מובחר, מועדף, מושלם, טוב מאוד, עילוי, 

יוצא מן הכלל, מדהים, מסומן, מזוהה, ניכר.

המצוינות אינה יעד. המצוינות היא מסע. מסע מתמשך עם תפיסת עולם, 

זו לא חוכמה רק לשאוף למצוינות, החוכמה היא לקום שעה  עם תרבות. 

קודם בבוקר ולהגשים את הפוטנציאל של עצמי באשר אני. 

״גישת המצוינות היא תביעה עצמית להגעה לשלמות; תהליך מתמיד של 

תביעה עצמית של יותר טוב, יותר מקיף, יותר מעמיק, יותר אמיתי, יותר 

מלוטש״.

לכו בכוחכם זה!

באהבה,

ד״ר קובי נווה )סיסקו(
מנכ״ל הכפר הירוק
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כפר נוער לפיתוח כישורי מנהיגות סביבתית
   לפני יותר מעשור הפך הכפר הירוק לבית ספר למנהיגות סביבתית המפתח 

כמעבדה  הפתוחים  השטחים  ניצול  תוך  סביבתית  ואוריינות  מנהיגות  כישורי 

לימודית חיה. ייחודיותו הפדגוגית של הכפר כוללת מתודולוגיה חדשה המסייעת 

לפיתוח חשיבה רפלקטיבית, לגיבוש זהות אישית, לחיזוק האוטונומיה ולפיתוח 

מנהיגות.

תחום הגנת הסביבה מהווה עוגן לבירור ולחקירה בשאלות המהותיות של הקיום 

החברתי-אנושי. הבנת הצורך בשימור ערכי הטבע, הבנת הסיכון שיש לאנושות 

בשל שינויי האקלים, העיסוק בשימור ובאיכות הסביבה – כל אלו נוגעים באופן 

ומעוררים  סביבתית”,  ו”זהות  סביבתית”  כ”אתיקה  המוגדרים  בנושאים  מואץ 

שאלות כגון: מהי האחריות של האדם כלפי בעלי החיים וכלפי אנשים אחרים? 

מה עושים כאשר הגנת הסביבה ופיתוח טכנולוגי מצויים בקונפליקט זה עם 

זה? בהצבת נושא הגנת הסביבה כעמוד שדרה ערכי, פותח הכפר פתח לעיסוק 

חינוכי עמוק ומשמעותי בכל רובד של החיים החברתיים.

בכדי לממש רעיונות אלה, כל תלמידי הכפר עוברים סדנאות מנהיגות לפיתוח 

בשטח  סביבתית  עשייה  הכוללות  וסביבה  שטח  וסדנאות  אישיים  כישורים 

הכפרי, הכרות עם הסוגיות הסביבתיות והתנסות מעשית בסוגיות של כפר נוער 

זו, אנו מציעים לבתי ספר אחרים סדרה  בסביבה אורבאנית. על בסיס גישה 

של מפגשים חינוכיים אשר מטרתם הטמעת ערכי הקיימות בעזרת אקטיביזם 

סביבתי וחיזוק הזיקה בין התלמיד ובין סביבתו הטבעית והחברתית.  

הכפר פועל בשיתוף מוסדות אקדמיה, רשויות מקומיות ובתי ספר אחרים בכדי 

לפתח מרכזי הצלה והפצה לצומח הארץ ישראלי ולשמר את המגוון האקולוגי 

הייחודי של האזור. במסגרת זו הכפר יוזם פעולות של ריבוי והשבה של צמחים 

בסכנת הכחדה בשרון כחלק מרכזי מתוכנית הלימוד. סביב מיזם זה התלמידים 

לומדים על נושאים ואתגרים סביבתיים בישראל, ופועלים בצורה ישירה כדי 

לתת מענה לאתגרים הללו. התלמידים מבצעים מחקר הכולל את לימוד המין 

וחקר נישת בית הגידול המתאימה לו, ומלווים את גידול הצמח משלב הזריעה 

ועד השבתו אל השמורה, כולל ניטור ההשבה. 

תלמידי הכפר הירוק מגדלים ומרבים מינים שונים של צומח הנמצאים בסכנת 

הכחדה. החומר הצמחי נזרע ונשתל הן בשטחי הכפר הירוק והן באזורים שונים 

במרחב השרון, כמו: פארק הרצליה ואזור נתניה - כפר סבא. בנוסף, פועלים 

בבריכות  המצויים  דו-חיים  של  שונים  מינים  של  והפצה  לשימור  התלמידים 

תלמידי  כמו-כן,  מקלט.  גן  הוקם  עבורם  יבשה  וצבי  הכפר  שבשטחי  החורף 

הכפר מדריכים וחונכים גני ילדים ובתי ספר המעוניינים לפתוח אתרי צימוח 

למינים המצויים בסכנת הכחדה באזורים שונים.

סדנאות המנהיגות משלבות ידע אקדמי מעודכן בתחום המנהיגות, סימולציות 

אישיים  פרויקטים  של  וליווי  והכנה  מנהיגות,  שאלוני  לכיתה,  ומחוץ  בכיתה 

בנושאים חברתיים וסביבתיים מגוונים. הילדים מתנסים במצבי מנהיגות וחווים 

שהם  באירועים  לכיתה,  ומחוץ  בכיתה  שונים  במצבים  המנהיגות  חוויית  את 

התלמידים  האישיים,  הפרויקטים  במסגרת  תכננו.  לא  שהם  ובמצבים  תכננו 

כותבים  מעשי,  לפרויקט  נושא  בוחרים  נטייתם,  פי  על  חזונם  את  מעצבים 

תכנית ביצועית, מבצעים את הפרויקט ולבסוף מציגים אותו ועורכים רפלקציה 

על התהליך.

הפעילות הייחודית של הכפר הנשענת על לימודים עיוניים ושטחים פתוחים, 

מצוינות  על  דגש  ומגוונת,  תוססת  אורבנית  לסביבה  וקירבה  פנימייה  חיי 

בין קבוצות שונות בחברה הישראלית—הופכת את  ואינטראקציה משמעותית 

הכפר להקשר חינוכי בו העיסוק בפיתוח מנהיגות סביבתית הוא ייחודי 

בארץ ואף מחוצה לה. 
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האקדמיה הטכנולוגית
גרינסטארט אקדמי 

Gsa



11 10

הנוער  בני  במסגרתו  האוטודידקטיקה,  לאומנות  ספר  בית  הינו  גרינסטארט 
הם  שלהם:  ההזדמנויות  ושל  חייהם  של  המרכזיים  לארכיטקטים  הופכים 
ממציאם את טכניקות הלמידה, לומדים כיצד להפוך מורים ומדריכים לילדים 

אחרים ומייצרים קורסים ותוצרים בהתאם ללהט שלהם.

מורכבים  טכנולוגיים  פרויקטים  ייזום  באמצעות  נעשית  הספר  בבית  הלמידה 
ומימושם, בסביבה שמקפידה לנקות רעשים, לחבק, ולאפשר את האומץ לחלום 

ביום ולבצע כבר הלילה.

ובתחרויות  בהאקתונים  GreenStart Academy - GSA משתתפות  קבוצות 
הקמת  לטובת  ובהתנדבות  באינטנסיביות  פועלות  וכן  ובינלאומיות,  ארציות 
לבבות  קירוב  בפ”ת(,  יוספטל  שכונת  )כגון  מצוקה  בשכונות  תמיכה  מרכזי 
 – בעולם  דומים  מרכזים  והקמת  לוד(  יפיע,  כפר  )נצרת,  ליהודים  ערבים  בין 

בווייטנאם, באוגנדה, בפיליפינים, בהונג קונג במקדוניה ובסין.

המיזם החל את דרכו בכפר הירוק לפני 12 שנים עם חמישה ילדים, וכיום פועלים 
בו כ-250 בני נוער תלמידי הכפר. בשנים האחרונות, זכינו להישגים יוצאי-דופן 
 ,UCLA ,אוניברסיטת בייג’ין ,MIT,  NASA בתחרויות רבות בארץ ובעולם – ביניהן
הסייבר  תחרות  הארצית,  הסטארטאפים  אליפות  ברובוטיקה,  העולם  אליפות 
בתפקידי  מועסקים  האקדמיה  מבוגרי  רבים  כן,  כמו  ועוד.  אקסטרים  גורו  קוד 

מפתח ביחידות הטכנולוגיות המובחרות בצבא
ובתעשיית ההיי-טק.

בסופו של יום, חזון אקדמיית גרינסטארט הינו
לייצר “מגרש משחקים לחולם המעשי” –

מקום שיוליד מנהיג אכפתי ובהיר מחשבה
המכיר את עצמו, מבין את האחר ויודע

לקבל החלטות אמיצות; אך יותר מכל - 
אדם לומד הנהנה מכל רגע.

אינג’ינר יהודה אור, 
יזם ומנכ”ל גרינסטארט אקדמי,

הכפר הירוק.

“ביום ההוא, טכנולוגיה הפכה לשפה בינלאומית”.
)Zadik Vetovlo פרופסור(                                                                            

  גרינסטארט אקדמי – האקדמיה הטכנולוגית של הכפר הירוק – הינה מיזם 
היי-טק חינוכי, טכנולוגי וחברתי חדשני, הפועל לאחר שעות הלימודים כבית 

ספר פורץ-דרך לסטארטאפים, לרובוטיקה ולסייבר.

של  תחושות  לעתים  חווים  המסורתית  החינוך  במסגרת  הנמצאים  תלמידים 
שעמום, לחץ וריחוק מחבריהם ללימודים. אקדמיית גרינסטארט שמה לעצמה 
שבני  ומעוררת-השראה,  מעצימה  כיפית,  לחוויה  הלמידה  את  להפוך  למטרה 

נוער באשר הם ייקחו בה חלק בהתלהבות.
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הישגי תלמידי גרינסטארט, הכפר הירוק,
בתחרויות בארץ ובעולם

שנת 2018 - אליפות הארץ לסטארטאפים של משרד החינוך 
  1200 משתתפים מרחבי הארץ: 

• מקום ראשון )פרס בסך 12.000 ₪(
• מקום שני )פרס בסך 8.000 ₪(

• מקומות שלישי ורביעי
אליפות המדע והסטארטאפים העולמית בבייג׳ין

  2000 פרויקטים, 26 מדינות כולל ארה”ב, רוסיה סין ואירופה:
• מקום ראשון, קטגוריית רפואה

• מקומות ראשון ושני, קטגוריית מדעי המחשב
• מקומות שני ושלישי, פרס התעשייה הסינית

תחרות הסטארטאפים באוניברסיטת UCLA – Founders BootCamp, לוס אנג׳לס 
שניים מתוך שמונת הסטרטאפים בעולם אשר זכו כל אחד לחוד בהשקעה של 50,000 
פיץ׳  לקראת   UCLA-ב מלא  במימון  חודשיים  בן  קיץ  ובמחנה  חברה  להקמת  דולר 

מסכם בעמק הסיליקון לגיוס קפיטל ראשוני.
אליפויות הסייבר הארציות, קודגורואקסטרים וקודגורו.

• מקום ראשון )מלגת לימודים מלאה לשנתיים לתואר ראשון במדעי המחשב(
שנה שנייה ברציפות

מקום רביעי, שנה שנייה ברציפות 
אליפויות הארץ ברובוטיקה - FIRST, FRC  לתיכונים ו-FLL לחטיבה                                                    
• מקום ראשון, FRC תחרות מחוז חיפה - פרס יושב הראש, עבודה למען הקהילה. 

שנה שניה ברציפות
• זכיית המועמדת שלנו, קרני, מצוות מכניקה, בתחרות הארצית במלגת לימודים בטכניון

• העפלה עם כל ארבע קבוצות החטיבה לאליפות הארץ
• מקום ראשון ארצי: פרס החדשנות בתכנון הרובוט: פנדהבליץ

• מקום שני ארצי:  פרס הצוות: פטרובליץ
• מקום ראשון ושני, Fll, אזוריות תל אביב, פרס ההשראה• מקום ראשון, Fll, אזוריות 

תל אביב, פרס הצוות – פנדהבליץ
• מקום ראשון, Fll, אזוריות תל אביב, פרס מקצועיות – פיקהבליץ
• פרס ה-GIA: העפלה לגמר ארבעת  הפרויקטים המובילים בארץ
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שנת 2017
• העפלה לגמר של אוניברסיטת MIT בארהב – טופ 10 בעולם

• מקום ראשון ושני בגמר תחרות המדע העולמית באוניברסיטת בייג’ין –
   קטגוריית מדעי המחשב

• מקום ראשון בתחרות הסייבר הארצית, קוד גורו אקסטרים
• מקום ראשון באליפות הרובוטיקה במחוז המרכז

• העפלה לרבע הגמר העולמי באליפות העולם ברובוטיקה
שנת 2016

• העפלה עם שני סטארטאפים בקטגוריית חלל תעופה ומחשבים לטופ 4 בתחרות 
הפאוור פיץ’ בתחרות הסטארטאפים העולמית לנוער של נאסא, ספיריט אוף אינוביישן

שנת 2015
• העפלה לגמר תחרות הסטארטאפים העולמית לנוער של נאסא,

ספיריט אוף אינוביישן
שנת 2014

• העפלה לחצי בגמר תחרות הסטארטאפים העולמית לנוער של נאסא, ספיריט אוף 
אינוביישן

האקאתונים עם גורמי תעשייה וטכנולוגיה
• האקאתון בן 48 שעות עם יחידה 8200, בהשתתפות 32 מפקדים

Tinylove האקאתון בן 24 שעות עם חברת הצעצועים •
• האקאתון בן 24 שעות CTF – האקאתון סייבר ביוזמת קבוצת המכבים

סטארטאפים המרכזים עניין בתעשייה
ייצור אצל חברת  Speakidoll, בובה המלמדת מילים ראשונות. נמצאת בבחינת   •

Tinylove
•  Tap, סטארטאפ בתחום המים. זכה בהצעת רכש על סך חצי מיליון דולר,   

כנגד יכולת רישום פטנט
הופעות בטלוויזיה ובעיתונות הכתובה
• כותרות ראשיות ב-Ynet ובכלכליסט

• הופעות במהדורות החדשות – תאגיד השידור כאן וערוץ 10
• הופעות בתכניות בוקר – “העולם הבוקר”, “עושים סדר”

• סרט תיעודי מלא בתאגיד ״כאן 11״

הישגי בוגרים
• יואב פרנקו – זוכה אות רמון לשנת 2016, וזוכה

בתחרות 20 המשפיעים של חברת החדשות עד גיל 20

• אנה סמוילוביץ׳ – זוכה בעבודת הגמר המצטיינת

הארצית של משרד החינוך במתימטיקה 

• עופרי בסון – זוכת אות רמון לשנת 2017, וזוכה

בתחרות 20 המשפיעים של חברת החדשות עד גיל 20

• כליל רייך – מקימת פרויקט “מחוברים”, מיזם מצליח

לסיוע לתלמידי חטיבה בפנימייה ע״י תיכוניסטים

• 26 בוגרים התקבלו במחזור 2018 לפרויקט “גאמא” 

  של 8200, עשרה מתוכם לטופ 50 מרחבי הארץ

• 43 תלמידים בגילאים 15-18 עבדו בחברות היי-

GSA טק במסגרת תכנית “צעירים להיי-טק” של

• חמישה מתוך חניכי “תלפיות” במחזור 2017

מיזמים חברתיים שהצליחו בארץ

• הקמת קבוצת רובוטיקה בשכונת יוספטל בפתח 
תקווה, במימון מלא של חברת היי-טק

• הקמת קבוצות רובוטיקה ראשונות אי פעם 
לחטיבה ולבוגרים בכפר יפיע ובנצרת

מיזמים חברתיים שהצליחו בעולם

• הקמת קבוצות רובוטיקה לבוגרים, ראשונות
  בעולם, בווייטנאם ובהונג קונג

• ייזום מרכז הנחיית סטארטאפים לנוער
  בהונג קונג

• תמיכה מרכזית בהקמת קבוצת הרובוטיקה
  הראשונה אי פעם באוגנדה

  מיזמים שהצליחו עיסקית:

  ייצור בובת ספיקידול בחברת טיינילאב

  מערכת זיהוי חולים אוטומטית לבתי חולים 
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בית הספר לסטארטאפים
GreenLaunch       
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מקום ראשון באליפות הארץ בסטארטאפים 2018

מקום שני באליפות הארץ בסטארטאפים 2018

SpeeKiDoll
   השתתפות במהלך השנה בגרין סטארט אקדמי בכפר הירוק נתנה לנו

הזדמנות לקחת חלק בתחרות בינלאומית באוניברסיטת בייג’ינג בסין. אנחנו, נציגות 

שלנו  הסטארטאפ  את  הצגנו  מיטשניק,  והילה  חנוכייב  נסיה   ,GreeNation קבוצת 

SpeeKiDoll שזכה בארץ במקום הראשון בתחרות הסטארטאפים הארצית לנוער.
 SpeeKiDoll היא בובה, המלמדת ילדים בגיל הרך מילים ראשונות. כשהילד משחק 
ברחבי הבית ונתקל בחפץ, הבובה תגיד את שם החפץ. כך נרכשת השפה מהר יותר. 

זכינו במקום הראשון הבינלאומי בקטגוריית תכנות. ובמקום השלישי הבינלאומי בפרס 

התעשייה הסינית. 

השונות,  בקטגוריות  הפיתוחים  את  שהציגו  העולם,  מכל  מעניינים  אנשים  הכרנו 

התרשמנו מהם, יצרנו קשרים שאנו שומרים עליהם, למדנו, והחשוב ביותר - הבאנו 

גאווה לקבוצה, לבית הספר ולמדינת ישראל.

כיום חברת Tinylove בוחנת את אפשרות ייצור המוצר שלנו.

חברות הקבוצה: אופיר דובי, נסיה חנוכייב, נועה לזר והילה מיטשניק

עילי וקרט
    ההשתתפות בבית הספר לסטארטאפים של GSA בשנה שעברה הייתה חוויה 
מדהימה עבורי אשר פתחה לי הרבה מאוד דלתות וקידמה אותי רבות. רכשתי כלים 

לעתיד שיעזרו לי להצליח בתחומי העיסוק שלי בעתיד. בתחילת הדרך, הקמתי יחד 

עם 4 חברי קבוצה את G^3, ובנינו מוצר בשם Wake.Me איתו ניגשנו למספר רב של 

הסטראט- באליפות  שני  במקום  זכינו  והשקעה,  מאמץ  מאוד  הרבה  אחרי  תחרויות. 

וכיצד  מיזם  להקים  כיצד  מאוד  הרבה  למדנו  התחרות  של  התהליך  בכל  לנוער.  אפ 

למכור את הרעיון למשקיעים וללקוחות )לתת את ה״פיץ’״ המושלם(. למדנו גם לכתוב 

כעת  אנו  בעצמנו.  טכנולוגיים  מוצרים  וליצור  ובעברית,  באנגלית  עסקיות  תוכניות 

ממשיכים לעבוד ולפתח את המוצר שלנו. יחד עם זאת אנו גם מדריכים בבית הספר 

לסטארט-אפים כדי שנמשיך לקדם את עולם ההיי-טק אצל בני נוער כמונו.

עילי וקרט כיתה יא׳8
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עידו שרון
   בתחילת כיתה ז’ גיליתי על גרינסטארט אקדמי. לאחר שהצטרפתי היה עליי 
אני  אפ.  הסטארט  את  ולקדם  בתחרויות  להשתתף  על-מנת  רעיונות,  עם  לבוא 

אמתית  בעיה  על  לענות  צריך  טוב  אפ  שסטארט  מאמין 

מצאתי  באינטרנט.  עולמיות  בעיות  חיפשתי  ולכן  בעולם, 

מיד הרבה בעיות גדולות וחשובות. אחת מהן הייתה מים. 

התחלתי לחשוב על פתרונות לבעיה.

לאחר שחקרתי את הנושא, הבנתי שכולם עסוקים במציאת 

דרכים ליצור מים. אני הסתכלתי על כך מזווית אחרת: אני 

אפשר  אי  אין מודעות, אז  לנו, צרכני הקצה,  חושב שאם 

לחסוך. 

התחלנו בפיתוח הסטארטאפ. ניסינו להשתתף בכמה תחרויות והגענו גם למקום 

הרביעי באליפות הסטארטאפים

יהודה  את  שאלתי  הסטארטאפ.  על  לעבוד  המשכנו  אך  קצת,  התאכזבנו  בארץ. 

זוכה  בה  ושהמנצח  אנג’לס,  בלוס  תחרות,  עוד  שיש  אמר  והוא  נוספת  תחרות  על 

וואלי.  בסיליקון  משקיעים  של  ופגישה  המוצר  פיתוח   - הקיץ  וכל  ב-50,000$, 
נרשמנו. הצגנו את המוצר מול המשקיע בסקייפ, הוא אהב מאוד את הרעיון, והזמין 

אותנו ללוס אנג’לס להשתתף בגמר העולמי.

רועדים  יום ראשון, שבו היה עלינו להציג את המצגת. הגיע תורנו. עלינו לבמה 

הייתה פתוחה מאחורינו. התחלנו  כבר  והמצגת  לנו את המיקרופון,  נתנו  מלחץ. 

לדבר. קצת גמגמנו מהתרגשות וכל הזמן הסברנו לכולם שיש לנו פטנט ממש טוב 

שאף אחד לא חשב עליו בעולם )משהו שיהודה עלה עליו בטיסה ללוס אנג’לס( 

אבל איננו יכולים להציג אותו בפרזנטציה. הרגשנו שממש לא הצלחנו. סיימנו את 

ההרצאה והלכנו לראות סרט בהוליווד.

יותר, ידענו שזה מאחורינו. וידענו גם שאין שום סיכוי  למחרת לא היינו לחוצים 

מי  )שמחליט  המשקיע  את  לפגוש  הולך  ושהוא  סיכוי  שיש  אמר  יהודה  שננצח. 

יעבור ומי לא(, כדי להסביר לו את הפטנט, בתקווה שיסכים להעביר אותנו.

בערב, כל הקבוצות הגיעו לשמוע מי הזוכים. פתאום קראו בשמנו. התרגשנו כל 

כך, עלינו לבמה, קיבלנו את הצ’ק הגדול של 50,000$, ושני מטבעות משנת 1880, 

של דולר אחד.

כל סטארטאפ זכה ב-50.000 דולרונכללים בשמיניית עמק הסיליקון.בגמר העולמי באוניברסיטת UCLAשני סטארטאפים שלנו מנצחים

כותרת ראשית ב״ידיעות אחרונות״
UCLA לאחר הזכייה באוניברסיטת
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איזו שמחה! יום לאחר מכן היינו במטוס בחזרה לארץ.

אה, וחוץ מזה בדיוק קיבלנו הצעת רכש של חצי מיליון דולר לסטארטאפ שלנו, 

במידה שהקרן תצליח לרשום פטנט. עורכי הדין שלה על העניין.

דביר מרדכי נבות תלמיד פנימייה בכיתה י”א
עולם  את  גיליתי  י’  בכיתה   Green Start Academyל הצטרפתי  כאשר     
האוטודידקטיקה, עברתי חוויות משמעותיות רבות וזכיתי להגיע להישגים בתחרויות 

בין לאומיות. בנוסף, האקדמיה הניעה אותי ללמד את עצמי תכנות והאקינג וכיום אני 
מדורג במקום 270 באתר hackthis.co.uk )מתוך חצי מיליון משתמשים(.

במסגרת האקדמיה אני והצוות שלי )דביר מרדכי נבות, שירה שניר, עידו חלמיט, סיון 

 ,Conrad Challenge רוטלמן ואופק כפיר( הצלחנו להעפיל לחצי הגמר של תחרות

 Beijing youth science and creation בתחרות  השני  במקום  לזכות  ואף 

וכללה  בייג’ין,  באוניברסיטת  שנערכה  המחשב,  מדעי  בקטגוריית   competition
משתתפים מכל העולם.

שמיועדת  תחרות(,  )באותה  התעשייה  פרסי  בקטגורית  השני  במקום  זכינו  בנוסף, 

לסינים בלבד.

מבין  אחד  ולהיות  להיבחר,  הזכות  לי  הייתה 

בפני  שלהם  הפיתוח  את  שיציגו  תלמידים  חמישה 

חשובים  אנשים  ובפני  התחרות,  משתתפי  כל 

ופרופסורים מכל העולם.

תבל,  רחבי  מכל  אנשים  הכרתי  התחרות  במסגרת 

שאיתם אני שומר על קשר רציף, ואף יצרתי קשרים 

חדשים עם אנשי תעשייה סינים.

רכב  כל  שהופך  ייחודי  מוצר  הוא  שלנו  הפיתוח 

באלגוריתם  שימוש  בעזרת  הנהיגה  בזמן  הירדמות  ומונעת  שמזהה  חכמה  למערכת 

נמצא באפליקציה  אשר  הגיתי ותכננתי,  )Computer vision( אותו  בינה מלאכותית 

לטלפון החכם, שמתממשקת עם כיסוי חכם להגה. עם חזרתי ארצה התראיינתי בערוץ 

בית  המוצר,  התחרות,  על  סיפרתי  בה  נבו,  ומירי  הלר  אור  של  הבוקר  בתוכנית   10
 GreenStart Academy-ל גדולה  גאווה  להביא  זכינו  והכפר.  לסטארטאפים  הספר 

את  לעבור  לכולם  ומאחל  האקדמיה  מנכ”ל  אור,  ליהודה  מודה  אני  ולמדינה.  לכפר 

החוויות שעברתי.

סטארט-אפ רפואי 
שזכה במקום הראשון בתחרות המדע בסין

הראשון  במקום  האחרון,  מרץ  בחודש  זכה   ,GYGO Health שלנו,  הפרויקט     
 Beijing Youth Science and הסינית:  המדעים  בתחרות  ביו-רפואה  בקטגוריית 

.Creation Competition
הצוות שלי ואני תכננו ועיצבנו מכשיר רפואי חדשני, שיזהה התקפי לב שקטים, ומיועד 

לשימוש ביתי עבור חולי סוכרת.

הפרויקט פותח במסגרת GreenStart Academy - מסגרת המעודדת חדשנות ויזמות 

בתחומי הסייבר, הרובוטיקה והסטארט-אפ לנוער.

בצוות השתתפו: עופרי בסון, גל רשוק, יובל קרינסקי ואני, גלי ביטרן – כולנו תלמידי 

דביר נבות
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שכבה י”ב בכפר הירוק, בני 17 וחצי.

אין זה סוד שהתקפי-לב )או בשמם המדויק - אוטם בשריר הלב( הם גורם מוות בולט 
 13% מהווים  לב  התקפי  העולמי,  הבריאות  ארגון  של  נתונים  על-פי  הנוכחי.  בעידן 

מגורמי המוות בעולם, מהם נפטרים 7.4 מיליון בני אדם בשנה. 

מדובר ב”תעשייה” שמגלגלת 866 מיליארד דולר בשנה.

בגודלו  המפתיע  התמותה  לשיעור  הסיבות  אחת  המזל,  לרוע 

של  מסוים  בסוג  הקשור  מאוחר,  אבחון  מאשר  אחרת  לא  היא 

התקף-לב; התקף לב “שקט”.

התקף-לב שקט )Silent Myocardial Ischemia( מתאפיין 

בחוסר תסמינים לפני, במהלך ואחרי ההתקף. הסטטיסטיקות 

“שקטים”.  הם  המתרחשים  הלב  מהתקפי   45% כי  מראות 

שנתיים  תוך  הלב  התקף  מנזקי  למוות  הסיכוי  כן,  על  יתר 

היה  הלב  התקף  אם  שבעה-עשר,  פי  גבוה  מהתרחשותו, 

מהסוג ה”שקט”.

הקושי המשמעותי בטיפול יעיל בהתקפי 

שהנזק  מהעובדה  נובע  “שקטים”,  לב 

בא  אינו  ידם,  על  שנגרם  מסכן-החיים 

ורק  ומוחשי,  מיידי  באופן  ביטוי  לידי 

שנים,  ואף  ימים,  שעות,  מספר  לאחר 

להופיע.  מתחילים  מסוימים  סימפטומים 

כתוצאה מכך, עלול להיגרם נזק בלתי הפיך ואף קטלני לשריר 

הלב.

אחרי  מעקב  באמצעות  בקלות  להיפתר  עשויה  זו  בעיה  אולם, 

 Cardiac( איי  טרופונין  החלבון  אחרי  ובמיוחד  אדם,  של  בדמו  מסוימים  הורמונים 

.)Troponin I
קבוצתנו מציעה להשתמש בסממן ביוכימי זה, במכשיר-ביתי, לגילוי מוקדם של התקפי 

מהווים  שהם  משום  הן  סוכרת,  חולי  עבור  בעיקר  יפותח  זה  מכשיר  “שקטים”.  לב 

לבדוק  נדרשים  שהם  העובדה  בשל  הן  לב “שקטים”,  להתקפי  עיקרית  סיכון  קבוצת 

את רמת הגלוקוז שבדמם על-ידי דקירה מספר פעמים ביום; כך שהמערכת למדידת 

את  ימדוד  זה  התקן  משתמשים.  הם  שבו  הגלוקומטר  בתוך  תותקן  הטרופונין  רמות 

רמת הטרופונין בדמו של חולה הסוכרת בכל פעם שיבצע בדיקת גלוקוז, ויתריע אם 

היא עולה בצורה ניכרת.

שעשוי  דבר  זה,  חלבון  ברמת  וירידה  עליה  של  מגמות  לזהות  יוכל  המכשיר  בנוסף, 

לשמש את הרופאים שיעניקו לחולה טיפול בשלב מאוחר יותר.

בזכות המוצר שלנו, חולים יוכלו לקבל טיפול רפואי במהירות וביעילות כשהם חווים 

התקף לב שקט, וחייהם של רבים יוכלו להינצל.

עמרי סברנסקי
   במהלך שנותיי בכפר הירוק יצא לי לחוות את העולם הטכנולוגי והיזמי של הכפר 
רובוטים  של  בתחרויות  ילדים  מהדרכת  אקדמי.  גרינסטארט  בזכות  מיוחדת,  בצורה 

מלגו עד לפיתוח מוצרים והשתתפויות בתחרויות בסין ובארצות הברית.

אחד  את דרכי ברובוטיקה והמשכתי לבית הספר לסטארטאפים שבו הייתי  התחלתי 

משותפי ההקמה, יחד עם התלמידים ים שרגיל ויואב פרנקו, ביוזמתו של יהודה.

בית הספר לסטארטאפים הצליח לעורר בהרבה אנשים יכולות יזמות ופיתוח קשרים 

אישיים לצד התעניינות בתחום הטכנולוגיה.

יצא לי להשתתף בתחרות סטארטאפים בסין שם פיתחתי מוצר עם עופרי בסון לשיפור 

ילדים קטנים. הצלחנו לזכות במקום הראשון! חוויה ענקית  יכולות מתמטיקה אצל 

וכיף גדול.

אני מרגיש אסיר תודה על ההזדמנות שניתנה לי להיות חלק מגרינסטארט אקדמי 

ומהכפר הירוק, מקום מדהים שמשלב חופש ועשייה. גלי ביטרן
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זכייה באות רמון יחד עם עופרי בסון וב-״20 מתחת ל-20״ של ועידת החדשות של ישראל

 יואב פרנקו
החדשות.  חברת  של  ל-20”  מתחת   20“ ברשימת  להיות  השנה  נבחרתי      

הרשימה כוללת את האנשים הכי משפיעים חברתית בארץ.

הכפר.  של  והמעודדת  התומכת  הסביבה  ללא  מתאפשר  היה  לא  כמובן  דבר  שום 

למדתי בכפר הירוק מכיתה ז’ עד כיתה י”ב בכיתת מופת, ובמהלך שנים אלו הרגשתי 

שאני מתפ תח מאוד. הכפר נתן לי, ולרבים נוספים, את ההזדמנות להשקיע בדברים 

שמעניינים אותנו מעבר לדרישות המינימאליות, באמצעות סביבה ומורים תומכים.

לכל אורך התקופה הרגשתי שכל רעיון שצץ, מייד יש מי שייקח אותו לידיים ויתגייס 

ויעשה הכול כדי שארגיש שהרעיון או היוזמה, יקודם.

בתחילת התיכון, צוות מהכפר הירוק ואני ביניהם, הקמנו סטארט אפ המתעסק בתחום 

השינה. בסופו של דבר, הצליחה הקבוצה שלנו להעפיל לגמר העולמי של התחרות 

בנאס”א, בפלורידה, כנציגי ישראל. בתחרות השתתפו כ-4000 קבוצות מרחבי העולם, 

ואנו היינו הקבוצה היחידה בגמר מישראל. בצוות היו יעקב מור, איתי שביב, עמרי 

סברנסקי, ים שרגיל ואני.

לסטארטאפים  ספר  בית  להקים  החלטנו  אור,  יהודה  ביוזמת  ואני,  חבריי  בהמשך, 

בכפר הירוק - GreenStart Academy. בית הספר שם לעצמו כמטרה, לאפשר לבני 

נוער לקחת אחריות על הלמידה שלהם, לרכוש כלים, לממש את רעיונותיהם ולהרים 

פרויקטים בעצמם. עד סיום הלימודים הייתי מנטור של קבוצת תלמידי כיתה י’ מהכפר 

הירוק. בני הנוער מבית הספר זכו לעלות גם הם לתחרויות גמר ברחבי העולם.

בהמשך, זכיתי להיות חלק מתכנית אות רמון - תכנית מנהיגות, שבה נבחרים חמישה-

עשר בני נוער מרחבי הארץ, שם למדתי המון וזכיתי לקחת בה חלק.

כאשר הייתי בכיתה ט’ פגשתי את יהודה אור ונחשפתי לאקדמיית גרין סטארט, הדבר 

שינה את חיי לבלי היכר. הבנתי את עוצמת האוטודידקטיקה ופיתחתי את האפליקציה 

לי כבר בחודש הראשון  “Greg adventures” האפליקציה הכניסה  הראשונה שלי: 

25,000 שקלים וכיום יש לה מעל לחמישים אלף הורדות. זהו המשחק הראשון שיצרתי 

ובעקבותיו יצרתי עוד 13 אפליקציות, חלקן עם שותפים מהאקדמיה ולמצליחה מבניהן 

יש כחצי מיליון הורדות. כיום אני עובד בדיוק במה שאני אוהב ונהנה מכל רגע.

כליל רייך
 ,GreensStart Academy-ו אור  יהודה  בזכות  קיבלתי,   2017 בדצמבר     
הזדמנות להגשים חלום - לטוס להונג קונג כדי להעצים ולפתח בני נוער בתחום 
האלו  התחומים  רתימת  של  בדגש  והכול   - רובוטיקה  סטארטאפים,  הסייבר, 

לעשייה חברתית משמעותית.
 GreenStart-מ נציגים  חברים  ארבעה  ועוד  המנטור,  שחר  יהודה,  עם  יחד 

Academy - נסענו להונג קונג למשימה מאתגרת וחשובה.
לחלוטין,  זרה  מקהילה  מדהימים  נערים  עם  עבדנו  אינטנסיבי,  שבוע  במשך 
עצמית  מסוגלות  של  למרחב  שלהם  התודעה  את  פתחנו  הזה  בשבוע  ולמעשה 

ועשייה משמעותית ורחבה.
יחד עם אנה סימיולוביץ’ עבדתי עם הנערים בעולם הסטארטאפים, החל מהבסיס 
ועד לרגע, שבו אחרי שבוע   - הראשוני, שבו אפילו עוד לא העזו לחלום רחוק 
בודד - אותם נערים כבר הציגו בביטחון ועם תשוקה בעיניים, את הסטארטאפים 

שלהם מול חברי ממשלת הונג קונג.
זה באמת היה מסוג אותם רגעים בהם הבנתי שהכול אפשרי, אבל באמת הכול. 

בשנה האחרונה, הרבה בזכות ההבנה שהכול אפשרי בעשייה הקסומה בהונג קונג 
- הקמתי את פרויקט ״מחוברים״, שיתחיל השנה בכפר.

לצורך  מענה  לתת  כמטרה  לו  ששם  אישית,  חונכות  פרויקט  הוא  “מחוברים” 
בנראות ייחודית, וקשר אישי בחייהם של נערים בכיתות ז׳ וח׳ בפנימייה.

חונכי “מחוברים” הינם תלמידים בשכבות התיכון, החונכים על בסיס שבועי את 
הנערים בחטיבה.

נערים  בין  מחבר  הוא  שבו  האופן  הוא  בפרויקט,  המרגשים  האפקטים  אחד 
מעולמות שונים לגמרי - והכול סביב מטרה אחת של נתינה וביחד.
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אני והחניכה שלי

פגישה עם ממשלת הונג קונג במסגרת משלחת GSA להונג קונג
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קבוצת הסייבר
GreenLeet 1337

יהודה אור
בתחום  רגילים  בלתי  להישגים  הגיעו  הכפר  של  הטכנולוגית  האקדמיה     תלמידי 
התוכנה לאורך השנים ורבים מבוגריה משרתים בחוד החנית של עולם הסייבר בצה”ל. 

לאור הישגנו הצלחנו לקיים אירוע יוצא דופן שכמוהו מעולם לא התרחש בישראל, 

מהאירועים  אחד  היה  זה   .8200 יחידה  עם  פעולה  בשיתוף  שעות   48 של  האקאתון 

הטכנולוגים המכוננים והמסעירים שחווינו אי פעם ובמסגרתו היה על חברי הקבוצה 

לייצר “Useless Sh*t” טכנולוגי כאוות נפשם.
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 GreenStart Academy
CodeGuru Xtreme וזכייתנו בתחרות

אור בן ארי, עילי קוויצקי ודניאל גפן
אחת  בהן  רבות,  בתחרויות  השתתפנו   ,GreenStart Academy במסגרת     

.CodeGuru Xtreme מהתחרויות המובילות בארץ במחשבים - תחרות בשם

תחרות זו מפתחת אצל המתמודדים הבאים מכל הארץ, יכולות תכנות )בשפת התכנות 

אסמבלי( והבנה בנושאים רבים בתחום מדעי המחשב. במהלך התחרות, המתמודדים 

מתחרים על הקוד היעיל ביותר, בעל האסטרטגיה המתוחכמת ביותר, שיוכל “לדרוס” 

וכך לנצח קבוצות אחרות )והקוד שלהן(.

או  לנצח  דרכים  של  שונות  ואפשרויות  אסטרטגיות,  של  רחב  מגוון  כוללת  התחרות 

להערים על היריב - ולכן ריגש אותנו מאוד שבתחרותCodeGuru Xtreme  של שנת 

2017/18, זכינו במקום הראשון.

זכייה בתחרות קוד גורו אקסטרים הארצית במימון IBM באוניברסיטת ת”א, 2017-2018

אירוע הענקת הפרסים היה מרשים ביותר. באו בכירים מהתעשייה, מחברות מובילות 

במשק וכן מהאקדמיה. האירוע עצמו התקיים בבניין חברת IBM בתל אביב, שכן, גם 

היא אחת מהחברות התומכות בתחרות זו.

בזכות GreenStart Academy ובית הספר לסטארטאפים, זכינו ללמוד המון, ולקבל 

השראה אודות הדברים שאנו יכולים להשיג. וזאת, אם אנו רוצים ומשקיעים בתחום 

המחשבים, שאותו אנו אוהבים כל כך.

GreenStart Academy - כמקום של מצוינות במחשבים - בהחלט תרם ודרבן אותנו 
להכיר את התחרות, להשקיע בהשתתפותנו בה, וליהנות. אלה גרמו לזכייתנו בה, בין 

מתחרים רבים כל כך מכל הארץ.

GreenStart Academy אור בן-ארי, דניאל גפן ועילי קויצקי - בוגרי

עידו היינמן
 Web זכיתי לנסוע במסגרת גרין סטארט אקדמי להונג קונג ולהעביר שם קורס   
ובמסגרת  ימים  שמונה  במשך  ילדים   20 בפני  אייזנברג  תומר  עם  יחד   Hacking
האקדמיה אני מעביר קורסים שבועיים בתחום התכנות. עוד כשהייתי בכיתה י’ זכיתי 

במקום הרביעי בתחרות CodeGuru Extreme. המפגש עם האקדמיה שינה את חיי 

לחלוטין והעניק לי חברויות, עניין ותחושה עצומה של משמעות. זו האהבה הגדולה 

שלי ואני מודה על כל רגע כאן.
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עידו היינמן ותומר אייזנברג מנחים קורס האקינג ותכנות רובוטיקה בהונג קונג

שלום רב,
שמי מנואל נמירובסקי. חניך בגריסטארט אקדמי ובוגר הכפר הירוק.

TIS - Japan Cash- ההקבוצה שלנו זכת במקום השלישי בהאקתון
.less Hackathon
שמות חברי הקבוצה:
מנואל נמירובסקי 

אופיר דובי
איל מרחבי 

דניאל פרנקלך 
תומר איזנברג
מאיה מסיוק 

מיקה גרוס
ראשית, קצת רקע על האקאתונים.

ותוכן,  מוצר  ואנשי  טכנולוגיה  אנשי  מתכנתים,  שבו  אירוע  הוא  האקאתון 
מתכנסים יחד כדי לעבוד על פרויקטים טכנולוגיים בנושא כלשהו. 

אירוע כזה יכול להימשך יום אחד או יותר.

המילה ״האקאתון״ היא הלחם בסיסים של האק – תכנות יצירתי, או שיבוש של 
תרבות ומרתון, כלומר – ״מרוץ״ של תכנות יצירתי.

פעמים רבות, התוכנה שמפותחת בהאקאתונים היא תוכנה חופשית.
שליטה  ולהביא  היפאנית,  הכלכלה  את  לקדם  שמטרתו  האקאתון,  היה   TIS

לאזרח בכל ההוצאות הכספיות שלו.
בנוסף, ההאקאתון פיתח את קשרי החוץ בין ישראל ליפן. 

ההאקאתון התקיים בשיתוף פעולה עם Samurai Incubate Israel, שעוזרים 
ליזמים לפתח, ליצור ולקדם פרויקטים שמשפיעים על חיי היומיום של האנשים 

בעולם. 
הפרויקט שאותו הקמנו במהלך ההאקאתון, היה התממשקות לרובוט יפני 

בשם Pepper, והוספת האפשרות לנהל את כל הוצאות-הבית דרך הרובוט. 
הרובוט ימשיך לעשות את כל פעולותיו, ובמקביל יערוך השוואות בין הוצאות 

חודשיות, וינהל את הכספים של כל משפחה.״
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איתי נריה
    נכנסתי לאקדמיית גרין סטארט בכיתה י’ ואלה הפכו להיות 3 השנים

הכי משמעותיות שהיו לי בחיי.

היו לי לא מעט חוויות, קשיים, ודברים רבים חדשים ללמוד. בעיקר בתחום של 

המחשבים )ובעיקר קריפטוגרפיה, אני מת על קריפטוגרפיה(.

בגרין סטארט נתנו לי הזדמנות למנף את עצמי ולהגיע למקומות שלא חלמתי 

להגיע אליהם לעולם. במהלך שלוש השנים הללו השתתפתי בגמר של תחרות 

בעולם  הגדולה  נוער  לבני  הרובוטיקה  ותחרות  נאס”א  של  הסטרטאפים 

בארה”ב, לימדתי שיעורים באופן קבוע על אבטחת מידע, הצטרפתי לקבוצת 

ביחד עם חברים שלי  יצרתי  סייבר( מצליחה,  )קבוצה שפותרת אתגרי   CTF
אירוע CTF שבאו אליו אנשים מכל רחבי הארץ ועוד ועוד.

התקופה הזאת עיצבה את חיי לא רק בלימודים ובמחשבים, אלא גם באופק 

איך  הרבה  ולמדתי  האלה,  בשנים  התבגרתי  שמאוד  חושב  אני  האישיותי. 

גם  הכרתי  הזו  התקופה  במהלך  זה,  רק  לא  אבל  כישלונות.  עם  להתמודד 

גדול  זה חלק  אנימה  יודע כמה  אותי  מי שמכיר  וכל  אנימה.  חיי:  את אהבת 

מהאישיות שלי.

הכי  שהחוויה  חושב  אני 

השיעורים  הייתה  שלי  גדולה 

כמה  לי  הראו  הם  שהעברתי. 

אני אוהב ללמד אנשים אחרים. 

העתיד,  על  לחשוב  לי  גרם  זה 

ההיי  מתעשיית  שאפרוש  אחרי 

מורה.  להיות  אהפוך  אולי  טק 

רוצה  אני  מורה,  לא סתם  אבל 

השראה  שנותן  מורה  להיות 

לי  שנתנו  כמו  שלו,  לתלמידים 

השראה פה בכפר הירוק.

לכיתה י’ נכנסתי ילד ביישן, בלי 

הרבה ביטחון עצמי או אישיות,

בלי חלומות לעתיד או אפילו כיוון. מכיתה י”ב יצאתי אדם מלא ביטחון, אישיות 

ועקרונות חזקים, עם חזון לעתיד ומטרה שאני עובד לכיוונה, עם ידע וכלים 

כיצד לעבוד ולהתנהל והרבה ניסיון.

אקדמי  סטארט  לגרין  להצטרף  הירוק  בכפר  פה  שלומד  מי  לכל  מאחל  אני 

ולעבור את אותן חוויות כמו שאני עברתי, זה הדבר הכי טוב שאפשר “לקבל”. 

לעשות  בלי  החוויות  כל  את  מקבל  באמת  לא  אתה  כי  במרכאות?  זה  ולמה 

ביישן.  להיות  לא  חדשים,  דברים  לנסות  ולהתפתח,  ליזום  צריך  אתה  כלום. 

צריך גם לדעת לעבוד קשה, לא פעם ולא פעמיים ישבתי לילות שלמים על 

בעיות קשות.

אז קחו את העצה שלי: קפצו על הזדמנויות, זה מה שיעשיר לכם את החיים 

חשבתם  שלא  במקומות  דלתות  לכם  ייפתח  וידע,  ניסיון  לכם  ייתן  בחוויות, 

שבכלל יש בהם דלתות. אז קדימה, למה אתם עדיין קוראים? לעבודה! 

אנה סמוילוביץ׳ – זוכה בעבודת הגמר המצטיינת הארצית
של משרד החינוך במתימטיקה 
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                                           תומר אייזנברג
   פגשתי את גרין סטארט אקדמי בכיתה י’ והמפגש הזה פתח אותי לתחום פיתוח 

הסייבר  תוכנית  ממובילי  אחד  להיות  הפכתי  רגיל.  בלתי  באופן  והסייבר  התוכנה 

 Codeguru Extreme הארצית  הסייבר  בתחרות  ולנצח  להשתתף  זכיתי   ,GSA של 

ולהוביל ילדים רבים להבנה מעמיקה בתחום. זכיתי להצטרף למשלחת של GSA להונג 

קונג שם הדרכתי בתחום ההאקינג קבוצה של 20 תלמידי תיכון ומאוחר יותר פתחתי 
שוטף  באופן  פעילים  אנו  מאז   .”CTF קבוצת “מכבים את  מהאקדמיה  חבריי  עם  יחד 

 CTF GreenStart ביצירת מרחבי למידת סייבר בארץ. יזמנו וקיימנו אירוע האקאתון

לי  שאפשר  מקום  ועודנה  הייתה   GSA מדהימה.  להצלחה  זכה  והאירוע   Academy
לפרוש כנפיים ואני מאחל לכולם לקחת בה חלק.

                      אוריה שאול – מנדל

   הצטרפתי לגרין סטארט אקדמי בכיתה י’ ומיד 

וגדולים.  נפלאים  דברים  לעשות  שאפשר  הרגשתי 

יהודה היה המנחה שלי לעבודת החקר ובמסגרתה 

משפחה  חבר  עבור  אפליקציה  לייצר  החלטתי 

שחלה בפרקינסון. גיליתי כי אנשים הלוקים במחלה 

החלטתי  חכם.  בטלפון  בשימוש  רב  קושי  מגלים 

הפלטפורמה  וויזואליים.  מוטורים  קשיים  בעליי  מבוגרים  לאנשים  פלטפורמה  לפתח 

שעות  כ-700  לקח  עצמו  התהליך  פליי.  בגוגל  להורדה  וניתנת   BaldPhone נקראת

ומתקרב לסיומו. לשמחתי הרבה האפליקציה זוכה לפידבקים נפלאים וחולי פרקינסון 

מודיעים לי כי סוף סוף הם יכולים להשתמש בטלפון החכם וכי הדבר משנה את חייהם. 

הפכתי להיות חבר אקטיבי באקדמיה ואני רואה בה הזדמנות בלתי רגילה להשפיע על 

העולם כבר בגיל צעיר.

מקום ראשון בארץ 
בתחרות היזמות 

הטכנולוגית
בתחום האבטחה

שמות המשתתפים:
מנואל נמירובסקי

איל מרחבי
אופיר דובי

   זוהי תחרות שבה עברנו מיונים 
ויום זימונים כדי להשתתף. תחרות 

של  הרשמי  הכנס  בזמן  נערכה  זו 
ישראל בתחום האבטחה. 

גרינסטארט,  וחברי  הירוק  מהכפר  תיכון  תלמידי  של  קבוצה  ״אנחנו 

שבטוחים ברעיון שלנו, ומאמינים כי הוא ישפר את המצב הביטחוני של 

הקהילה הסובבת אותנו, בתוך זמן קצר. 

ולארגונים,  שלמות  לקהילות  מאפשר   ,SocialWatch שלנו,  המיזם 

בשימוש  וסביבתם,  איזורם  את  ולרשת  לאבטח  וחדשנית,  חכמה  דרך 

בטכנולוגיה פשוטה וידידותית.

חיבור  והאנשים,  הטכנולוגיה  בין  החיבור  את  ליצור  היא  הרעיון  מטרת 

פשע,  נגד  במלחמה  החסרה  החוליה  את  שמהווה  ואינטואיטיבי,  פשוט 

חיבור שנהיה יותר טכנולוגי ומתוקשב מרגע לרגע.״

המיזם הגיע למקום הראשון בתחרות.

קבוצה  הקמנו  ואני,  הירוק  מהכפר  תלמידים  חמישה  לתחרויות,  בנוסף 

שמעודדת תלמידים להיכנס לתחום אבטחת המידע והסייבר.
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GreenBlitz 4590 - קבוצת הרובוטיקה

מי אנחנו? 
בגרין  נדבך מרכזי  והיא מהווה   2013 נוסדה בשנת   GreenBlitz 4590#    קבוצת 
סטארט אקדמי. הקבוצה שמה תמיד בראש מטרותיה את הצורך ליצור איזון בין שני 

ביותר,  והטובה  רובוט בצורה המקצועית  –לבנות  בפרויקט  ביותר  הדברים החשובים 

ולתרום לקהילה.

לאורך השנים, השתנו גודל הקבוצה, חברי הקבוצה 

ומשאבי הקבוצה, אך החזון המשותף נשאר בליבה 

של הקבוצה.

מוטו הקבוצה נשא מאז ומתמיד את רוח האמונה שלנו – 

אנו הכוח להשראה.

 The Power of
Inspire

קפטן  גיצלטר,  אוהד  הוא  שמי     

וחניך   ,Greenblitz הרובוטיקה  קבוצת 

הכפר  של  הטכנולוגית  באקדמיה  י”ב 

במהלך  אקדמי.  גרינסטארט  הירוק, 

לי  הייתה  האחרונות,  השנים  שלוש 

הרובוטיקה  בקבוצת  להשתתף  הזכות 

 First Robotics בתוכנית Greenblitz
קבוצת  זו  בתוכנית   .Competition

ובחו״ל.  בארץ  בתחרויות  תחרותי  באתגר  הקבוצה  את  שייצג  רובוט  בונים  תלמידים 

קבוצות המשתתפות בתחרות זו מתמודדות עם אתגרים כגון גיוס המשאבים לרובוט, 

הגדרת אסטרטגיה, תכנון, בנייה ותכנות הרובוט תוך שמירה על חוקים ולוחות זמנים 

המוגדרים לאלפי קבוצות ברחבי העולם.

י’, מנטור קבוצת הרובוטיקה של הכפר הירוק, יהודה אור הציע לי  כשהייתי בכיתה 

להצטרף לצוות תוכנה ולהשתתף בתחרות זו. באותה התקופה הייתי ילד צעיר וביישן, 

וחששתי שאין לי ניסיון מספיק בהנדסת תוכנה כדי שאוכל לעזור. למרות זאת, מצאתי 

ב-Greenblitz את הבית שלי. הצוות הקנה לי הידע הדרוש לי באופן אינטראקטיבי 
עם  יחד  לטוס  זכיתי  ואני  העולמית  לתחרות  עלתה  הקבוצה  השנה  ובאותה  ומעניין, 

החברים החדשים שמצאתי ברובוטיקה, ליוסטון לאליפות העולם. החוויה הזאת הציתה 

בתוכי מוטיבציה להעביר את החוויה שלי לילדים נוספים. שנה לאחר מכן הציעו לי 

להיות ראש צוות תוכנה יחד עם חבר טוב שלי, וזו הייתה השנה המשמעותית ביותר

ניצחון כרובוט מוביל בתחרות מחוז מרכז 2017
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החלטות,  קבלת  כגון  מיומנויות  פיתחתי  בתכנות  שצברתי  לידע  מעבר  שלי.  בחיים 

ניהול משאבים, פיתוח מסוגלות עצמית ויכולת למידה עצמית שלא הייתי יכול לזכות 

בה בשום מקום אחר. בשנה זו נבחרתי על ידי הקבוצה להיות הקפטן, האדם שאחראי 

על הקבוצה כולה, יחד עם תלמידה נוספת מהשכבה שלי. כיום אנחנו ממשיכים 

רובוטיקה  קבוצות  פתיחת  ידי  על  ובעולם  בארץ  שונים  באזורים  ולפעול  ללמד 

חדשות בתקווה שעוד תלמידים יוכלו לקבל את החוויה המעצימה הזאת.

FLL-ג’ון משולם – מנהל קבוצות ה
   זוהי השנה השישית בה אני חבר בגרין סטארט אקדמי וכבוגר הפכתי להיות 

מנטור מן המניין.

 .FIRST של ארגון ,First Lego League מאז 2013, הכפר הירוק שולח נציגים לתחרות

השנה, מדריכים ומנטורים שעברו הכשרה ב-Greenstart Academy, לימדו והדריכו 

ארבע קבוצות מכיתות ז’-ט’, שהשתתפו בתחרות.

השלב  את  עברו  הקבוצות  כל  שינה,  חסרי  ולילות  עשייה  מלאי  ימים  לאחר 

המחוזי והגיעו לאליפות ישראל.

בפעם הראשונה בתולדות הכפר הירוק, ארבע קבוצות העפילו לשלב הגמר הלאומי. 

הירוק,  הכפר  ושל   FIRST של בערכים  דגלו  הקבוצות  והמדריכים,  המנטורים  בעזרת 

ששמים דגש על קבוצתיות, אכפתיות כבוד לאדם ולסביבה, ועוד. 

את  עודדו  אחרות,  לקבוצות  עזרו  ואף  במיוחד,  בלטו  הקבוצות  התחרויות,  במהלך 

חברי הקבוצה ונהנו מאוד.

פרסי  הקבוצות  לכל  והעניקו  הקבוצות  בהתנהלות  הבחינו   FIRST מטעם  השופטים 

ערכים: 

הצטיינות בעבודת צוות; הצטיינות במקצועיות אדיבה; ופרס השראה )פרס שניתן 

לקבוצה המהווה מקור השראה לכל שאר הקבוצות(.

הקיץ התקיים סמינר וייטנאם השלישי שלנו.

במהלך הסמינר הגיעו אלינו 30 תלמידים מוייטנאם, כדי ללמוד איך לבנות 

רובוט, ולהתנסות בחוויית הרובוטיקה.

לתמוך  באו  ארצות-הברית,  בסיאטל,  מקבוצה  מנטורים  וחמישה  חניכים  שני 

תוכנה  בניה,  אותם  לימדנו  הוייטנאמים.  הילדים  את  איתנו  יחד  ולהדריך  לעזור 

 FirstRobotics ומידול בעזרת משחק מדומה שהמצאנו, שמשלב לגו וחוקים של

.Copetition
ישראל:  את  ולהכיר  לראות  גם  אותם  לקחנו  ביקורם,  של  הקצר  השבוע  במהלך 

ירושלים, מצדה, ים המלח ונמל תל אביב.

בעקבות הסמינר, כולם נהנו ולמדו הרבה. אנחנו מקווים להמשיך אותו גם בשנה 

הבאה, ליצור קשר עם מדינות אחרות ולהכיר תרבויות שונות מרחבי העולם.

קרני – זוכת מלגת הטכניון
   בשלוש השנים האחרונות הייתי חלק מקבוצת הרובוטיקה של הכפר הירוק. 

זכיתי לחוות דברים מדהימים במהלך התיכון, ושלוש השנים שלי כחברת קבוצה, 

הסתיימו בזכייה במלגת לימוד לשני סמסטרים בטכניון.

האלקטרוני  הלוח  את  להרכיב  שתפקידו  בצוות,  שנתיים  הייתי  בקבוצה 

והפניאומאטי של הרובוט שלנו ושנה אחת בצוות בנייה, צוות שתפקידו לתכנן 

ולבנות את הרובוט. זכיתי להכיר אנשים מדהימים וללמוד שיעורים רבים לחיים. 

אני יודעת שהידע שרכשתי בשנים שלי בקבוצה ילווה אותי במהלך כל החיים.

שלנו.  הקהילתיות  בפעילויות  הייתה  שחוויתי  מעצימות  הכי  החוויות  אחת 

להנגיש את  קהילתיות במטרה  פעילויות  רב של  הקבוצה שלנו מפעילה מספר 

המדע והטכנולוגיה לכל אחד.

הקמת ליגת רובוטיקה בווייטנאם הוא אחד מהפרויקטים הגדולים שלנו. פרויקט 

זה משך אותי להתעמק יותר בפעילויות הקהילתיות של הקבוצה. במהלך שלוש 

שנה  וכל  לסמינר,  שלנו  לסדנא  הגיעו  וייטנאמים  תלמידים  של  קבוצה  שנים, 

התרגשתי מחדש מהשינוי שהם עברו במהלך השבוע שלהם איתנו.

היה מדהים בעיניי איך ל-GSA ולקבוצת הרובוטיקה שלנו יש את היכולת להשפיע 

בצורה משמעותית כל כך על הסובבים אותנו, וכמה כוח היה לנו, כשעבדנו ביחד 

למען מטרה משותפת.

התלמידים  עם  להתחבר  ההזדמנות  לי  הייתה  שלנו  השני  הסמינר  במהלך 

והתלמידות הווייטנאמים ולהעביר להם קצת מהידע שרכשתי.
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בכיתה י”ב החלטתי להתנדב ולנהל פרויקט של הקבוצה בבית-ספר “און” בתל אביב. 

הקבוצה  אחדות  שנים  ובמהלך  שיתוק-מוחין,  בעלי  ילדים  לומדים  “און”  בבית-ספר 

מעבירה להם מדי שבוע, פעילויות בתחום הרובוטיקה והטכנולוגיה.

לחמישים  לרובוטיקה  יום-חשיפה  יזמתי  שנתית,  פעילות  של  לארגון  בנוסף  השנה, 

התחברו  “און”  ספר  ומבית  מהכפר  התלמידים  ביום-חשיפה,  מבית-הספר.  תלמידים 

בעזרת הטכנולוגיה, והעולם הטכנולוגי נפתח בפני תלמידי בית-ספר “און”.

GreenHouse – מרכז ההדרכה שלנו
יוזמת  שמשווקת,  טכנולוגית  חממה  הוא   ,GreenHouse שלנו,  ההדרכה  מרכז    
ומקימה קבוצות FRC ומלווה אותן בכל התהליך, מא’ עד ת’. אנחנו מלמדים ומטפחים 

את הילדים מכל הבחינות, ממש כמו שחממה עושה לצמחים. אנחנו עוזרים לקבוצות 

למצוא מימון, להקים מעבדה, ולפתח פרויקטים חברתיים, עד שהם הופכים לעצמאיים.

את  מקבלים  באמת  שאנחנו  מכיוון  הזו,  מהבחינה  ייחודי  הוא  שלנו  ההדרכה  מרכז 

הילדים אלינו כאילו היו חברי הקבוצה שלנו. כאשר אנחנו מתחילים קבוצת FRC הם 

תמיד נשארים כחלק מאיתנו, ואנחנו נשארים כחלק מהם.

לכל  חברויות  יוצר  הוא  חדשות,   FRC קבוצות  רק  מאשר  יותר  יוצר  ההדרכה  מרכז 

החיים, קשרים בין אישיים, בין אנשים שבלעדיו לא היו מכירים אחד את השני.

משנים את שכונת יוספטל
   הבנו שהידע והניסיון שלנו יכולים לסייע לא רק לנו, אלא גם לעזור להקים קבוצות 

חדשות במקומות מעוטי יכולת. חברנו לחברת  ,Final ועזרנו להם לפתח את הפרויקט 

שלהם “עיר בשינוי”. מטרת הפרויקט הייתה להשקיע בשכונת יוספטל, שכונת מצוקה 

בפתח תקווה, ולקדם טכנולוגיה במקום בו רוב התלמידים לא מסיימים את לימודיהם 

את  בפניהם  וחשפנו  אלירז,  אמי”ת  לישיבת  פנינו  יחד  גבוהים.  העוני  ואחוזי  כראוי 

הרובוטים שלנו ואת הפרויקט הגדול שלנו באירוע מרכזי באולם שהיה מלא בתלמידים. 

בסופו של האירוע, שאלנו את התלמידים, “מי רוצה להצטרף לרובוטיקה?”

כל התלמידים הרימו את היד.

פותחים קבוצת FRC בקדימה
לעיר   FIRST את  להביא  שחלמו  קבוצה  חברי  שני  בזכות  הוקם  הזה     הפרויקט 
 FRC-בה הם גדלו. אחרי השקעה אדירה והרבה עבודה, פתחנו השנה את קבוצת ה

 .EverGreen #7112 ,הראשונה בקדימה

היזמים של הפרויקט עבדו מול בית הספר, והצליחו להשיג לקבוצה החדשה מימון, 

מנטורים וסדנה. כאשר הקבוצה הוקמה באופן רשמי, אימצנו אותם אל מרכז ההדרכה 

שלנו באופן מיידי. ראשי הצוותים שלנו הכשירו אותם, ממש כאילו היו חברי הצוות 

שלהם. הקשרים שנוצרו בין חברי הקבוצות הם קשרים של חברות.

חברי קבוצת EverGreen #7112 יתחרו בעונת 2018.
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וייטנאם
מקימים קבוצת FIRST ראשונה

מביאים את FIRST לוייטנאם
   לאחר הצלחתו של פרויקט יוספטל, החלטנו שאנחנו רוצים להרחיב את הפעילות 
שלנו לקנה מידה בינלאומי. פנינו לשגרירות ישראל בוייטנאם בתחילת 2016, והצלחנו 

להגשים חלום. כיתה של 20 תלמידים מבית הספר Hanoi-Amsterdam מווייטנאם 

  FIRST-הגיעו במהלך חודש אוגוסט לסמינר של 12 יום, במטרה להחשף לראשונה ל

ולהקים קבוצת FRC משלהם, הראשונה בוייטנאם.

נחיתת המשלחת בישראל,
נמל התעופה בן גוריון

הקמת סדנת הרובוטיקה בוויינאם
על ידי נציגי הקבוצה ששהו שם 

עשרה ימים

הונג קונג 
 FRC-מקימים את קבוצת ה

הראשונה בהונג קונג

בעקבות ההצלחה האדירה 
ן  של הסמינר הראשו

בווייטנאם, החלטנו ליצור 

סמינר שני. הסמינר הזה 

אירח 40 ילדים משלושה 

בתי ספר שונים בווייטנאם, ומבית ספר אחד מהונג קונג. התלמידים שחזרו 

לווייטנאם הצטרפו ל-GART והתלמידים שחזרו להונג קונג פתחו את קבוצת 

.RedGreenBlue 7242

קבוצת RedGreenBlue 7242, היא קבוצת ה-FRC הראשונה מהונג קונג. היא 
נמצאת בבית הספר היהודי ישראלי “Elsa Carmel”. בית הספר פנה אלינו ללמד 

אותו סטארטאפים וטכנולוגיה בעקבות הכתבה הוייטנאמית מ-2016. שכנענו אותם 

לשלוח נציגים אל הסמינר שלנו בקיץ, והם נדבקו בהתלהבות.

על מנת לעזור לקבוצה עם המשימה הקשה של להתחיל מאפס, במדינה שונה מהאחת 

בה נמצא מרכז ההדרכה 

משלחת  שלחנו  שלנו, 

וחברי  מנטורים  של 

את  שביקרו  קבוצה, 

שלהם,  בסדנה  הקבוצה 

עזרו להם להשיג מימון 

וסדנה  מנטורים  נוסף, 

לעונת התחרות.

                                    

נותנים תקווה לאוגנדה
 CyberKnights #4911 שנה שעברה הצטרפנו לפרוייקט רב השנים של קבוצת   

מסיאטל, וושינגטון, במאמציהם להקים קבוצת FTC באוגנדה.

במהלך השנה היינו בקשר עם הקבוצה האוגנדית. ניהלנו איתם שיחות טלפון, התכתבנו 

ב-Facebook וב-WhatsApp, ועשינו את מיטב מאמצינו כדי להכין אותם לתחרויות.

LEGO MINDSTORMS-עובדים ביחד עם התלמידים הצעירים בערכות ה FTC-חברי קבוצת ה
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כוכבי המדבר
    בתאריך 8-9.12 2016 הזמנו את קבוצת כוכבי המדבר - תכנית מצוינות לנוער 

הבדואי - להתארח אצלנו במרתון למידה והדרכות.

במהלך 24 שעות, עסקנו בפעילויות שונות בתחום היזמות, הרובוטיקה וההייטק.

נתנו דגש מיוחד על הכשרות בנושא FLL דרך אתגר ייחודי, במטרה להעניק לקבוצה 

כלים איתם יוכלו לבצע פעילויות דומות לתושבי הכפרים.

חברי הקבוצה התרגשו מאוד מהחוויה, והביעו רצון לחזור וללמוד עוד, על מנת 

להביא את החוויה המדהימה הזאת לכפרים שלהם ולחשוף לטכנולוגיה את הדורות 

הבאים אחריהם.

השנה הם חזרו אלינו לסמינר נוסף בן יומיים, ואנחנו מתכננים להעמיק ולהמשיך 

את הפעילות לאורך השנים הבאות.

אחת מן הקבוצות באתגר ה-FLL בודקת את הרובוט שלה

קירוב לבבות
   בשנת 2015, התחלנו את פרויקט “קירוב לבבות”  שמטרתו לקרב בין האוכלוסיות 
השונות בישראל. במהלך הפרויקט אנחנו מזמינים ילדים משני בתי ספר - יהודי 

וערבי – לסמינר FLL ו-FRC משותף.

במהלך 48 שעות, הילדים מתמודדים עם אתגר FLL ייחודי, הנבנה במיוחד לאירוע 

על ידי חברי הקבוצה בהשראת משחקי ה-FRC, תוך כדי הדרכות והדגמות קצרות 

.FRC בנושאי

הילדים לנים יחד בחדרי הפנימייה, אוכלים יחד, מתפללים יחד, משחקים יחד בזמן 

הפנוי וכמובן עובדים, לומדים יחד, ויחד מגלים שפה משותפת - שפה בינלאומית 

של טכנולוגיה.

תלמיד יהודי ותלמיד ערבי מתפללים יחד במעונות הפנימייה בליל הפעילות

מפתחים את נצרת
    בסמינר קירוב לבבות הראשון, שהתקיים ב-2015, השתתפה קבוצת תלמידים 

מבית הספר “ביר אלאמיר” בנצרת.

בעקבות הסמינר, נחשף בית הספר לתוכנית ה-FLL והקים את הקבוצה הראשונה 

של  תמיכתה  את  להשיג  הצלחנו  רבים,  שכנועים  לאחר  שעברה,  בשנה  בנצרת. 

חברת Microsoft בפיתוח והרחבת קהילת FIRST בעיר.

מספר  אותם  אירחנו   GreenHekma  7083 קבוצת  של  הראשונה  השנה  לכבוד 

ומדיה.  שיווק, תכנה  מידול,  בנייה,  אותם  ולימדנו  פעמים במרכז ההדרכה שלנו, 

רובוטים  שני  ביחד  בנינו  בו  והכשרות,  כיף  ליום  גם  השנה  הקבוצה  עם  נפגשנו 

להרמת כסאות, וצפינו בהנאה ובסיפוק בתוצאות.
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LEGO MINDSTORMS-התלמידים מתנסים בעבודה עם ערכות ה

לומדים להשתמש בכלי הסדנה תוך כדי שמירה על כללי הבטיחות

LEGO-בית ספר און: רובוטיקה ב
   מדי שבוע, בימי שישי, אנו נפגשים עם תלמידי השכבה הבוגרת בבית הספר “און” 

לילדים עם שיתוק מוחין.

התלמידים, בגילאי 18 עד 21, לקחו חלק בפרויקט המיוחד שלנו ב-3 השנים האחרונות.  

יחד אנו מרכיבים מודלים שונים של רובוטים מ-LEGO ומשחקים איתם.

 LEGO השנה התחלנו פרויקט ארוך טווח, במהלכו התלמידים מעצבים מאפס רובוטי

שישחקו סולמות ונחשים על לוח עץ ענק מול כל בית הספר.

השנה ארגנו בנוסף, יום רובוטיקה מיוחד בו לימדנו את התלמידים על כלי עבודה, 

תכנות, אלקטרוניקה ואף איך לנהוג ברובוט.

בית החולים דנה
   בחמש השנים האחרונות, מדי יום שישי, היו מבקרים נציגי הקבוצה בבית החולים 

“דנה” לילדים. חברי הקבוצה היו עוזרים לשמח את המטופלים באמצעות משחק עם 

ערכות הרובוטים מ-LEGO, ולהנעים את שהותם בבית החולים. בשנתיים האחרונות 

שילבנו תלמידי כיתות י’ בפעילות.

חברי הקבוצה באחד מן הביקורים בבית החולים
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See-Sharp
   פרויקט See-Sharp הוקם במטרה לתת הזדמנות לבני נוער קשיי ראייה, ללמוד 

ולהתפתח בתחום מדעי המחשב והתכנות.

בתחום  להצליח  מאוד  רצה  אשר  חטיבה  תלמיד  זמיר,  רני  נמצא  הפרויקט  במרכז 

התוכנה, אומנם בית הספר שלו ויתר עליו מפאת קשיי הראייה שלו ולא האמין כי יוכל 

לעשות זאת. אנחנו הוכחנו אחרת. 

במשך שנתיים, רני למד שפת C# אצלנו במרכז בליווי צמוד של חבר הקבוצה, והצליח 

בזכות  המחשב,  במדעי  הבגרות  למבחן  רני  ניגש   ,2016 בשנת  חלומו.  את  להגשים 

האמונה והתמיכה של הקבוצה.

רני וחבר הקבוצה אורי פורג בשיעור תוכנה

הראייה  לקוי  הילד  להיות  הפך  רני  עבודה,  שנות  ארבע  לאחר  העצומה  לשמחתנו 

 100 בציון  במחשבים  יחידות  חמש  של  גמר  עבודת  להגיש  בארץ שהצליח  הראשון 

והגשים את חלומו, לפתח משחק מחשב אמיתי.
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CyberKnights #4911 - שת”פ ווייטנאם ואוגנדה

Dear FRC Team 4590 GreenBlitz 
On behalf of FRC Team 4911 CyberKnights, we would like to graciously 
thank you for our partnership. The CyberKnights take great pride in the work 
we do, and it pleases us to know that you have recognized the success 
and passion behind our Uganda program. We sincerely appreciate the 
opportunity to extend our reach internationally to Israel and Vietnam.
Since first meeting at the 2016 World Championships, GreenBlitz and 
the CyberKnights have started down a path of FIRST expansion. You 
graciously invited us to join you at HaKfar HaYarok for a 10 day robotics 
camp. Out of all the other teams to be invited, we were excited to fully 
commit. Yooda welcomed us into the school and introduced us to Clil and 
Gali. These two young women never faltered in enthusiasm for the next two 
weeks, and made us feel cherished.
We stepped into the GreenBlitz workshop and found the same motivation, 
creativity, and willingness to learn and share that we see in our CyberKnights 
team. In no time, GreenBlitz and CyberKnights were working in unison 
with FIRST as our common language. But it wasn’t just about the robot; 
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together we traded stories, dined together, went on cultural outings in 
Jerusalem and Tel Aviv, and brought Vietnam into our international 
connections. You didn’t want us to be partners; you wanted us to be family.
Even though we are not currently physically there, the CyberKnights continue 
to work alongside GreenBlitz. Together we are mentoring rookie FRC 6688 
Vikings in San Jose, California. We also share future plans for annual summer 
camps to continue spreading FIRST in Vietnam, the Muslim community in 
Israel, and Jordan. As we have been working together, we have found ways 
in additional collaboration, such as bringing CyberKnights Uganda to the 
Israeli FTC Regionals Championship.
You are very willing to have others join FIRST and your opportunity, truly 
seeking meaningful ways of contribution. GreenBlitz is very gracious and 
giving.
The CyberKnights were inspired by GreenBlitz. ”Yooda is a freaking force of 
nature,“ claims CyberKnights Coach Mikel Thompson, ”It’s very refreshing 
to work with someone who has such strong and clear vision, with obvious 
passion for FIRST and its students, and investing in the lives of others not 
from his own community. He and GreenBlitz both are very outward and 
forward looking.“ The CyberKnights work in the greater Seattle area, Los 
Angeles USA, Soroti Uganda, and Hanoi Vietnam emulates the values we 
were shown in HaKfar HaYarok Israel. We hope to continue bridging gaps 
in the future, and meet again at the 2017 World Championship in Houston 
and beyond.

Sincerely,
Jane Yi
Robert Neckorcuk
Mikel Thompson
FRC Team 4911 CyberKnights students, mentors, and supporters

תלמידי בית הספר ביר אלאמיר נצרת – קירוב  לבבות
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יזמים צעירים
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״אם נמשיך לפתח את הטכנולוגיה שלנו
בלי חכמה וזהירות, המשרת שלנו עלול להתברר

              כמוציא להורג״.
                                                        )עומר ברדלי(

עדי טלמון
   בעלת תואר ראשון ושני בכלכלה ומנהל עסקים 

מאוניברסיטת תל אביב ובעלת ניסיון בחברות רב 

לאומיות במגזר העסקי.

בשנת 2011, עת פרצה המחאה החברתית הגדולה 

הקריירה  ממסלול  לפרוש  החליטה  בישראל, 

ולעבור לעסוק בחינוך פיננסי לבני נוער.

כיום עומדת בראש המסלול למנהיגות חברתית-כלכלית בכפר הירוק ואף 

לקחה חלק בהקמתו.

מנחה את קבוצות היזמים הצעירים בכפר הירוק זו השנה השישית.

החזון שלי
   בחזוני כל תלמיד ותלמידה זוכים ללמוד כלכלה וחברה, זוכים לעסוק 

בסוגיות המניעות את עולמנו ולומדים את מושגי היסוד הבסיסיים עמם 

כל מבוגר נאלץ להתמודד.

השכיחה  התגובה  לפרנסתי,  עושה  אני  מה  לאנשים  מספרת  אני  כאשר 

ביותר היא : “חבל שלנו לא היה את זה כשאנחנו היינו בבית הספר”.

בחזוני זה צריך להשתנות. כל אחד צריך ללמוד ולהכיר את החומרים מהם 

בנויה מציאות חיינו כבוגרים. אף אחד לא צריך לפחד מהדואר מהבנק, כל 

אחד צריך לדעת כיצד לנהל תקציב אישי או לעמוד על זכויותיו כצרכן. 

חברתיות- סוגיות  אחת.  מחברה  חלק  כולנו  אנחנו  לזכור,  הכל  ומעל 

כלכליות הנוגעות בצדק והוגנות, במיזמים חברתיים ועוד, הן מהנושאים 

המעסיקים אותנו ביותר.

אני לא מגזימה כשאני אומרת, אני בונה על תלמידינו שייצרו עתיד טוב 

יותר עבור כולנו.

יזמים צעירים
   מזה כשמונה שנים שהכפר הירוק משתתף בתכנית יזמים צעירים עושים 

עסקים, תכנית המאפשרת לתלמידים להיחשף לעולם העסקים והיזמות 

ולהתנסות בהקמת מיזם עסקי.

התלמידים, תלמידי כיתה ט’, מקימים חברה ועוסקים בניהולה השוטף - 

קביעת בעלי תפקידים, כתיבת תוכנית עסקית, גיוס הון, המצאה, פיתוח 

הקבוצה  בה  אשר  עסקית,  שנה  כל  בתום  ועוד.  יעד  לקהל  מוצר  ושיווק 

מתגבשת, עובדת, מתכננת מוצר ומוכרת אותו, משתתפים חברי הקבוצה 

בתחרויות מחוזיות וארציות, כשבסופן נבחרת הקבוצה הטובה מכולן אשר 

נוסעת לתחרות בינלאומית בה היא מציגה את מוצרה. 

המעורב  צעירים  יזמים  ארגון  וכמובן  עסקיים  מנחים  מלווים  הקבוצה  את 

בהכשרה ובליווי התהליך כולו. המנחים שלנו שהולכים איתנו מזה כמה שנים, 

ארנון אפשטיין ועדי מימון גפן, הם מנטורים מקצועיים ומסורים מאין 
כמוהם ואין ספק שזכינו בצוות מנצח. יחד איתם במהלך השנים אנו מדורגים 

באופן קבוע במקומות הראשונים בתחרות. השנה התלמידים שלנו זכו במקום 

הראשון בארץ ונסעו לייצג את ישראל בתחרות בבלגרד, ממנה חזרו עם פרס 

איה חיימוביץ’, אף זכתה  החדשנות של חברת דלתא. מנכ”לית הקבוצה, 
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בפרס עשרת המנהיגים הצעירים והמובילים של אירופה.

כאשר אני רואה את התהליך העובר על תלמידים המשתתפים בפרויקט, 

ברור לי כי הם יוצאים ממנו עם כלים לכל החיים. כלים אמיתיים לעולם 

האמיתי. לעיתים קרובות תלמידים מוצאים בפרויקט הזדמנות להצטיין, 

גם תלמידים שמתקשים לשבת בשקט בכיתה ולהצטיין במקצועות אחרים. 

המסגרת הזו מאפשרת להציג כישורים שונים ומהווה הזדמנות יוצאת דופן 

זאת  הפרויקט.  בקיום  מבחינתי  נעלה  מטרה  עצמה  בפני  זו  רבים.  עבור 

ועוד, אנחנו אומת הסטארטאפ ואני רואה כיף גדול בהובלת התלמידים 

בה  המציאות  את  שישפרו  וחידושים  המצאות  של  עתיד  עבר  אל  שלנו 

אנו חיים. לפתוח בפניהם את עולם היזמות ולדעת שחלקם עוד ישנו את 

העולם זו הרפתקה מרגשת כל שנה מחדש.

יזמים צעירים עושים עסקים
שמטרתה  בינלאומית,  תכנית   - צעירים  יזמים  פרויקט  מתקיים  שנה  בכל     
להנחות וללוות תלמידים בהקמת חברה, יצירת מוצר והשקתו, תוך רכישת מגוון 

כלים להצלחה בעולם העסקי.

השנה נפתחה עם קבוצה גדולה ומגוונת מהרגיל. למעלה משלושים תלמידים 

מכיתות שונות לקחו חלק בהקמת חברה. במשך תקופה לא קצרה התלבטו 

התלמידים לגבי המוצר אותו יפתחו, והתקשו להסכים על כיוון ברור ללכת 

בו. עד שיום אחד נדלק איזה ניצוץ והתחברו מספר רעיונות לכדי רעיון אחד 

מנצח. התלמידים זכו לעסוק השנה בנושאים כגון יזמות, ייצור, רכש, פיתוח 

טכנולוגי, עיצוב, שיווק, מכירה, ועוד, הצליחו להניע שת”פים עסקיים, ועשו 

הכול בצורה נפלאה. אני מאמינה כי הם רכשו כלים שישמשו אותם כל החיים.

ברמה  להישגים  הגעתה  ועד  מהיווצרותה  הקבוצה  על  שעבר  התהליך 

דבקות  התפתחות,  צמיחה,  של  ומרגש  מדהים  תהליך  הוא  הבינלאומית, 

במטרה ומצוינות. אני מאד גאה בתלמידים שלנו ומאד שמחה שזכיתי בצוות 

שהם  לעובדה  שמעבר  אפשטיין,  וארנון  גפן  מימון  עדי  שאיתי,  המופלא 

גדול  כיף  והיה  טובים  לחברים  הפכו  גם  הם  ומסורים,  מקצועיים  מנטורים 

לעבוד איתם.

הקבוצה  ובהובלת  בתהליך  מעורב  מאד  היה  הוא  גם  צעירים  יזמים  ארגון 

חברת  של  החדשנות  בפרס  לזכייה  עד  הבינלאומית  בתחרות  להשתתפות 

דלתא, וכן רשם את איה מנכ”לית הקבוצה לתחרות עשרת המנהיגים הצעירים 

המובילים של אירופה, תחרות בה זכתה.

עצם זה שבית הספר הכפר הירוק משקיע ולוקח חלק בפרויקט הנהדר הזה, 

“יזמים צעירים עושים עסקים”, זה לא דבר מובן מאליו. מדובר בחוויה יוצאת 

דופן עבור התלמידים וגם עבורנו.
גיוס הון ראשוני לחברה - מוכרים שתילים בצעדת הנרקיסים בכפר הירוק
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יזמים צעירים
איה חיימוביץ, מנכ”לית הקבוצה:

  
   אין דרך אמיתית לסכם את החוויה שעברנו. זה התחיל כשישבנו באודיטוריום 
בכלל  זה  ומה  צעירים״  ״יזמים  על  לנו  זרים הסבירו  אנשים  ושני  בכפר,  הגדול 

אומר. וכמה חודשים אחר כך )שהרגישו כמו יומיים בערך( - אנחנו מקבלים את 

פרס החדשנות של ״דלתא אירליינס״, בתחרות אירופאית בבלגרד, ואותם אנשים 

זרים נהיו כבר מנטורים שלנו, וגם משפחה שנייה.

מעבר לפרס החדשנות שקיבלנו, אני עצמי נבחרתי להיות בין עשרת בני הנוער 

המבטיחים והמשפיעים באירופה - הישג פשוט מדהים עבורי! 

בין כל החוויות, הזכיות והרגעים המדהימים, למדתי המון על תפקיד המנכ״לית 

עד  ולדאוג שהכול תמיד מתוקתק  לנהל חברה שלמה,  מרגיש  זה באמת  איך 

הפרט האחרון. לקחתי המון כלים לחיים האישיים והפרטיים שלי, בין אם זה 

ובארץ,  בשכבה  חדשים  חברים  הכרתי  בצופים.  להדרכה  אם  ובין  ללימודים 

תובנות  מסקנות,  הסקנו  מהם  גם  אבל  קשיים,  היו  כמובן,  באירופה!  ואפילו 

והשתפרנו בהמשך הדרך.

שום דבר מזה כמובן לא היה קורה בלי התמיכה והמעטפת של הכפר. כל הקידום, 

ההקשבה והעשייה הועילו לנו מאוד במהלך התהליך, ואין די מילים כדי להודות 

לכפר הירוק על כל אלה.

וכמו שהזכרתי קודם, המנטורים שלנו – עדי טלמון, עדי מימון גפן וארנון אפשטיין, 

יחד  בה  עשינו  אבל  כהרף-עין,  שעברה  שנה  למנטורים.  מעבר  הרבה  כבר  הם 

דברים שאנשים עושים בחיים שלמים.

אנחנו מקווים ויודעים שנמשיך בעשייה, בעיקר בתחומי הכפר הירוק, אך 

גם מעבר!!! 

״אף פעם אל תסמוך על מחשב
שאינך יכול לזרוק מהחלון״.

                                                      )סטיב ווזניאק(
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המדהימות  החוויות  אחת  בעת,  ובה  מאוד,  מלחיצה  הייתה  העולמית  התחרות 

ביותר שהיו לי עד היום. 

כשזכינו בפרס החדשנות, לא האמנתי - עשינו את זה!

חדשים  חברים  בו  ופגשתי  מדהימה,  החלטה  הייתה  הזה  בפרויקט  להשתתף 

מהארץ ומהעולם. תודה מיוחדת מגיעה למנטורים המדהימים שלנו!

מעמוד הפייסבוק של יזמים צעירים ישראל
   אז חזרנו מתחרות יזמים צעירים האירופית, עמוסי חוויות ועמוסי פרסים! 

כיף גדול לקבל הכרה עולמית, אחרי עבודה קשה מאוד.

לקראת  להכנות  הירוק,  מהכפר  ״קריאייט״  קבוצת  עם  לראשונה  כשנפגשנו 

להם  אמרנו  בארץ,  בתחרות  קבוצות   180 שניצחו  אחרי  האירופית,  התחרות 

שאם נצא מהארץ בידיעה שעשינו את כל מה שאנו מסוגלים כדי להיות מוכנים, 

מבחינתנו זה מספיק, וסביר להניח שגם נחזור עם פרס. לא טעינו!

מכל  המשתתפות  המדינות   39 ו-  מתמיד  יותר  קשה  הייתה  השנה  התחרות 

ומתוקה  שווה  הייתה  הפעם  הזכייה  זה,  בגלל  קשה...  פייט  לנו  נתנו  אירופה, 

הרבה יותר.

חוץ מהפרס הראשון על חדשנות, מנכ״לית הקבוצה שלנו, איה חיימוביץ )בת 

החמש-עשרה, כן?!( זכתה להיכלל בין עשרת בני הנוער המובילים והמבטיחים 

באירופה!! בתחרות נוספת של ארגון הבוגרים האירופי שכלל הגשת קורות חיים 

מוקדמים וראיונות אישיים במהלך האירוע. אז מזל טוב איה!! מגיע לך!

ליוו את בני הנוער בהכנות המנחים העסקיים והפדגוגים שלהם: ארנון אפשטיין, 

עדי טלמון ועדי מימון גפן.

גבע שלגי, סמנכ”ל טכנולוגיות של הקבוצה:

  זאת הייתה חוויה משוגעת! זכינו בפרס-החדשנות של חברת ״דלתא״! 
אז אתחיל את הסיפור מההתחלה...

עדי  לכלכלה  מהמורה  ז׳,  בכיתה  צעירים  יזמים  תוכנית  על  לראשונה  שמעתי 

טלמון, שגם אחראית על הפרויקט בבית הספר. כבר אז ידעתי שארצה להצטרף, 

אבל לא היה שום סיכוי שאבין איזו חוויה משוגעת זאת תהיה עבורי. בשבילי, 

הראשונה  הפעם  הייתה  זאת  שלנו,  הקבוצה  חברי  רוב  שבשביל  בטוח  ואני 

שהפכנו רעיון למוצר קיים ומוחשי.

בתחרות התקדמנו לאט לאט - המוצר השתפר ועבודת הצוות הפכה ליעילה 

וטובה יותר. באירוע המכירה הראשון שלנו, מכרנו מעל 60 יחידות בכמה שעות! 

בשלב זה הבנתי שיש לנו סיכוי להצליח, ואפילו סיכוי טוב! אחרי כמה שבועות 

הייתה  בקבוצה  ההצלחה  תחושת  ניצחנו!  בה  גם  האזורית.  התחרות  הגיעה 

מדהימה והעניקה לכולנו אנרגיה להמשיך. 

גם בתחרות הארצית ניצחנו!

כאן הבנו שאנחנו הולכים לעבוד קשה יותר מכל מה שהכרנו עד עכשיו, במטרה 

להצליח בתחרות העולמית.

זה היה השלב המשמעותי והמלמד ביותר. 

עבדנו עם אנשים רבים, שכל אחד מהם הכין אותנו במקצועיות ונחישות לקראת 

התחרות באירופה. בשלב זה גם אני הרגשתי שהתכונות והיכולות הטובות ביותר 

שלי, באות לידי ביטוי ומשתפרות מאוד. 

בצורה  שהשתפרו  אלו  היו  עסקית,  תכנית  והצגת  קהל,  מול  העמידה  יכולת 

משמעותית. אני מודה לכל אחד שלקח חלק בכך!
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או  נכנסת,  חדשה  וואטסאפ  הודעת  כאשר  אך  היטב,  זאת  יודעים  הישראלים 

שמבזק חדשות חשוב מגיע, הצורך להיות מעודכנים גובר על ההיגיון. 

חברות הסלולר הגדולות טרם הציגו פתרון משלהן לבעיה אך פתרון ראשוני 

קיים. הוא הומצא על ידי בני נוער. הכירו את NO-tify, מוצר חדש של חברת 

“קריאייט” שמיועד למנוע הסחה בעת נהיגה.
עיקרון ההפעלה של NO-tify פשוט להפליא: מדובר בתושבת לא גדולה לטלפון 

סלולרי, בדיוק כמו התושבות שנמכרות בחנויות לאביזרי רכב, שניתן להתקין 

בקלות בתא הנהג.

 
הנהג הוא זה שבוחר אילו אפליקציות לנטרל, לדוגמה וואטסאפ, ואילו להשאיר 

פעילות, למשל אפליקציות ניווט. וכך כל עוד הטלפון הסלולרי מונח בתושבת, 

ההודעות וההתראות ימתינו עד לסוף הנסיעה.

את ההכנה לאירופה, הובילו מנכ״לית ארגון יזמים צעירים ישראל, גברת יעל חן, 

ניב גומעי ואליעד עמר. 

ותודות ענקיות: 
לחברת SIT שהפרזנטציה המדהימה נעשתה כמובן בסיועם ובהנחייתם. לחברת 

HP  שסייעו בהדפסות לאירופה. 
לגל עמר, הממתגת והמעצבת של הדוכן, התוכנית העסקית, המצגת, ובכלל - 

כל חבילת הניראות שלנו. 

״יזמים  של  עסקים״  ״עושים  תוכנית  של  הראשי  התומך  לאומי,  לבנק  וכמובן, 

צעירים ישראל״ כבר 20 שנים!! 

בלעדיכם, כל הקסם הזה לא היה קורה!

״לא משנה איזה עתיד אתה בונה,
אל תנסה לתכנת הכול״.

                                             )פייר אומדיאר(

הפתרון לעיסוק בטלפון?
בני נוער המציאו תושבת שמנטרלת 

התראות טלפוניות בנהיגה
  חברת “קריאייט” ייצרה את NO-tify - תושבת לטלפון סלולרי שבה מותקן 
רכיב אשר מסוגל לנטרל את פעילותן של חלק מהאפליקציות שבטלפון כאשר 

המכשיר מותקן בו.

בתאונת  למעורבות  הסיכוי  את  מעלה  הסלולריים  הטלפון  במכשירי  העיסוק 

דרכים פי עשרה. כך עולה ממחקר שפרסמה הרשות הלאומית לבטיחות בדרכים. 
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גיל עובדיה של “קריאייט” אינו עולה על 16
  המיזם עצמו הוקם על ידי חברת ״קריאייט״, שגיל עובדיה אינו עולה על 16 שנים. 
״קריאייט״ הוקמה כחלק מפרויקט יזמים צעירים, המייצג את ״הכפר הירוק״, שבו 

לומדים היזמים. יש להדגיש כי המוצר שריר וקיים: באירוע מכירה ראשון שהתקיים 

בשבוע שעבר, נמכרו מעל 50 ערכות, במחיר של 70 שקלים לערכה.

לדברי מנכ״לית ״קריאייט״, איה חיימוביץ׳: 

״קריאייט מורכבת מבעלי מניות שהם תלמידים בכיתה ט׳. לחברה יש מנכ״לית, 

סמנכ״לים ומנטורים עסקיים. את ההשקעה לפיתוח המוצר והאפליקציה גייסנו 

באופן עצמאי, ללא סיוע מבני משפחה או חסות מסחרית.״

ניתן היה לצפות שבנישה כה פורה, תורגש פעילות של חברות הסלולר, אך לעת 

עתה נדמה שתיכוניסטים הם שגילו צורך שחברות הסלולר טרם איתרו.

מסבירה  סלולרי״,  מטלפון  קרינה  הקטנת  על  חשבנו  בפרויקט,  ״כשהתחלנו 

הסחת  בהקטנת  הוא  האמיתי  שהצורך  הבנו,  המחקר  במהלך  ״אך  חיימוביץ׳, 

הדעת מהסלולר. חברות התקשורת הגדולות אינן יושבות כמונו בספסל האחורי 

של הרכב ורואות את ההורים מסמסים ומסתכנים.

לפני כמה חודשים ערכנו סקר רב משתתפים וגילינו שרוב הנשאלים מכחישים 

שהם מסמסים בנהיגה. הם, בעצם, יוצרים כאן לולאת הכחשה מסוכנת, וכשיש 

הכחשה של בעיה, אין סיבה שגופים גדולים יציעו פתרון לבעיה. אנו מאמינים 

היא  נוהגים,  לא  עדיין  שאנחנו  העובדה  לאור  דווקא  שלנו,  ההשקפה  שנקודת 

נקודת השקפה אמיתית ומפוכחת,״ אמרה חיימוביץ׳.
 

באשר לתוכניות עתידיות, מדגישה חיימוביץ׳ שהמוצר משווק, אך בעתיד יתפתח 

טקסט,  הודעות  לשולחי  שתענה  הודעה  למשל  היא  האפשרויות  ״אחת  עוד: 

שבעל הרכב נוהג כרגע.״

מקצועיים  ״משקיעים  חיימוביץ׳:  מדגישה  מסחריים,  לגורמים  למכירה  באשר 

הביעו עניין, אך התהליך מולם טרם קודם. לאחר ההשקה, כשהמוצר הפך יותר 

עם  בקשר  ונעמוד  נוספות,  השקעה  הצעות  קיבלנו  ופרקטי,  מציאותי  ויותר 

הגורמים המתאימים בהמשך הדרך.״

מתוך כלכליסט, כתבתו של תומר הדר )אפריל 2018(.

   ״יזמים צעירים יקרים שלנו,
ייצגתם את מדינתנו בכבוד רב, וכולנו גאים בכם מאוד.

משימה  היא  אירופה,  מדינות  מרבית  של  הנבחרות  עשרות  עם  ההתמודדות 

קשה ומאתגרת, ואתם, הצעירים שבמתחרים, עמדתם בה בהצלחה מרשימה.

אני מקווה ומאחלת לכל אחד מכם - כולל כל חברי הקבוצה שהיו שותפים 
שחוויתם,  הזאת  הייחודית  הבינלאומית  שהחוויה   - בבית  נשארו  אך  למיזם 

תהווה אבן יסוד חשובה ומשפיעה בעתידכם.

הוכחתם לעולם, אך קודם-כל לעצמכם, שבשבילכם השמים הם הגבול.

שליווה  המקצועי  לצוות  ותודות  רבה  הערכה  להביע  נעימה  הזדמנות  זוהי 

אתכם, במקצועיות ובמסירות לאורך כל הדרך, בשנת היוזמה העסקית היפה 

והמוצלחת שלכם.

בשם כל חברי בדירקטוריון וההנהלה, אני שולחת לכם את הערכתנו ואהבתנו.

שובו הביתה בשלום.״

רנה פרידור

יו”ר דירקטוריון יזמים צעירים ישראל
מברכת את הקבוצה לרגל הזכייה
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חברת “קריאייט” / תלמידי הקבוצה מספרים 

   השנה, אנחנו, תלמידי שכבת ט׳ בבית הספר בכפר הירוק, הקמנו את חברת 
דרכה  תחילת  על  לימוד  תוך  החברה  את  קידמנו  הפרויקט  ובמסגרת  ״קריאייט״ 

של חברה - כיצד מגייסים כספים, כיצד בוחרים בעלי תפקידים, שם חברה, ועוד..         

התראות  המבטלת  לרכב  חכמה  תושבת   ,NO-tify את פיתחה  ״קריאייט״  חברת 

המתקבלות בזמן נהיגה.

מן  המתקבלות  ההפרעות  מכל  עצמו  פוטר  הוא   NO-tify-ב משתמש  כשהנהג 

מספר  לגורם  מענה  מספק  המוצר  בטוחה.  נהיגה  ומאפשר  נהיגה,  בזמן  הטלפון 

אחת לתאונות דרכים: סימוס בזמן נהיגה.

חברת ״קריאייט״ שמה לעצמה כמטרה לפעול למען פיתרון לבעיה זו, והיא עמלה 

התושבת,  על  מונח  כשהטלפון  הפיתרון.  את  להפיץ  כדי  האחרונה  השנה  כל 

מן  הטלפון  את  כשמרחיקים  מתקבלת.  אינה  התראה  ושום  מופעלת,  ההשתקה 

התושבת, ההשתקה מופסקת וכל ההתראות חוזרות.

במסגרת  ואירועים,  תחרויות  במספר  השתתפה  ״קריאייט״  חברת  הדרך  לאורך 

התבקשה  קבוצה  כל  שבו  האבטיפוס,  אירוע  התרחש  תחילה,  צעירים״.  ״יזמים 

להציג את ההכנות שלה למוצר שאותו תמכור.

 Manpower״ בתחרות  השרון  אזור  את  לייצג  נבחרה  ״קריאייט״  בהמשך, 

Technology Concept״, בנושא: ״כשנוהגים לא מסמסים״, ובו זכתה במקום 
השני. לאחר מכן התקיים אירוע מכירות יזום מטעם ארגון ״יזמים צעירים״, ובו 

כל חברה נדרשה להציג מוצר מוגמר, ולמכור אותו לעוברים ושבים.

לאחר מכן, התקיימה התחרות האזורית, שבה חברת ״קריאייט״ זכתה במקום 

הראשון, ובזכות להמשיך בתחרויות. 

זכתה במקום הראשון  ״קריאייט״ התחרתה בתחרות הארצית,  בהמשך, חברת 

ונבחרה לייצג את ישראל בתחרות האירופאית.

בתחרות האירופאית שבבלגרד, חברת ״קריאייט״ התחרתה נגד למעלה מ-40 

21-16 )נציגי ״קריאייט״ היו הצעירים ביותר,  קבוצות מכל אירופה, בגילאי 

בגיל 15 בלבד!(.

בתחרות נשפטו חברי הקבוצה על-ידי 8 שופטים בכירים מרחבי אירופה, שבחנו 

עברו  שאותו  התהליך  המוצר,  הצגת  פרזנטציה,  ביניהם:  שונים,  דגשים  כמה 

במהלך הפרויקט, דוכן, שבו בחנו את יכולות המכירה וההסברה ופאנל שופטים.

רגע הזכייה בפרס החדשנות בתחרות הבינלאומית בבלגרד
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וזה לא הכול. יחד עם שמונה השופטים מארגון ה-ja, התחרות כללה בין היתר 

 Delta,s Airline, CitiBank, כגון:  גדולות,  ספונסר  חברות  מכמה  שופטים 

FedEx, Man Power ועוד. 
ביום האחרון לתחרות, התקיים נשף גדול, שבו חשפו את זהותן של הקבוצות 

הזוכות בקטגוריות הספונסרים, וכן את הקבוצות הזוכות בתחרות.

ובנוסף,   ,Delta,s Airline מאת  החדשנות  בפרס  זכתה  ״קריאייט״  חברת 

הצעירים  עשרת  ברשימת  נכללה  חיימוביץ׳,  איה  החברה,  מנכ״לית   כאמור, 
מתמודדים  כ-400  על  גברה  חיימוביץ׳  זה,  בתהליך  באירופה.  המבטיחים 

אופציונאליים ממגוון מדינות, וזכתה במקום הראוי לה ברשימה הנכספת...

"אם אתה רוצה להיות יזם, זו לא עבודה אלא דרך 
חיים. זה מגדיר אותך. אפשר לשכוח מחופשות, 

מלחזור הביתה עד 18:00. הדבר האחרון שתעשה 
בלילה הוא לשלוח מיילים, הדבר הראשון שתעשה 
בבוקר הוא לקרוא מיילים, ואתה תתעורר באמצע 
הלילה. אבל זה כל כך מתגמל, כיוון שאתה מגשים 

משהו עבור עצמך".
איה חיימוביץ׳, מנכ״לית הקבוצה,                                                 ניקולס זנסטרום

מתארחת בתכנית הבוקר ״בוקר אור״ בערוץ 10
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זכייה במקום הראשון בתחרות האיזורית

באירוע הצגת האבטיפוס עוד בתחילת הדרך

אביגיל בן דוד

אביטל אמיתי

אורי זילברמן

אור סולן

איה חיימוביץ’

איה שמי

איל איבשיץ

אלעד לביא

אריאל גנות

אריאל רותם

גבע שלגי

גיא ריס

הילה ארנון

יונתן אבידור

יעל נתנזון

כפיר אברהמי

ליאון קרברסקי

ליאור גבר

ליאם הילינגר

ליאן גולדשמידט

מיה חמצני

נועה לוין

נעם נגה

נעמה פוטר

סביון מן

עמית מלאך

עמית פרקש

עמרי וידל

רון ציבלין

שלי וייצמן

שקד רוטשטיין

שמות חברי הקבוצה:
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AIG שת״פ מסחרי עם חברת

דוכן התחרות הבינ״ל בה זכו בפרס החדשנות של חברת דלתא

"אנשים צעירים מאוד פיתחו את גוגל ואת פייסבוק 

ויצרו מהפכות. יש לעודד וללמד ילדים כבר מגיל 

צעיר תכונות של יזמות. תהליך היזמות ייצור צורך 

בלימוד נושאים נוספים לצד העיסוק המרכזי. כך 

ילדים גם ילמדו על תחום שקרוב ללבם וגם ישפיעו 
                                                        ריימונד קורצווילעל העולם".
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האקדמיה
לשחמט

נציגי הקבוצה בדיון בכנסת אליו הוזמנו בנושא
״בעיית הסימוס בזמן נהיגה״
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אלמוג בורשטיין
מנהל האקדמיה לשחמט של הכפר הירוק

  אלמוג הוא איש שחמט משחר נעוריו. 
הוא נושא בארבעה תארים מטעם איגוד השחמט העולמי )פיד״ה(: 

שופט בינלאומי, מארגן בינלאומי, מאמן פיד״ה ומרצה פיד״ה.

השחמט  אולימפיאדת  של  המארגנת  הוועדה  יו״ר  סגן  היה  בורשטיין  אלמוג 

העולמית, שנערכה בחיפה ב-1976. מאז כיהן 11 פעמים )יותר מכל אדם אחר 

בעולם!( כחבר הוועדה המשבצת את הנבחרות למשחקים בכל סיבוב. 

איגוד  גזבר  פיד״ה,  של  הטכנית  הוועדה  כמזכיר  שימש  גם  בורשטיין  אלמוג 

השחמט האירופי, מנכ״ל האיגוד הישראלי לשחמט, ועוד ועוד. 

באליפות  לחובבים,  העולם  אלוף  סגן  בתואר  אלמוג  זכה   2007 בשנת 

שהתקיימה ברומניה!

החזון של אלמוג הוא שהשחמט יוכר כמקצוע לימוד לכל דבר בכל בתי הספר 

בישראל, שכן אין חולק על תרומתו העצומה לעיצוב נפש הילד, לחידוד המוח, 

התלמיד  ולהכשרת  והזיכרון  החשיבה  כישורי  לשיפור  הריכוז,  יכולת  להגברת 

להתמודדות עם בעיות ומצבי לחץ.

          ״הדרך הטובה ביותר להתקדם בשחמט היא
       להתמודד עם יריבים חזקים יותר״.

                                                                             )עמנואל לסקר(

אור גלובוס:
בלתי  חלק  הוא  להודות: השחמט  חייב  “אני     

נפרד מחיי.

זה התחיל כתחביב והמשיך למסלול רציני שדורש 

גבוהה  בתדירות  השתתפות  רבות,  אימון  שעות 

בתחרויות הארץ ובחו״ל.

לשמחתי הרבה, סיסקו מנהל הכפר; אלמוג בורשטיין, 

מנהל האקדמיה לשחמט, המחנכים, המורים ומנהלי 

החטיבה, תומכים בי לחלוטין ומגלים הבנה וסבלנות לכל היעדרויותיי )רק לאלה 

הקשורות לשחמט, כמובן(.

לולא התמיכה, הפרגון והעידוד מבית הספר, לא הייתי יכול להגיע בשום פנים 

להישגים שאליהם הגעתי. 

כשעברתי מחיפה לתל אביב, המליצו לי כל חברי מהמרכז, על הכפר הירוק... 

עכשיו אני מבין למה. והכפר, כבר מזמן הפסיק להיות רק מצבור מבנים וטווסים 

שמסתובבים ביניהם, אלא הפך להיות הבית השני שלי.

אני רק לא מבין מה טווסים עושים אצלי בבית...״

תלמיד הכפר, אור גלובוס, היה אלוף ישראל לנערים עד גיל 14.

אור, שחקן שחמט מחונן ומוביל בנוער בישראל, לומד בכיתת המחוננים בכפר 

הירוק. התחיל לשחק שחמט בגיל מאוחר יחסית לרוב הילדים, אך למרות זאת 

הגיע להישגים מכובדים.

זכייה ברציפות בגמר אליפות הארץ בשחמט:

2013 - מקום ראשון/שני, משותף לגילאי 8 – 10.

2014 - מקום ראשון לגילאי 12-10 )אור בשנתון הצעיר(.

2016 - מקום שני )אור בשנתון הצעיר(.

2017 - מקום ראשון בקטגורית הגיל שלו. 
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2017 - הונגריה, תחרות פסטיבל האביב בבודפשט: פרס מצטיין עד גיל 14.  

2017 - גמר אליפות הארץ לקבוצות עד גיל 14. יולי: מקום ראשון.

אור ראש הקבוצה בלוח ראשון.

2017 - גמר אליפות הארץ לקבוצות עד גיל 18: מקום ראשון.

11 משותף. בצמרת  2017 - אליפות אירופה לנוער, רומניה. ספטמבר: מקום 

השחקנים המובילים באירופה.

2017 - יוון, גמר אליפות העולם לנוער בקצב מהיר ובזק – 

מקום 9 באליפות הרפיד )מהיר(. מקום 6 באליפות הבליץ )בזק(.

2017 - קבלת דרגת אמן פיד״ה )איגוד השחמט העולמי(.

,London Chess Classic ,2017 – אנגליה

קבלת ציון ראשון לאב״ל )אמן בינלאומי(.

יש עוד נער או שניים בישראל שקיבלו ציון כזה בגיל כה צעיר.

2017 - אליפות הארץ הפתוחה באקטיבי )מהיר(, לכל הגילאים בכפר ורדים: 

פרס מצטיין עד גיל 14.  

2018 - אליפות כפר-סבא לנוער עד גיל 18, בקצב מהיר: מקום שני. 

כיום, אור מדורג בקטגוריית הגילאים שלו )עד גיל 15(:

באירופה: מקום רביעי. בעולם: מקום תשיעי.

השתתף בגמר אליפות הארץ לבוגרים וזכה במקום ה-13 המכובד.

     ״כל שחמטאי רואה בשחמט משהו אחר.
חובבי היופי רואים בשחמט אמנות, בעלי החשיבה הלוגית       

          והשיטתית תופסים אותו בעיקר כמדע, ובעבור
     רבים אחרים שחמט הוא מאבק והדרך

                   להוכיח את עצמם״. 
                                                               )מיכאל טל(

   בשנת 2018 אירח הכפר הירוק כמה מאליפויות השחמט החשובות בישראל 

- לתיכונים, לחטיבות, לילדים עד גיל 8, 10 ו-12 ולנערים עד גיל 14, 16 ו-18. 

נבחרת הכפר הירוק זכתה באליפות התיכונים.

לשחמטאים מצטיינים הנמצאים במגמת עלייה, יכולים הלימודים בכפר בתנאי 

פנימייה, להוות הזדמנות פז להתקדם בשחמט במהירות ובתמיכה מסיבית של 

הנהלת בית-הספר. 

במסגרת ה״אקדמיה לשחמט״ של הכפר הירוק, נהנים התלמידים מארבע שעות 

שחמט )לפחות( בשבוע, הניתנות כשיעורים במערכת הלימודים, ו/או כשעות-

בית-הספר,  אליפויות  למצטיינים,  אישיים  אימונים  הצהריים;  אחר  העשרה 

ואליפויות ישראל לבתי-ספר, תחרויות שונות, משחקים סימולטניים, ועוד.

השחמטאים, תלמידי הפנימייה, יכולים להשתתף במהלך השבוע גם בתחרויות 

בסופי  ופתח-תקווה(.  הרצליה  )רמת-אביב,  הסמוכים  במועדונים  הנערכות 

שבוע, יכולים התלמידים לחזור לפעילות במועדונים המקוריים שלהם ולהשתתף 

מטעמם במשחקי הליגות השונות. 

אימונים  למחנה  תלמידים(   13( הכפר  של  שחמט  משלחת  נסעה   2018 בקיץ 

ותחרויות במועדון השחמט של המבורג, גרמניה. 

המורה/המאמן הראשי, הוא רב-האמן המנוסה רם סופר.

המדריך הראשי בחוגי הבחירה וההעשרה הוא עודד רוס.

       ״לרצות לשחק שחמט עם עצמך, זה פרדוקס
             כמו לרצות לצעוד על צלך״.

                                                      )סטפן צווייג( בספרו ״משחק המלכים״
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הכפר הירוק – אלוף האלופים – גם )וגם( בשחמט!
באליפות חטיבות הביניים – מקום ראשון ומקום שלישי!

באליפות התיכונים – מקום ראשון!

נבחרת השחמט נסעה לגרמניה כאורחי המועדון של המבורג

)חטיבות  הירוק  הכפר  של  שנתי  השש  הספר  בית  של  השחמט  נבחרות     
ישראל  באליפויות  שנים,  לעשר  קרוב  כבר  שנה,  מדי  כמעט  זוכות  ותיכונים(, 

לנבחרות בתי הספר התיכונים וחטיבות הביניים בענף זה. 

אולם, נראה ששנת 2018 שברה את כל השיאים

 25 בהשתתפות  הירוק,  ב...כפר  מאי  בחודש  שנערכה  החטיבות,  באליפות 

16.5 נקודות  וצברה  יריבותיה  ניצחה נבחרת הכפר הירוק א׳ את כל  נבחרות, 

)מתוך 20 אפשריות(, בהקדימה את חטיבת שז״ר מקריית אונו עם 16 נקודות. 

במפגש בין שתי הקבוצות הראשונות )שהתקיים בסיבוב השלישי( ניצח הכפר 

הרביעי  בלוח  שניצח  שוקרון,  אלון  היו  בקבוצה  המצטיינים   .1:3 שז״ר  את 

את כל חמשת יריביו )!( ורועי ארליך שצבר בלוח השלישי 4.5 נקודות. אור 

גלובוס בלוח הראשון השיג 4 נקודות ורועי צמח בלוח השני – 3 נק׳.

וכאילו לא די בכך, תפסה נבחרת הכפר הירוק ב׳ את המקום השלישי )!( עם 15 

נקודות, שהושגו על ידי אריאל פישר )4( - 4.5 נקודות, בן מלכין )3( – 4 נק׳, 

יואב רוזין )1( – 3.5 נק׳ ועודד גלאט )2( – 3 נק׳.

אור גלובוס, בכיר שחמטאי הכפר הירוק, מדגים את אחד ממשחקיו הטובים
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נבחרות הכפר הירוק באליפות החטיבות

  באליפות התיכונים, שנערכה חודשיים לפני כן במועדון השחמט של הרצליה, 
הירוק   הכפר  נבחרת  הראשון  במקום  זכתה  כאן  גם  נבחרות.   14 השתתפו 

)בהרכב: נימי כספי, יפתח קוטלר, איתמר הדס וטל פרי(, שצברה 14.5 

14.5, ״אוהל שם״  נק׳, והקדימה בשובר שוויון את תיכון ״הראשונים״ הרצליה 

רמת-גן 13, ״אוסטרובסקי״ רעננה 12.5 ועוד.

לפני הסיבוב האחרון הובילו ״הראשונים״ בהפרש של נקודה לפני הכפר הירוק, 

והפסידה  ניצחון  הרצליה  החמיצה  הקבוצות,  שתי  בין  הדרמטי  במפגש  אולם 

לבסוף בתוצאה מינימלית 2.5:1.5.

 

   הישגי שחמטאי הכפר הירוק באו בעקבות עבודה קשה ומסורה של הכנה 
בכפר  העובד  למעלה(,  בתמונה  משמאל  )ראשון  רוס  עודד  ידי  על  שנעשתה 

כבר יותר מעשר שנים, בתמיכתו הבלתי נלאית של עדי גל )שני משמאל(, רכז 

הספורט של הכפר. לפני ארבע שנים הוקמה בכפר אקדמיה לשחמט, בניהולו 

של אלמוג בורשטיין )ראשון מימין(, שנתנה דחיפה נוספת לפעילות השחמט. 

בלתי  הכפר  שחמטאי  להצלחת  תרומתם  אך  בתמונה,  מופיעים  שאינם  שניים 

שבחזונו  הירוק,  הכפר  מנכ״ל  נווה,  )סיסקו(  קובי  ד״ר  הם  לערעור,  ניתנת 

הקים בו את האקדמיה לשחמט, ורב-אמן רם סופר, המאמן הראשי של הכפר.

בחודש יולי 2018, לראשונה בתולדות הכפר, יצאה לגרמניה משלחת של שלושה-

עשר שחמטאים הלומדים בכפר הירוק, כאורחי מועדון השחמט של המבורג. 

גילם,  בני  שחמטאים  בבתי  הישראלים  התלמידים  התארחו  הביקור  במסגרת 

סיירו באתרים היסטוריים ותיירותיים, התאמנו והתחרו עם מארחיהם, ועוד.
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ארליך,  רועי  צמח,  רועי  גלובוס,  אור  היו:  שנסעו  השחמטאים   11    
נימי כספי, יפתח קוטלר, אלון שוקרון, יואב רוזין, עודד גלאט, תומר 

ורטליב, יותם פיין ובן מלכין. 

ומאמן  בורשטיין,  אלמוג  הבינלאומי  והמארגן  השופט  היה  המשלחת  ראש 

המשלחת רב-אמן רם סופר.

השחמט  מועדון  של  לנוער  הפתוחה  הקיץ  אליפות  הייתה  הכותרת  גולת 

וכבשו את שני המקומות  בהמבורג, שבה הצטיינו חברי המשלחת הישראלית 

1, אמן פיד״ה )איגוד  הראשונים. ניצח בתחרות בצורה משכנעת, המדורג מס׳ 

השחמט העולמי( אור גלובוס עם 6.5 נקודות מ-7 קרבות.

בעקבות תוצאה זו חצה אור את רף הדירוג המינימלי לקבלת התואר אמן 

לזכות  כדי  אחרונים  ״ציונים״  שני  להשיג  הוא  לו  שנותר  וכל  בינלאומי, 

בתואר המיוחל.

]הסבר עממי ללא שחמטאים: שלוש הדרגות הגבוהות ביותר בשחמט הן:

רב-אמן )מקביל לרב-אלוף בצבא(, אמן בינלאומי )אלוף( ואמן פיד״ה )תת אלוף([

   במקום השני בתחרות, עם 6 נקודות, סיים אלון שוקרון ממועדון הרצליה, 
שהפתיע מאוד לטובה, כשניצח מספר יריבים גבוהים ממנו במאות נקודות, תוך 

הפגנת יצירתיות רבה ורמת משחק גבוהה. 

אם יתמיד אלון בשקידתו ובהתייחסותו למשחק השחמט, אין ספק כי גם הוא 

יגיע לדרגות גבוהות יותר.

אלון שוקרון, הישגים מעולים והתקדמות עצומה ב-2018
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   רועי ארליך ויפתח קוטלר חלקו מקום 4-9 עם 4.5 נקודות. רועי צמח 
הסתפק ב-4 נקודות, לאחר שהתחיל מצוין אך כשל בשני המשחקים האחרונים. 

אותו מספר נקודות צבר גם נימי כספי. 

יואב רוזין ועודד גלאט צברו 3.5 נקודות.

עודד גלאט, ביחד עם שותפו הגרמני, הצטיין במיוחד בתחרות הזוגות )״שח 

שוודי״(, כשהשניים צברו 10 נקודות מ-11 משחקים. כל זוג היה מורכב מישראלי 

אחד ומגרמני אחד.

הבאים אחריהם )כל אחד עם שותפו הגרמני( היו, אור גלובוס ורועי ארליך 

עם 8, יפתח קוטלר 7, רועי צמח ויואב רוזין 6.

מוזיקה
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חזון המגמה
   המגמה למוזיקה קלאסית בכפר-הירוק מטפחת את היכולות המוזיקליות 

של התלמיד ומעודדת התפתחות אישית.

המגמה משלבת בין פיתוח מיומנויות הביצוע, לימודים עיוניים, ותרומה לקהילת 

בית-הספר. 

ותלמיד לבחור  כל תלמיד  זכותו של  ביטוי את  לידי  חזון המגמה הוא להביא 

במסלול המוזיקלי הייחודי לו. 

לפיו,  החזון,  ידי  על  מונחה  בארץ,  המוזיקאים  מטובי  המורכב  המורים,  צוות 

החוויה מתהליך הלמידה אינה חשובה פחות מהתוצאה הסופית.

השהייה היומיומית ב״בית רינה״ - המשותפת לתלמידי המגמה ולמורים, החיים 

את המוזיקה הקלאסית - יוצרת בית ומסגרת תומכת, המעוררת עניין משותף, 

סקרנות ואהבה למוזיקה.

בוגרי המגמה זוכים לכלים שישרתו אותם בכל תחומי החיים: התמדה, שאיפה 

למצוינות, משמעת עצמית, מודעות עצמית, חופש מחשבה, יכולת הופעה מול 

קהל, יכולת בחירה ומודעות חברתית.

המגמה מאפשרת לימודים של עד עשר יחידות לימוד לבגרות, ובוגריה 

משתלבים בעשייה המוזיקלית בארץ ובעולם.

המסלול והמגמה למוזיקה קלאסית
איילת ליפשיץ

קלאסית,  למוזיקה  והמגמה  המסלול  מנהלת 

פסנתרנית במקצועה.

שני  ותואר  מוזיקלי  בביצוע  ראשון  תואר  בוגרת 

ע״ש  למוזיקה  האקדמיה  מטעם  מוזיקלי  בחינוך 

רובין בירושלים ותואר שני בהצטיינות במוזיקולוגיה 

מטעם האוניברסיטה העברית.

הכפר  של  הסימפונית  התזמורת  ואת  קלאסית  למוזיקה  המסלול  את  הקימה 

הירוק בשנת 2012.

30 שנה בהוראת נגינה, הרכבים, תיאוריה מוזיקלית וספרות  בעלת ניסיון של 

המוזיקה.

״בדרגה הגבוהה ביותר בין כל האמנויות עומדת המוזיקה, 
ולא עוד, אלא שהיא תופסת עמדה מיוחדת לגבי כולן. 

משמעותה היא לאין ערוך עמוקה יותר ורצינית יותר מאשר 
זו של האמנויות האחרות, כי היא מתייחסת אל המהות 

הפנימית ביותר של העולם ושל עצמותנו. 
בעוד שמטרת כל שאר האמנויות היא לחקות את האידיאות, 
המוזיקה היא התגלמותה הלא-אמצעית של הרצון - ראשית 

המטאפיסי עצמו״.
                                                                       )שמואל הוגו ברגמן(



101 100

עלמה בר-סיני באחד הקונצרטים בפסטיבל

Goppisberger Musikfestial und Akademie בשווייץ-קיץ 2018

 Goppisberger בפסטיבל  השתתפו  קלאסית  למוזיקה  המגמה  נציגי     

מצוינים  מוזיקאים  נכחו  בפסטיבל   Musik Festival und Akademie
מרוסיה, גרמניה, הונגריה, ספרד שוויץ וישראל.

המשתתפים נטלו חלק בכיתות-אמן והופיעו בהרכבים ובמסגרת תזמורת. 

תלמידי הכפר הירוק גלעד שפירא, מכיתה ט׳, ועלמה בר סיני, מכיתה 

ח׳, הופיעו במסגרת הפסטיבל בשישה קונצרטים בכנסיות בערים שפיץ 

וינטרטור וציריך.

״גם הבעת הרגש החזק ביותר אסור לה
לעבור את גבול הטעם הטוב. גם כן המוזיקה,

אסור לה לצרום את האוזן. היא צריכה לשמח את הלב, 
כלומר היא צריכה להישאר תמיד מוזיקה״.

                                                                 )וולפגנג אמדאוס מוצארט(
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גלעד שפירא מופיע בקונצרט סולו במסגרת הפסטיבל

תמונות מפסטיבל
 Musikfestial und Akademie Goppisberger

תלמידי המגמה גלעד שפירא )ראשון מימין( ועלמה בר סיני  )רביעית מימין(,

בחברת מוזיקאים צעירים מצטיינים מכל העולם
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        יואב סנד, תלמיד המסלול למוזיקה קלאסית, 

       זוכה המקום הראשון בתחרות הארצית ה-10

       לפסנתרנים צעירים - ”פסנתר לתמיד” שנת 2018

״את התווים אני לא מנגן טוב יותר מהרבה אחרים,
אבל ההפסקות - שם נמצאת האמנות״.

                                                                                  )ארתור רובינשטיין(

אודי שניידר, כיתה ט׳, מקום-שני בתחרות גיטרה קלאסית ארצית, 

באקדמיה למוזיקה בירושלים
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תלמיד המסלול, אדם גולדשטיין )רביעי משמאל(,

 ICA - בפסטיבל בלגיה 2018 שאורגן על יד אגודת הקלרניטנים הבינלאומית

)International Clarinet Association - USA(
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התזמורת הסימפונית של הכפר הירוק

ברלין - ספטמבר 2015
משלחת של תלמידים, בחצר נשיא גרמניה, לפני קונצרט בחצר הארמון
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עם הקהיליה היהודית לאחר קונצרט שבו נוגנה ״התקווה״
עם המנצח ד״ר בנימין יוסופוב, עם מנכ״ל הכפר הירוק, ד״ר קובי נווה )סיסקו(, 

רכזת המגמה איילת ליפשיץ,
והאחראי על הלוגיסטיקה של התזמורת איתמר נהיר

התזמורת הסימפונית של הכפר הירוק בסיור קונצרטים בוינה, אוקטובר 2018

"בני האדם הסובלים מחוסר שקט נפשי
מתעוררים בהשפעת צלילי מוזיקה,

המכניסים אותם למצב של התרוממות הנפש,
והם נרגעים ושבים לעצמם

כאילו קיבלו תרופות מבריאות".
                                                                       אריסטו
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קונצרט תלמידי י״א - י״ב של המגמה למוזיקה קלאסית
בבית העירייה בוינה - אוקטובר 2018
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“מוזיקה היא חוק מוסרי -
היא נותנת כנפיים לשכל, נפש ליקום,

מעוף לדמיון, קסם לעצבות, חיים להכול“.
                                                                                          אפלטון

קונצרט של התזמורת בניצוחו של ד״ר בנימין יוסופוב
באולם קלרמונט שבאוניברסיטת תל אביב, אפריל 2018
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תלמידי המגמה בפסטיבל ״Musica in Villa״ ב-2017
מימין לשמאל: עומרי קאופמן, רותם מנור, גל גרוס

תלמיד המגמה, החלילן עומרי קאופמן, קיבל מלגת הצטיינות
בתחום כלי הנשיפה בפסטיבל ״borsa di studio״

עומרי קאופמן מנגן קונצרט סולו לאחר הזכייה
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תעודת הערכה לתכנית הייחודית

מגמת מוזיקה ג׳אז רוק פופ
ובית הספר למוזיקה

הופעת משלחת המוזיקה מהכפר הירוק.
מופע רב תרבותי, במסגרת פסטיבל סוף הקיץ, בארמון נשיא גרמניה
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אמיר בן אלון

של  למוזיקה  בית הספר  ומנהל  פופ(  רוק,  )ג׳אז,  ג׳רפ  המוזיקה  מגמת  רכז    
הכפר הירוק משנת 2006. מוזיקאי, נגן גיטרה ג׳אז ומלחין. 

עוסק בחינוך מוזיקלי, הוראת כלים והוראה כ-30 שנה. 

בוגר תואר-שני בחינוך מוזיקלי באקדמיה למוזיקה ומחול בירושלים.

  בכפר הירוק קימת מגמת מוזיקה ג׳אז רוק פופ כ-18 שנים. לצדה מתנהל 
במגמת  גם  מלמדים  מורים  כ-20  והפקות.  הקלטות  ושירה  לנגינה  ספר  בית 

המוזיקה  וגם בבית הספר למוזיקה ושני הגופים מתנהלים במקביל כשבראשם 

אמיר בן אלון משנת 2006.

ייחודית  לבגרות  ייחודית  בתכנית  פועלת  פופ  רוק  ג׳אז  המוזיקה  מגמת    

מתרכזת  התכנית  לימוד.  לתכניות  והאגף  החינוך  משרד  ידי  על  המאושרת 

בעשייה מוזיקלית הקלטות באולפן, הופעות והפקות, ומופעלת בשיטות לימוד 

בשיטות  מלמדים  המגמה  מורי  ובציונים.  במבחנים  השימוש  את  המייתרות 

לימוד מתקדמות כמו למידה מבוססת פרויקטים )PBL(, למידת חקר ולמידה 

דרך עבודה בקבוצות קטנות.

הישגי המגמה הם מהגבוהים ביותר מבין מגמות המוזיקה בישראל.

הספר  בית  תלמידי  ומלבד  הצהריים  אחר  בשעות  פועל  למוזיקה  הספר  בית 

של הכפר הירוק המגיעים יום יום מכל אזור המרכז  לומדים בו כל שנה כ-100 

תלמידים מהפנימייה מהמשפחתונים ומבית הספר הבין לאומי. סך הכל כ-250 

נגינה שונים, שירה, הקלטה באולפן הקלטות,  נגינה בכלי  תלמידים הלומדים 

הרכבי נגינה ושירה וקורסים בהגברה ובמוזיקה אלקטרונית.

הופקו  בוצעו  שנכתבו  שירים  של  אלבומים  עשרה   - בכפר״  נולד  ״שיר   
באלבום,  מ-2009,  שנה,  כל  הופיעו  הירוק.  הכפר  תלמידי  ידי  על  והוקלטו 

בהפקת תלמידי שכבה י״ב, בפרויקט שנתי.

           “החוכמה היא בתו של הניסיון”.
                                                                          )ליאונרדו דה-וינצ’י(



123 122

מופע ה״ביג בנד״

חזרות
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הופעת הפסקה בגרמניה, מינוס 3 מעלות

מופע באמפי ריושקה
10 שנים של אלבומי ״שיר נולד בכפר״
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קולנוע
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מגמת הקולנוע
   “אני מורה בכפר הירוק מספטמבר 2001. מרכז מגמת קולנוע. 

אל הכפר הירוק הגעתי בשנת 2001. כשהכפר הירוק היה קטן. זאת הייתה 

והרגש  היצירתיות  שבו  מקום  הוא  עבורי  הקולנוע  ראשון.  ממבט  אהבה 

נפגשים. בעבודה החינוכית עם בני הנוער ראיתי כיצד דרך הקולנוע, עולמם 

האישי הופך ליצירה עמוקה.

הקולנוע כדרך להתבוננות פנימית, למידה על היכולת לחלוק עם אחרים 

בדיאלוג  נמצא  אני  הקולנוע  הוראת  דרך  חדשה.  מציאות  לברוא  ולבסוף 

תמידי עם עולם הרגש ועם משמעות החינוך בחיי. 

יותר מאשר לימוד מקצועי, אני חש כמחנך. מורה, שיותר מאשר מעביר ידע, 

לשאול שאלות  עצמם,  ואת  העולם  את  לחקור  שלי  התלמידים  את  מביא 

ולחפש את התשובות מתוך עצמם.

היה זה אך טבעי שלאחר מספר שנים פניתי לעולם הפסיכודרמה. 

שנתיים אינטנסיביות של לימודי הנפש והדרמה העשירו את “ארגז הכלים” 

שלי כמורה לקולנוע, העניקו לי הבנה עמוקה יותר לתלמידים שלי ופתחו 

בפניי אפיק נוסף של העשרה מקצועית. 

כיום, אני עובד מרבית הזמן בכפר הירוק ובנוסף, אני מטפל בילדים ובהורים 

במרכז מתבגרים הורים ברמת גן. 

אני מנחה קבוצות הורים בתחום הפרעת-קשב, ומעביר קבוצות אודות גיל 

ההתבגרות דרך קולנוע. 

בשנים האחרונות, כשהעולם הטכנולוגי הפך כה דומיננטי בחיינו, אני חש 

משמעות ייחודית לעבודתי החינוכית. יותר מאשר ידע, אני חש כמתווה דרך 

לדעת כיצד להתמודד עם עומס הגירויים ולשמור על הסקרנות, על חדוות 

היצירה, על הקשרים החברתיים, על הביקורתיות. 

כל זאת, לצד התמקצעות והבנה את הלך הרוח של תלמידיי. החינוך הוא 

דרך עבורי. דרך המתחילה בכיתה ונמשכת אל החיים עצמם.״

ישי לוי בנימיני, מרכז מגמת קולנוע, הכפר הירוק
מטפל בפסיכודרמה
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לצוות מגמת קולנוע,

   “אני רוצה להודות על העבודה שעשיתם בשבילי ובשביל תלמידי המגמה 

לאורך כל השנה.

לאו  לי,  שבא  מתי  למגמה  לבוא  יכולה  ושאני  בבית,  להרגיש  לי  גרמתם 

דווקא לשיעורים; שאפשר לדבר איתכם, להתייעץ איתכם ולצחוק איתכם.

לא פגשתי בשום מקום את האווירה שיש לנו במגמה, את הפתיחות ואת 

הזרימה והחיבור שבין התלמידים למורים.

המגמה הייתה, ועדיין היא בשבילי, בית שני. 

סרטים  שני  לערוך  לי  ואפשרו  אותי  עודדו  שלכם  והתמיכה  המקצועיות 

והצלחתי  אנשים  עם  חברויות  יצרתי  המגמה  בזכות  מאוד.  עמוסה  בשנה 

לבטא כישורים שלא ידעתי שיש לי.

מגמת קולנוע לא סובבת רק סביב קולנוע - יש במגמה הרבה יותר מזה. 

אנחנו מדברים על החיים האישיים שלנו, ועל פסיכולוגיה ופילוסופיה. 

האווירה המשפחתית שיש במגמה היא מיוחדת, והיא בזכות כל אחד ואחד 

חוויות  איתכם  לחלוק  ושאפשר  פתוחים  להרגיש  לתלמידים  שגורם  מכם, 

ולדבר איתכם על הכול.

את  עצמנו,  את  להכיר  שלנו,  הנוחות  מאזור  לצאת  לנו  מאפשרים  אתם 

החברים שלנו, ולהתנסות ביוזמה ועצמאות בפרויקטים משלנו.

כל אחד ואחד מכם תורם למגמה, ואפשר לראות שאתם אוהבים את התלמידים 

ואת המגמה מכל הלב, וזה גורם לתלמידים לאהוב את המגמה בחזרה.” 

תודה על הכול, בר שגיא, תלמידת י״ב

למורי המגמה, ולצוות בית הספר,

   “אני לומדת במגמת קולנוע בשנה הראשונה שלי. 

וכך  י״א, לשנה ראשונה,  ולפנימייה בכיתה  השנה הצטרפתי לבית-ספר 

גם למגמת קולנוע. לעבור בית-ספר בשנה כזאת מלווה בהמון קושי, כי 

נחתתי בדיוק לבגרויות, ובין לבין הייתי צריכה ליצור קשרים חברתיים, 

ולהתמודד עם התנתקות מהבית. 

יש מקומות שכשאתה מגיע אליהם אתה יודע שאתה נמצא במקום הנכון, 

קולנוע  קולנוע. מגמת  היא מגמת  וכך 

הייתה המקום שלי. 

ביום  שלי  השעות  היו  קולנוע  שיעורי 

שנזכרתי שבית ספר זה לא רק בגרות. 

כל הלחץ של השנה הזאת היה אחרת 

בקולנוע, כי כן היה מלא מעש, אבל זה 

היה לצד אנשים שאתה אוהב ואוהבים 

אותך בחזרה. 

לימודיים  קשיים  השנה  במהלך  לי  היו 

שלי.  האור  הייתה  והמגמה  רבים, 

במגמה לומדים נושאים רבים, והספקתי 

במהלך השנה הזאת ללמוד על תולדות 

לביים  ואפילו  אופטיקה,  על  הקולנוע, 

סרט בעצמי, ולא היה לי שום ידע קודם 

בקולנוע. 

מתחיל  אתה  בך,  מאמינים  כשאנשים 

גם כן להאמין בעצמך, וכשקיבלתי את 

התפקיד הזה מישי, רכז המגמה, למרות 
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אמנות
פלסטית

שזו השנה הראשונה שלי, הבנתי שאני כן מסוגלת. 

נלחצתי שאני  כך  כל  זוכרת את המבחן הראשון השנה באופטיקה.  אני 

לי  ועשה  איתי  ישב  לאופטיקה  המורה  ומרדוש,  דבר,  שום  יודעת  לא 

תגבורים, והציון היה כל כך משמח. 

זה מה שכל כך מרגש במגמת קולנוע - המורים נותנים את הלב. אוהבים 

מיוחד  כך  כל  משהו  סוף.  בלי  מעצמם  ומשקיעים  ותלמיד,  תלמיד  כל 

לנו  נותנים  שהמורים  מבית-הספר;  נפרד  המגמה  של  שהמבנה  בזה 

מתעסקים  קולנוע  במגמת  שנמצאים  מהפנימייה  התלמידים  אחריות. 

הרבה במגמה, מה שגורם לכולם לשאול אותנו בלי סוף, ולרצות כל הזמן 

להבין מה כל כך מיוחד, אבל אי אפשר להסביר.

אני אוהבת את השיחות שלנו בשיעורים, איך כולם משתתפים, איך אנחנו 

באמת מנהלים דיון ששומעים בו את כולם, והנושאים מעניינים כל כך, 

עד שאתה חייב להגיד משהו. 

מרגישה  אני  נגמר  וכשהוא  בכיתה,  סרט  רואים  כשאנחנו  אוהבת  אני 

הרבה כל כך, ומלאה ביותר מדי שאלות. זה היופי במגמה. 

ברוב המקצועות משננים - בקולנוע מרגישים. 

אני רוצה להודות לכל אחד ואחד ממורי המגמה, ולהגיד שהשעות שלי 

וכל  וטהור, שבו כל אחד חשוב,  נוסטלגי  לי בית ספר  במגמה מזכירים 

אחד חלק מזה שמגמת קולנוע היא כל כך מיוחדת. 

תודה שנתתם לי מקום להתבטא בו, ולהיות אני. 

יעל צפתי, י״א/6
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חמש יחידות לימוד
עצמי  ביטוי  יכולת  מפתחים  האמנות,  בתחומי  וההתנסות  העיסוק    

ומאפשרים העמקת המודעות העצמית. 

לימודי האמנות מגרים את הסקרנות ומפתחים יכולת חדשה ומיוחדת של 

התבוננות בסביבה. 

הלימוד עשיר בתכנים תרבותיים, מעניק כלים אינטלקטואליים ואסתטיים, 

חשיבה ביקורתית, ערכים משמעותיים להתבוננות ובחינה מחדש של העולם 

בו אנו חיים. 

מגמת אמנות היא מגמה הומניסטית.

א. מטרות המגמה:
מטרת-על: 

קירוב התלמיד לעולם האמנות.                                              

מטרות שבדרך: 

היכרות מעשית עם שפת האמנות תוך מפגש עם היצירה האמנותית.

הקניית כלים ומיומנויות לעבודה חופשית ומקורית של התלמיד.  

פיתוח חשיבה ביקורתית.

פיתוח עולמו הפנימי והרגשי של התלמיד.

הקניית ידע כללי בתחום התרבות והאמנות, במטרה להעשיר את התלמיד 

ולהכשירו להיות צרכן אמנות.      

חשיפה לשאלות שהאמנות הציבה לעצמה במרוצת השנים. 

מפגש עם יוצרים בני זמננו ועם יצירתם העכשווית. 

חשיפה לאמנים וליצירות מופת מהעבר.

ב. מקצועות הלימוד במגמה:
1. תולדות האמנות והבנתה – מקצוע עיוני הנלמד בשני פרקים:   

מתבצע  הלימוד  היצירה.  משמעויות  והבנת  האמנות  שפת  ראשון:  פרק 
לאורך שנה, בכיתה י’.

האמנות  התפתחויות  אחר  עוקב  הלימוד   - האמנות  תולדות  שני:  פרק 

במקביל לתהליכים היסטוריים, חברתיים ופוליטיים שהתרחשו בעולם. זאת, 

האינטרנט  ובאמצעות  במצגות  בתמונות,  צפייה  דרך  ביצירות  צפייה  תוך 

וביקורים בתערוכות.

פרק זה נלמד במשך שנתיים. בחינת הבגרות בתולדות האמנות מתקיימת 

בסוף י”ב.

2. סדנא מעשית, ציור פיסול התנסות בחומרים ומדיה דיגיטלית.
במשך 3 שנים במגמה, מתנסה התלמיד בקשת תחומי האמנות הפלסטית: 

אמנות.  בדגש  דיגיטלית  ומדיה  אדריכלות  צילום,  פיסול,  רישום,  ציור, 

ייחודי  אישי  ביטוי  התלמיד  מפתח  בתחומים,  המיומנויות  באמצעות 

בעבודותיו. העבודה בסדנא נעשית על-ידי אמנים/מורים, תוך התייחסות 

אישית לכל תלמיד ותלמיד בסדנה.                                                                               

מספר  במשך  ומפתח  חוקר  הוא  שאותו  נושא  בוחר  התלמיד  יב’,  בכיתה 

חודשים, ואת התוצר מציג יחד עם שאר תלמידי המגמה בתערוכה משותפת.

3. למי מתאימה המגמה.
ולתלמיד  בתחום,  ומעוניין  הרוצה  תלמיד  לכל  מתאימה  האמנות  מגמת 

הרוצה להתנסות בעבודה בתחומי האמנות השונים. 

הקבלה למגמה: ראיון אישי והצגת תיק-עבודות. 

היעדר “כישרון”, איננו מהווה מכשול בקבלה למגמה.

התלמידים המצטיינים:
2018 נגה ארליך כוכבי, עדי פרנקו

2017 נעה חפץ, סתיו ישראל, עמר רזין

2016 אביגיל זגורי

2015 גאיה ארן, עדיה ממרוד, טל רביב, אליה שטיינברג

ענת בראל רכזת מגמת אמנות פלסטית
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הן  בראשי  שעולות  האסוציאציות  אמנות,  המושג  על  חושבת  “כשאני     
התמדה, סבלנות, דבקות במשימה וחשיבה מחוץ לקופסה. ולא במקרה, גם 

כשאני חושבת על המילה מצוינות, עולות לי אותן אסוציאציות.  

מגמת האמנות היוותה עבורי בית בכל שנותיי בכפר הירוק. 

את  להביא  איך  ידע  ללא  אך  בראשי,  רעיונות  המון  עם  הגעתי  ז’  לכיתה 

היצירתיות שלי לידי ביטוי בחומר. ואת כיתה י”ב, סיימתי כשעבודתי נבחרה 

לתערוכה הארצית.  

התהליך שעברתי במגמת אמנות כלל רגעים של יצירה ועשייה שוקקת, אך גם 

רגעים לא פשוטים, שבהם לא הצלחתי לבצע את שהיה בראשי, או בכלל להבין 

את המשימה. אלה הרגעים שחישלו אותי, לימדו אותי לא לוותר  ולהמשיך 

- כל שנה מחדש, עד שאני מצליחה  ועוד פעם  ולצייר עוד פעם, עוד פעם 

לצייר את הגב של מי שלפניי, בצורה שלא הייתה מביישת את ואן-גוך. 

הדבר שלקחתי איתי לחיים משיעורי האמנות הוא, היכולת להתבונן ולהבין 

את חשיבות התהליך, ולא להניח את כל המשקל על התוצאה הסופית. כי אם 

לא למדתי מהדרך ולא נהניתי ממנה, מה שווה התוצאה הסופית? וכמו בחיים 

- אם לא נהניתי מהדרך, התוצאה לא שווה כלום. 

את  לקבל  כדי  שעברתי  הדרך  אלא  הגדרה,  או  מספר  לא  זה  מצוינות 

התואר הזה.

וצוות האמנות היקר, אני רוצה להודות לכם בשם כל תלמידי המגמה  ענת 

לדורותיהם, שנתתם לנו תמיד את האפשרות להביע את עצמנו דרך האמנות, 

והובלתם והדרכתם, כל אחד ואחד מאיתנו, בדרכו שלו, עד שהרגשנו שהדרך 

מה  לא  זה  אם  גם  הרגשנו שלמים,  לתוצאה שעימה  אותנו  הביאה  שעברנו 

ואני לא  שציפינו שיקרה בתחילת התהליך. גרמתם לנו לתת את כל-כולנו, 

מדברת רק על התוצאה הסופית בפרויקט הגמר, אלא גם התוצאה הסופית 

של האנשים שסיימו את כיתה י”ב, מגמת אמנות - אנשים שלמדו מהי מצוינות 

דרך אמנות.”  

פרט מעבודתה של עומר רזיןעומר רזין - בוגרת מגמת אמנות מחזור ס’’ב 2017
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האקדמיה
לכדורסל
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״אנחנו במפה ואנחנו נשארים במפה -
                         לא רק בספורט, בהכול״ 

                           )טל ברודי, לאחר ניצחון מכבי תל אביב על צסק״א מוסקבה 1977(

האקדמיה לכדורסל
   האקדמיה הוקמה בשנת 2013, ושחקניה הם חברי נבחרת התיכון של 

הכפר הירוק.

של  ארציות  אליפויות  בשלוש  זכתה  הירוק,  הכפר  של  הכדורסל  נבחרת 

המינהל לחינוך התיישבותי )שנתיים אחרונות ברציפות!(.

מטרת האקדמיה, לאפשר לספורטאים צעירים בעלי כישורים ויכולת, לממש 

את הפוטנציאל הספורטיבי שלהם להגיע ולהתקדם לרמות הגבוהות ביותר, 

בד בבד עם חינוך למצוינות ולהישגיות בספורט ובלימודים.

מסגרת האקדמיה מאפשרת לילדים לשלב בין העיסוק האינטנסיבי בספורט 

לבין ההשקעה הנדרשת בלימודים.

מאפשרת  תל-אביב,  הפועל  ולאגודת  לכפר-הירוק  המשותפת  המסגרת 

מקצוע  אנשי  עם  מיטביים  אימון  תנאי  הכדורסל,  שחקני  לספורטאים, 

צוות  של  מקצועית  תמיכה  בליווי  הראשונה,  מהשורה  בכירים  ומאמנים 

חינוכי חם ומטפח. 

הספורטאים שוהים בתנאי פנימייה מלאים בכפר-הירוק, אשר ידוע   ומוכר 

הם  הלימודים.  ברמת  בארץ  והאיכותיים  המובילים  הספר  מבתי  כאחד 

נדרשים לעמוד ביעדים גבוהים לגבי הישגיהם הלימודיים, בצד תנאי אימון 

ייחודיים בתחום הכדורסל ובמעטפת התומכת בתחומים של יכולת גופנית, 

יכולת מנטאלית, תזונה, וכן מעקב וטיפול רפואי.                          

סדר היום בשגרת הספורטאי מתחיל מוקדם בשעות הבוקר בשעה 06.00, 

ומסתיים בשעה 22.00, וכולל כ-5 שעות אימונים, חלקן בשעות הבוקר לפני 

הלימודים וחלקן בשעות אחר-הצהריים והערב.

במסגרת הפעילות, ובשל האימונים והמשחקים הרבים, מקבלים הספורטאים 

שיעורי-עזר והשלמה במרכז הלמידה. 

משמעת  הגינות,  ערכים,  הנחלת  של  ההיבטים  את  מדגישה  האקדמיה 

עצמית, אחריות הדדית, ערכי חברות ונתינה לזולת.

את האקדמיה מנהל ומאמן אושרי הראל.

עדי גל רכז החנ”ג ומנהל הנבחרות
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אתלטיקה
ומרוצי שדה

נבחרת הכדורסל – אלופת בתי-הספר התיכוניים של המינהל לחינוך התיישבותי

המינהל  אליפות  והגמר של  חצי-הגמר  נערכו משחקי   ,2017    בדצמבר 

לחינוך התיישבותי בכדורסל - דרג א’. לאחר משחק חצי-גמר מותח ושקול, 

 ,44:46  - חוף הכרמל  בית-הספר  נבחרת  הירוק את  הכפר  נבחרת  ניצחה 

ועלתה למשחק הגמר. שם פגשה את נבחרת בית-הספר רמות-ים, וניצחה 

אותה 40:56, וזכתה במקום הראשון ובגביע!!

התיישבותי  לחינוך  המינהל  אלופת  היא  הירוק  הכפר  נבחרת  כעת 

לשנת תשע”ח.

ברכות למאמן אושרי הראל ולשחקנים:

לזר שחר, יא’/11, יאסו עמרי, יא’/1, ברגמן עידו, י’/11, אריאלי רועי, 

יב’/11, עלוש גיא, יב’/11, הראל עומר, יב’/7, בר-ציון דניאל, יא’/1, 

אברזלדו  יא’/2,  דן,  איבינצקי  יא’/2,  יובל,  אדוסי  יא’/11,  ניצן,  גיל 

מטיו, יא’/1.

כל הכבוד!!!
עדי גל, רכז החינוך הגופני ומנהל הנבחרת

            ״כשאני עולה על המגרש,
אני תמיד חושב על הילד הקטן שבא לראות אותי

    בפעם הראשונה ועל כך שאסור לי לאכזב אותו״. 
                                                                                         )מייקל ג׳ורדן(
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״כשיורד גשם ואתה רץ סחוט,
                   יש סיפוק בכך שאתה יודע 

       שאתה שם בחוץ ואחרים לא״.
                     )פיטר סנל - לשעבר שיאן עולם ב-800 מ׳, בעל שלוש מדליות זהב אולימפיות.(

אתלטית  אני  הירוק.  בכפר  ללמוד  השנה  סיימתי   18 בת   - קליין  אלה      
שעוסקת באתלטיקה קלה.  

ההישגים שלי:
18 בקרב-שבע. שברתי שיא שהיה בן  אני שיאנית ישראל לגילאי עד 

מ’   400 משוכות,  מ’   100 בקרב-שבע,  לנוער  ישראל  אלופת  שנה.   33

משוכות וקפיצה במוט.

ומקום-שני  הבוגרים,  בקטגוריית  משוכות  מ’  ב-400  בארץ  שלישית  אני 

מצטיינת.  כספורטאית  בצבא  אשרת  אני  קטגוריה.  באותה  במוט  בקפיצה 

מייצגת את המדינה בתחרויות בין לאומיות.

נבחרת הכפר הירוק בריצת שדה תלמידות חט”ב
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תלמידות חט”ב של הכפר הירוק )ז-ט(, השתתפו היום בגמר אליפות ישראל 
בריצות שדה של המנהל לחינוך התיישבותי וזכו:

מקום ראשון !!! ואליפות הארץ !!!

גרובר  לדודי  הכבוד  כל  מאוד!  ואיכותית  משתתפים  רבת  הייתה  התחרות 
ולאסף אפרתי שאימנו, ולתלמידים ולתלמידות שהשתתפו:

בנות חטיבה: שירה הדר, ח’/3, ליאור הדר, ח’/9, תומר דגן, ט’/8, גלי הילינגר, 
ז’/2, ארבל ביצ’קוב, ט’/3, נעמה שי, ח/3.

ב-8 בפברואר 2018, נערך מרוץ-שדה כלל ארצי לחינוך למינהל התיישבותי. 
היה מספר רב של משתתפים והאווירה הייתה טובה. למרוץ זה  הוצאנו שלוש 
התיכון.  של  הבנים  ונבחרת  והבנות,  הבנים  של  החטיבה  נבחרות  נבחרות, 

בריצות-שדה אתה צריך לדאוג גם לעצמך וגם לקבוצה, כי אם תגיע במקום 
התגבשנו  ראשון.  במקום  לזכות  יכולה  עדיין  הקבוצה  העשירי,  או  התשיעי 

מאוד כנבחרת וכקבוצה.
הטקס היה נחמד ומרגש מאוד. כשקראו לנו לעלות לפודיום, זה היה רגע 

ממש מיוחד. כולנו היינו גאים בייצוג בית ספרנו.
שירה הדר, ח’/3

נבחרות האתלטיקה של הכפר הירוק 
הישגים באליפות הארצית של המינהל לחינוך התיישבותי באתלטיקה.

זכו תלמידי הכפר הירוק: 

נבחרת חט”ב בנים - מקום ראשון
נבחרת חט”ב בנות - מקום ראשון

נבחרת תיכון בנים -מקום שני

כל הכבוד לתלמידים ולתלמידות!
ולצוות המאמנים: דודי גרובר, 

אור זוהר, אלדד שוהם ותמר 
בוסידן.

עדי גל רכז החינוך הגופני
ומנהל הנבחרות

התלמידים שהשתתפו:

ליאם  שיפר,  גידי  ויטוס,  יונתן  נציה,  אופק  נובק,  עמרי  גולדיאן,  אלעד 

הילינגר, שמואל אביב, יאיר תובל, איתי זיגלמן, צ’קרב רן, כנרת ארם, הדר 

ליה  דגן,  תומר  אוהנניה,  צ’נניה  הדר,  שירה  להר,  נועה  שי,  נעמה  ליאור, 

עידו  ניצן,  גיל  לזר,  אברזלדו, שחר  מתיו  ניקנוב,  סתיו  הילינגר,  גלי  נבון, 

ברגמן, שניר דחוח, נועם רבינוביץ, פלג בוברוב.
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התעמלות אמנותית

  אור חן וייצמן, תלמידת פנימייה בכיתה ח׳, לומדת בכפר הירוק במגמת 
קדם-רפואה. 

אור חן, ספורטאית מקצועית בענף ההתעמלות אמנותית, מזה 7 שנים... 
מתעמלת במכבי תל-אביב, 4 ימים בשבוע מ- 14:00 ועד 20:00. 

היא התחילה את דרכה בגיל 3 בבלט בכרמיאל... ובגיל 5  הלכה ליום ניסיון 
היום.  עד  בכך  והמשיכה  והתאהבה.  בכרמיאל,  אמנותית  התעמלות  בחוג 
בשנה שעברה נסעה עם כל הבנות והמאמנת לייצג את  ישראל בתחרות 

בסלובקיה, והגיעה למקום רביעי בדירוג הכללי.

אור חן משקיעה את כל כולה בהתעמלות אמנותית. לא מוכנה לוותר לעצמה, 
למרות המרחק מהבית והעומס הלימודי, ומצליחה להגיע להישגיים טובים 

מאוד ולמקומות ראשונים בזכות השקעתה. 

אור חן אוהבת ספורט אתגרי לכל סוגיו.

צניחה חופשית  לשמחת בת-המצווה שלה בחרה, במקום מסיבה, לעשות 

מ-14 אלף רגל.

גם בלימודיה אור חן מצטיינת. בסוף כיתה ז’ בכפר, קיבלה תעודת הצטיינות 

יתרה. כמו כל שנה מכיתה א’ ועד ו’, גם בתחילת שנה בכפר הירוק, אור חן 

השתתפה לא אחת בתחרויות שהתקיימו מטעם הכפר וייצגה את קבוצתה 

בכבוד ואף זכתה במקומות הראשונים. 

  ״כדי לרוץ טוב צריך סבלנות להתמיד גם כשעייפים 
             ולא לצפות לתוצאות מיידיות״

                                           )רוברט דה קסטלה – אלוף עולם לשעבר בריצת מרתון(
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ניווט אתגרי
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  ״אין מסע שלא משנה אותך מעט״
                                  )דיוויד מיטשל, ציטוט מהסרט ״ענן אטלס״(

האני מאמין שלי 
אני חושב שכל אדם באשר הוא, צריך לדעת ולהבין את המרחב והסביבה    

בעזרת מפה. 

מקום  היא  בית-ספרית  ומסגרת  ונוער,  ילדים  במיוחד  אבל  בוגרים  גם 

אידיאלי לכך.

היום, בעידן הטכנולוגיה, כולם מסתמכים על מכשירי עזר ואפליקציות.

ואחד  אחד  לכל  והכרחית  חשובה  היא  הניווט  ומיומנות  ההתמצאות  חוש 

מאיתנו )המדינה היחידה בעולם שניווט הוא מקצוע חובה בתעודת הבגרות, 

היא שבדיה(.

האני מאמין שלי הוא, שהכפר הירוק נועד להיות בית-הספר הכי טוב בארץ 

בניווט ספורטיבי.

עודד ורבין

מאמן ומדריך ניווט 100% מהזמן.

בוגר קורס מדריכי ניווט וקורס מאמני ניווט.

חבר באיגוד הניווט מאז 1988.

חבר בנבחרת ישראל בניווט, ומאמן נבחרת ישראל 

בניווט.

מאמן נבחרת הנוער של ישראל בניווט.

חבר הנהלה באיגוד הניווט.

מדריך ומאמן ניווט בכפר הירוק מאז 2005, 13 שנה בכפר הירוק.

עדי גל

רכז החינוך הגופני והספורט ומנהל נבחרות הספורט.

הירוק  בכפר  הספורט  את  ומרכז  גופני  לחינוך  מורה 

מ-1986.

בשנת 2005 הקים את המועדון הבית ספרי בניווט אתגרי 

ובשחמט ומנהל אותם, כמו גם את שאר נבחרות ביה”ס.

בשנת 2013 היה שותף להקמת האקדמיה לכדורסל )ביחד עם יורם חרוש(, שכל 

תלמידיה הם מפנימיית הכפר הירוק.

ומתפקד  הירוק,  בכפר  לשחמט  האקדמיה  להקמת  שותף  היה   2014 בשנת 

כמנהל הנבחרת.

הניווט הספורטיבי

הוא ענף ספורט תחרותי, שבו 

על כל מתחרה למצוא מספר 

בשטח,  הממוקמות  תחנות 

תוך הסתייעות במפה ובמצפן.

את  שמסיים  זה  הוא  המנצח 

בכל  מעבר  תוך  המסלול, 

התחנות בזמן הקצר ביותר.

הטבע  מן  וליהנות  רגועה,  בהליכה  המסלול  את  ולעשות  להשתתף  גם  ניתן 

והנוף, תוך האתגר שבניווט.

אתם יכולים לנווט לבד, עם כל המשפחה או עם חברים; ולבחירתכם מסלולים 

במגוון אורכים ודרגות קושי.

ניווטים מתקיימים ביערות, בשמורות טבע ובפארקים בכל רחבי הארץ.

ליהנות  לכם  ומאפשרים  הטבע,  לתוך  היישר  אתכם  לוקחים  הניווט  מסלולי 
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ממנו באופן בלתי אמצעי בחודשים היפים ביותר של השנה.

להשאיר  ולא  ובדומם  בצומח  מפגיעה  להימנע  הניווט,  שטחי  על  לשמור  יש 

פסולת בשטח. כך נוכל כולנו לחזור וליהנות גם בשנים הבאות.

הניווט הספורטיבי הוא כמו ״חפש את המטמון״, כשהרמזים הם המפה והסימנים 

המיוחדים שעל המפה.

בניווט לומדים על התמצאות בעזרת מפה ומצפן, לומדים על מפות וסוגי מפות, 

וריצה עם מפה ומצפן,  ומיוחדים, מתאמנים בהליכה  מבצעים תרגילים שונים 

מפות  מכינים  תחנות,  ומחביאים  מחפשים  מגניבים,  ניווט  במשחקי  משחקים 

ומסלולי ניווט. בכל פעם תרגילים אחרים ומעניינים. וכמובן, הכי חשוב – ניווט 

זה כיף!

עצמי,  ביטחון  צוות,  עבודת  וכיוונים,  התמצאות  על  לומדים  הניווט  בספורט 

אחריות והתנהגות ספורטיבית ושמירה על הסביבה

ניווט ספורטיבי – ספורט, מחשבה, טבע.
עודד ורבין

מחוויות המנווטים
  ״...תדמיינו לעצמכם שאתם באמצע יער, וכל מה שיש לכם זה מפה ומצפן. 
ההרגשה המטורפת הזאת, של הריצה, של התחרות והניווט עצמו, הפכו את בית 

הספר למשהו קצת אחר. 

בכל תחרות ניווט, הייתה לי הרגשה של חלק ממשהו גדול. יצא לי להכיר אנשים 

ממקומות שונים, ללמוד טכניקות חדשות וליהנות.

נופר תגר
תלמידת תיכון

  ״... כשהצטרפתי לחוג הניווט בבית-הספר, לא באמת הבנתי כמה זה יהפוך 
לך  גדול ממני. החוויה של להכיר אנשים מכל רחבי הארץ, שיש  להיות חלק 

את האהבה והדיבור המשותף הזה איתם, שאותם אתה פוגש כל תחרות או כל 

סוף-שבוע. לראות את כל הצבעוניות והמגוון הזה, שמתבטא בחולצות שונות, 

שמראות לאיזה בית-ספר או מועדון אתה משתייך.

אני לא יודעת איך לתאר את התחושה הזאת שאתה חלק ממשהו גדול... כשאני 

רצה ומנווטת, אני באמת מרגישה חלק ממשהו ונהנית מכל שנייה. בתור אחת 

איזה  לריצה  מקנה  שהניווט  חושבת  אני  מתחברת,  פחות  אני  בלבד  שלריצה 

שהוא ערך מוסף. הניווט התחרותי והשיטות שלמדתי בשיעורים, לא רק הרחיבו 

לתחנת  הניווט  זה  אם   - יום  ביום  גם  לי  עוזרים  אלא  שלי  הכללי  הידע  את 

אוטובוס, או אפילו רק היכולת לזכור מקומות ושבילים, זו מעין ראייה מיוחדת 

על הדרך, שאני מקווה שתהיה ליותר אנשים.

והוכיח  לכושר  אותי  הכניס  הניווט  ספורט,  הרבה  לעשות  נוהגת  שלא  כאחת 

לי שאני מסוגלת לדברים שלא האמנתי שאני מסוגלת להם. כמו למשל לרוץ 



157 156

שלושה ק״מ עם מפה, ועוד לסיים בין הראשונים מהקטגוריה שלי. 

משום  רק  ולא  בשבילי,  קריטי  פחות  הכי  הקטע  הוא  שהניצחון  לציין,  חשוב 

שחלק מהפעמים גם לא אקבל אותו, אלא בגלל הרגע שבו אתה ניצב רק אתה 

והמפה מול נוף מרהיב - הריגוש, הכיף, הצחוק, הניווט, הריצה המשחררת, וכל 

האנשים הטובים שקיימים בספורט הזה, הם שעושים את החוויה כולה.

בר תגר תלמידת תיכון

   ״...נבחרת הניווט בכפר - מה זה? 
למי שלא יודע, נבחרת הכפר הירוק מורכבת מתלמידים ותלמידות בכל הגילים, 

י״ב. כל התלמידים התנסו בניווט במסגרת חוגי הבחירה  ועד כיתה  ז׳  מכיתה 

של הכפר בכיתות ז׳ ו-ח׳, ושם רכשו את יכולות הניווט הבסיסיות שלהם. חברי 

הנבחרת יוצאים לחמש תחרויות בשנה - שלוש תחרויות מחוזיות, גמר מחוזי 

וגמר ארצי, שבו מתחרות כל הנבחרות הבית-ספריות.

מה שהופך בעיניי את הניווט בכפר למשהו מיוחד, גדול יותר מפעילות בית-

ספרית רגילה, הוא המאמץ והיחס האישי שעודד ורבין ועדי גל משקיעים בעניין. 

עדי מתעקש על כל תלמיד ותלמיד שייצא לתחרויות, גם אם המשמעות היא 

שהתלמיד יפספס בחינה או אירוע חשוב זה או אחר בבית-הספר. 

עודד משקיע בצורה יוצאת דופן בפן המקצועי - מכיוון שחמישה אירועים בשנה 

זה מספר נמוך יחסית; ויוצא מגדרו על-מנת לשכנע ולהביא אותנו לתחרויות 

הניווט, שמתקיימות כל שישי ושבת ברחבי הארץ. 

הניווט  יכולות  את  גם משפרים  כך  ותוך  אלו,  נהנים מתחרויות  היות שאנחנו 

שלנו - כולם מרוויחים.

העזרה, התמיכה והיחס האישי הזה מצדם של עודד ועדי, הם אלה שהכניסו 

ולמרות  ז׳,  כיתה  במהלך  בניווט  להתנסות  התחלתי  הניווט.  לעולם  אותי 

שהחסרתי תחרויות רבות בגלל שבר ביד, עודד לא ויתר עליי. הוא זיהה את 

בית- מטעם  לתחרויות  אותי  להוציא  והחל  מהניווטים,  נהנה  שאני  העובדה 

הספר, ובהמשך גרם לכך שאתחיל להגיע לתחרויות בסופי השבוע. הוא סייע 

טרמפים  איתור  ציוד,  רכישת  למשל  כמו  הנדרש,  בכל  הדרך  כל  לאורך  לי 

בניווטים הבאים.  ועצות על-מנת שאצליח להשתפר  ומתן טיפים  לתחרויות, 

ככל שחלף הזמן התחלתי להשיג תוצאות טובות יותר ויותר בניווטי בתי הספר 

ובניווטים בסופי השבוע, עד שבכיתה ט׳ הוזמנו, תלמיד   נוסף מהשכבה ואני, 

להצטרף לנבחרת ישראל לנוער בניווט. 

בנוסף, בכיתה י׳, יצאתי עם חבריי לייצג את הכפר והמדינה, באליפות העולם 

לבתי הספר בניווט, שהתקיימה באיטליה - חוויה מדהימה שלא אשכח.

כיום, הניווט מהווה חלק גדול מאוד מחיי. אני מחכה בקוצר רוח כל סוף-שבוע 

לצאת ליער, לנווט ולהיפגש עם חבריי הטובים, אותם הכרתי בזכות הניווטים. 

קשה לי לדמיין מה היה קורה אילו לא הייתה בכפר נבחרת ניווט, ואיך חיי היו 

נראים אם לא הייתי מכיר את הענף הנפלא הזה במסגרת לימודיי בכפר. 

אני חושב שהניווט הוא דוגמה אחת מני רבות, לענפים ולנושאים שאותם הכפר 

מטפח, ושהופכים אותו למקום מיוחד וטוב יותר.

ולאלה מכם שלא התנסו בניווט - אני ממליץ לכם בחום לנסות, בין אם אתם 

תלמידי הכפר או לא. אנחנו, הנווטים, קוראים לספורט שלנו ״חיידק הניווט״, 

בגלל שהוא כל-כך כייפי וממכר. 

אז למה אתם מחכים? 

שחר שפר תלמיד תיכון
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הישגים:
   ב-2013 נבחרת התלמידות של הכפר הירוק הגיעה למקום ראשון בתחרות 

ניווט מיוחדת בארץ. ובזכות כך נבחרה לייצג את הכפר ואת ישראל באליפות 

העולם לניווט לבתי ספר, בפורטוגל.

בתחרות  ראשון  למקום  הגיעה  הירוק  הכפר  של  התלמידים  נבחרת  ב-2017, 

ניווט מיוחדת בארץ, ובזכות כך נבחרה לייצג את הכפר ואת ישראל באליפות 

העולם לניווט לבתי ספר, באיטליה.

נבחרת הכפר הירוק, באליפות הגמר הארצי בניווט

״העולם הוא ספר ענק, אדם שאינו מטייל בו
        קורא את אותו דף שוב ושוב.״

                                                                   )סט. אוגוסט ינוס(

תשע״ה
2015-2014

גמר מחוזי

נבחרת תלמידים ז-ח: מקום ראשון

נבחרת תלמידות ז-ח: מקום ראשון

נבחרת תלמידים ט: מקום שלישי

נבחרת תלמידות ט: מקום שני

נבחרת תלמידים י-יב: מקום ראשון

נבחרת תלמידות י-יב: מקום שני

גמר ארצי

נבחרת תלמידים ז-ח: מקום ראשון - אלופי ישראל

נבחרת תלמידים ט: מקום שני - סגני אלופי ישראל

נבחרת תלמידות ט: מקום שני - סגניות אלופות ישראל

נבחרת תלמידים י-יב: מקום שלישי

נבחרת תלמידות י-יב:  מקום ראשון - אלופות ישראל

תשע״ו
2016-2015

גמר מחוזי

נבחרת תלמידים ז-ח: מקום ראשון

נבחרת תלמידות ז-ח: מקום ראשון

נבחרת תלמידים ט: מקום ראשון

נבחרת תלמידים י-יב: מקום שני

נבחרת תלמידות י-יב: מקום שני
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גמר ארצי

כיתות תלמידים ט: מקום ראשון - אלופי ישראל

כיתות תלמידים ז-ח: מקום שני - סגני אלופי ישראל

כיתות תלמידות ז-ח: מקום שני - סגניות אלופות ישראל

כיתות תלמידים י-יב: מקום רביעי

כיתות תלמידות י-יב: מקום רביעי

תשע״ז
2017-2016

גמר מחוזי

נבחרת תלמידים ז-ח: מקום ראשון

נבחרת תלמידות ז-ח: מקום ראשון

נבחרת תלמידים ט: מקום ראשון

נבחרת תלמידות ט: מקום ראשון

נבחרת תלמידים י-יב: מקום שני

גמר ארצי

נבחרת תלמידות ז-ח: מקום ראשון - אלופות ישראל

נבחרת תלמידים ז-ח: מקום שני - סגני אלופי ישראל

נבחרת תלמידות ט: מקום שני - סגניות אלופות ישראל

נבחרת תלמידים ט: מקום שלישי

נבחרת תלמידים י-יב: מקום שני - סגני אלופי ישראל

אליפות המינהל לחינוך התיישבותי

נבחרת חט״ב )ז-ט( בנים - מקום ראשון

נבחרת חט״ב )ז-ט( בנות - מקום ראשון

נבחרת תיכון )י-יב( בנים - מקום ראשון

נבחרת תיכון )י-יב( בנות - מקום ראשון

תשע״ח
2018-2017

גמר מחוזי

נבחרת תלמידים ז-ח: מקום ראשון

נבחרת תלמידות ז-ח: מקום ראשון

נבחרת תלמידים ט: מקום ראשון

נבחרת תלמידות ט: מקום ראשון

נבחרת תלמידים י-יב:  מקום ראשון

נבחרת תלמידות י-יב: מקום ראשון

גמר ארצי

נבחרת תלמידות ז-ח: מקום ראשון - אלופות ישראל

נבחרת תלמידים ז-ח: מקום שני - סגני אלופי ישראל

נבחרת תלמידות ט: מקום שני - סגניות אלופות ישראל

נבחרת תלמידים ט:  מקום שלישי

נבחרת תלמידים י-יב: מקום שני - סגני אלופי ישראל

נבחרת תלמידות י-יב: מקום שני - סגניות אלופות ישראל

אליפות המינהל לחינוך התיישבותי

נבחרת חט״ב )ז-ט( בנים - מקום שני

נבחרת חט״ב )ז-ט( בנות - מקום ראשון

נבחרת תיכון )י-יב( בנים - מקום שני

נבחרת תיכון )י-יב( בנות - מקום ראשון

       

עודד ורבין - מאמן ומדריך ניווט / הכפר הירוק 



163 162



165 164

זכיות אישיות
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״בכל אחד מאתנו יש משהו שאין לו שם,
            והוא אנו עצמנו.״

                                                      )פתגם יידי(

אשתקד  זכה  אשר  מחוננים(,   - י׳5  )מכיתת  הירוק  בכפר  י׳  כיתה  תלמיד     עומר שלו, 
במקום השלישי בתחרות החיבורים היוקרתית ע״ש דן דוד. החיבור שכתב עסק בדמותו של 

רשי קור - אדם אשר תרם מזמנו וממרצו להקמת מיזם שתכליתו לסייע לבעלי קושי בקריאה 

להיחשף לחומרים על ידי שמיעתם, כך שיוכלו להשתלב בחברה כראוי וביתר קלות.

שם המועמד: רשי קור.  

תחום פעילות המועמד: חינוך.

שם המגיש: עומר שלו

שם בית הספר: הכפר הירוק ע״ש לוי אשכול. 

כיתה: ט׳.

״ראשית קריאה״
A Chance to Read

   תארו לכם שלפניכם מונח ספר חלומותיכם, הספר לו ערגתם כל חייכם, 
זה שיסחף אתכם כך שלא תוכלו להפסיק לקרוא בו. אך ישנה רק בעיה אחת 

קטנה, הוא כתוב בסינית עתיקה, ללא אפשרות תרגום. 

מצב זה הוא סיטואציה יום-יומית עבור עשרות אלפי ילדים בישראל הסובלים 

מלקויות קריאה, שעבורם אותו ספר מודפס המונח על השולחן לפניהם, הוא 

לא יותר מרצף אותיות חסרות משמעות וריקות מתוכן המסתחררות בראשם, 

ממש כמו ״סינית עתיקה״. 

אלו,  לקויות  קריאה.  לקויות  עם  מתמודדים  בישראל  ילדים  כ-40,000 

בחוסר  לעיתים  ואף  משפטים,  והרכבת  אותיות  בפענוח  בקושי  מתאפיינות 

יכולת מוחלט בהבנת הטקסט. כבר עם כניסתם למערכת החינוך, נתקלים 

תלמידים אלה בקושי רב, שכן מרבית חומרי הלימוד מוגשים באופן כתוב. 

לכן, ברוב המקרים, לא יוכלו אותם ילדים להפיק את התועלת המקסימאלית 

לרוב,  בהם.  הגלום  הפוטנציאל  את  מלא  באופן  ולממש  הלמידה  מתהליך 

עצמי  דימוי  יכולת,  חוסר  של   לתחושה  ילדים  לאותם  גורמות  אלו  לקויות 

נמוך ולעיתים לתחושת כישלון עמוקה.

אבל כל זה יכול להשתנות! 

בחרתי  עליו  קור,  רשי  מאמין  כך  אחרת,  להרגיש  יכולים  ילדים  אותם  כל 

לכתוב את חיבור זה. 

בילדותו,  כבר  שבארצות-הברית.  באוהיו   1972 בשנת  נולד  קור  רשי      

אובחנה אצל רשי לקות קריאה, שהפכה את שנות לימודיו למורכבות הרבה 

באוניברסיטת  המדינה  מדעי  רשי  למד  התואר-הראשון,  בלימודי  יותר. 

רשי  הדריך  לימודיו,  לצד  בעריכת-דין.  לעסוק  ותכנן  שבניו-יורק,  ״ישיבה״ 

בתנועת נוער דתי-ציוני במישיגן, שם גילה לראשונה את אהבתו ומסירותו 

לילדים. בעקבות זאת, החליט, כי בבגרותו ירצה לעסוק במקצוע שבו יוכל 

בשנת  חינוכית.  פסיכולוגיה  ללמוד  בחר  בתואר-השני,  לכן,  לילדים,  לעזור 

24, עלה רשי לישראל, וכיום הוא עובד כפסיכולוג חינוכי  1996, כשהיה בן 

ביישוב מעלה אפרים. 

במסגרת מקצועו, מלווה רשי מדי יום אותם ילדים המתמודדים עם לקויות 

למידה, מייעץ למסגרות חינוכיות ואף פיתח מבחן אינטליגנציה חדש עבור 

קריאה  לקויות  עם  המתמודד  כילד  האישיות  חוויותיו  לאור  ישראל.  ילדי 

וניסיונו העשיר כפסיכולוג חינוכי, הבין רשי כי לרוב גלומים באותם ילדים 

החינוך  ומערכת  הישראלית  החברה  רבים,  במקרים  מיוחדים.  כישרונות 

״פוסחת״ על הילדים הללו ואינה מסייעת להם לממש את הפוטנציאל האדיר 
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להשתלב,  יכולת  וחוסר  תסכול  לתחושת  לעתים  להם  הגורם  דבר  שלהם, 

ובכך אנו, החברה הישראלית, מפסידים אנשים וכישורים שהיו תורמים רבות 

לקידמה ולחדשנות הישראלית.  

שיאפשר  במינו,  מיוחד  מיזם  בהתנדבות  רשי  פיתח  תובנות,  אותן  לאור 

לילדים הסובלים מלקויות קריאה, להאזין לספרי הילדות האהובים והמוכרים 

שלנו, באופן דיגיטלי, הן בעברית והן בערבית. כל זאת בעזרת פלטפורמה 

חינמית ונגישה, המסופקת ללא עלות עבור כל ילד הסובל מלקויות קריאה. 

להתקנה  וניתנת  שעה,  ובכל  מקום  מכל  האזנה  מאפשרת  זאת  פלטפורמה 

על כל סוגי המכשירים. בעזרת אותה פלטפורמה, יוכלו ליהנות ילדי החינוך 

ללמוד  יוכלו  שבעזרתה  סביבה   - להם  המותאמת  לימוד  מסביבת  המיוחד 

כשווים ולחיות לצד הלקות. 

רשי קור מהווה עבורי דמות להשראה והוא הגיבור האישי שלי, אדם שהשפיע 

על חיי באופן משמעותי, אדם שגרם לי להבין שניתן להוביל לשינוי חברתי 

אמיתי. החל מהתמודדות האישית עם הקשיים בתור ילד, ודרך רתימת החוויה 

האישית וניתובה לעשייה חברתית ולתרומה לקהילה כמבוגר. 

רשי מדגים לנו הלכה למעשה ערכים של עזרה לזולת ונתינה אישית, לצד 

מימוש ערכים חברתיים, כמו שוויון חברתי ושילוב אוכלוסיות בעלות קושי. 

לאור זאת, אני מאמין כי יש להעניק את פרס ״דן דויד״ לרשי קור.

ידיים מול  גם אותי, להפסיק לשבת בחיבוק  וביניהם  רשי עודד אנשים רבים, 

המציאות הקיימת, הוא גרם לי להבין שבעת הצורך ניתן לשנותה. אני סבור כי 

רשי קור הוא גיבור ודמות לחיקוי, לכן אמליץ להעניק לו את פרס ״דן דויד״.

״חוסנה של חברה נמדד ביחסה לחלשים שבתוכה...
חברה חזקה שומרת על השרשרת ועל הלכידות של כולם,

בכך שהיא מחזקת גם את החוליות החלשות״.
                                                                     )מתוך חזונו של שאול טשרניחובסקי(
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המפעל להכשרת ילדי ישראל
 

״יש ילדים שעבורם בית, אינו דבר מובן מאליו״ 
There are kids that having a home
  isn’t an obvious thing for them

   לחיות מחוץ לבית. רחוק מההורים. רחוק מהמקום הבטוח והחם, אולי לא 
רחוק פיזית, אבל מאוד רחוק נפשית. לחיות עם ילדים בכל הגילאים, ולכל אחד 

את  לשרוד  זרים.  אנשים  עם  לבית,  מחוץ  להתבגר  שונים.  חיים  שונה.  סיפור 

התקופה הזאת שנקראת ״גיל ההתבגרות״ בלי אבן-הדרך שיש לכל אחד בגיל 

שריטה  מרגישה,  את  שרק  פנימית,  שריטה  עם  ברחוב  ללכת  ההורים!   - הזה 

שמקשה עלייך לתת אמון באנשים. מי עומד לצדנו בתקופות הקשות, במשברים 

של נער או נערה בגיל ההתבגרות ומעבר לכך? מה יהיה ביתם של אותם ילדים, 

ומאיפה יקבלו את תחושת הביטחון שהם כל כך צריכים? מי ידאג להם?

כשהיינו ילדים, גיבור תמיד היה הדמות שמצילה את האנושות, כמו ״סופרמן״ 

בחיים  גם  קומיקס?  ובחוברות  בספרים  רק  יש  שגיבורים  אמר  מי  ו״באטמן״. 

האמיתיים יש גיבורים. גיבורים כאלה שחיים בינינו ומצילים ילדות וילדים. 

ממצבים  ילדים  מצילה  שלי  הגיבורה  אמתית.  גיבורה  בפניכם  אציג  היום 

המושג  של  המשמעות  מלוא  את  לחוות  להם  ונותנת  בעיתיים,  משפחתיים 

״משפחה״.

הגיבורה שלי היא עדי ניאזוף כהן, אם-בית במשפחתוני ״הכפר הירוק״.

מהו משפחתון? - לא כולם מבינים את משמעות המקום הזה. 

רווחה,  גורמי  ידי  ילדים שהוצאו מהבית על  גדלים  הוא מקום שבו  משפחתון 

ולפעמים בצווי בית משפט. במקרים נדירים יכולים שירותי הרווחה העירוניים 

להחליט על הוצאת ילד מבית הוריו או אחד מהוריו, למרות התנגדותם. כלומר, 

ידי הוריו, נשלחים  כשקיים חשד לרשויות הרווחה שמא ישנו ילד המוזנח על 

וזוהי אחת ההחלטות  עובדים סוציאליים לביתו כדי לבחון את תנאי המחייה. 

הקשות ביותר המובאות לפתחו של בית המשפט.

ארבעת המשפחתונים בכפר הירוק הם חלק מ״המפעל להכשרת ילדי ישראל״. 

נשענת על  היא  “מעון משפחתי”.  והיא מכונה  נוסדה בשנות ה-90  זו  מסגרת 

אלו  מעונות  ילדים.  של  ספציפיים  לצרכים  מענה  ונותנת  המשפחתי,  המודל 

מתאים  המשפחתי  המעון  את  לנהל  הנבחר  הזוג  לרוב.  ילדים,   12 קולטים 

החינוך  במערכת  משתלבים  הילדים  המקצועיים.  ויכולותיו  כישוריו  מבחינת 

מועד  עד  זו  במסגרת  וגדלים  הירוק,  הכפר  הספר  בית  ובפעילויות  המקומית 

מגורים  לילדים  מוקצים  וגיוסם לצה”ל. במסגרת המשפחתון,  לימודיהם  סיום 

נפרדים הכוללים: חדרי שינה ושירותים לכל הילדים, מטבחון, סלון ופינת אוכל. 

של  עמוד-השדרה  אבל  חינוכי.  וצוות  טיפולי  צוות  מנהל,  עומדים  בראשו 

המשפחתון, היא אם-הבית שמשמשת כאימא לילדים הצעירים שבמשפחתון. 

עדי נזאיוף כהן, היא אם-בית במשפחתון שבו גם אני מתגוררת. 

 11 עוד  וכרגע  ביולוגיות,  בנות  שתי  להם  יש  כהן.  לערן  נשואה   ,50 בת  היא 

ילדים, שהם משמשים להם כהורים, ואני ביניהם. 

עדי ומשפחתה עזבו ישוב הנקרא ״שני לבנה״, שבו הקימו צימרים. 

״בפעם הראשונה שהגענו ל״שני לבנה״ ו״ליער יתיר״, שנמצא ליד הישוב וראינו 

שאין צימרים, הופתענו,״ כך סיפרה עדי בטיול הקיץ של  המשפחתון. 
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הצימרים פעלו מספר שנים, עד שמשפחתה בחרה לחזור למרכז הארץ. אחת 

הירוק,  בכפר  אז אם-בית באחד מהמשפחתונים  עדי, שהייתה  מחברותיה של 

שמעה שעדי חזרה למרכז והציעה לה לבוא לראיון עם ערן, כדי לראות אם הם 

רוצים לשמש כהורים לילדי המשפחתון. 

הם הגיעו ל״כפר הירוק״, התראיינו והחליטו לקחת את התפקיד.

בתור ילדה קטנה, היו לי קשיים רבים בבית. את אבי לא הכרתי ואמי היא 

אם חד-הורית. היא הייתה מכורה לאלכוהול, לכן הזניחה אותי ולא נתנה לי 

טיפול שילדה זקוקה לו. אני הייתי זו שדאגה לה, אף על פי שזה אמור להיות 

3 אחיות גדולות,  ההיפך: שהאם דואגת לילדיה. בנוסף אליי, יש במשפחתי 

פגיעה  לאחר  מהבית  הוצאה  ה-17,  בת  ואחותי,  לבדן,  גרות  מהן  שתיים 

עצמית בעקבות בעיות בבית. רשויות הרווחה של הרצליה הבינו שאם אשאר 

למשפחתוני  אותי  להעביר  החליטו  לכן  לעתידי.  סכנה  יש  אמי,  בבית  לבד 

הכפר הירוק בהיותי בת עשר. 

אך  ומפוחדת.  ביישנית  ה׳;  בכיתה  קטנה,  ילדה  הייתי  למשפחתון,  כשהגעתי 

ידעתי שהגעתי ל״בית השני״ שלי. מאז ועד  מהיום הראשון שפגשתי את עדי 

היום עדי שומרת עלי, דואגת לי, מקשיבה, מייעצת ותמיד שם בשבילי. אפשר 

להגיד שהיא ה״אמא השנייה״ שלי. 

לך  קשה  אם  ״גם  המשפט:  את  לי  אמרה  היא  במשבר  הייתי  שבהם  במקרים 

עכשיו, והחיים נראים חסרי סיכוי, דעי שהעתיד יהיה יפה יותר״. 

עדי נתנה לי תקווה וכוח להמשיך הלאה. היא ללא ספק הגיבורה שלי. 

כמוני, יש עוד עשרה ילדים במשפחתון. לכל אחד סיפור חיים אחר, וכל אחד 

מאתנו שונה ומורכב. כל אחד מאיתנו זקוק למשהו שלא יכול לקבל בבית. אך 

כולנו מקבלים מעדי את מה שחסר לנו בדרכים שונות. לא תמיד זה נראה לעין, 

אבל כולנו יודעים ומרגישים שזה קיים.

גיבורה  היא  מאליו.  מובן  ואינו  מיוחד  מאתגר,  קשה,  הוא  עדי  של  תפקידה 

ולדאוג לכל  לנו ערכים, לטפל, להשקיע, ללמד  אותנו, להקנות  שרוצה לחנך 

ילדי המשפחתון במסירות, בהתמדה ובאהבת אין קץ. 

אך מעבר לכל התפקיד הקשה של עדי - היא אדם מדהים שעושה מעל ומעבר, 

גם עבור הזולת. עדי מוותרת על  ילדי המשפחתון, אלא  ועבור  לא רק עבורי 

חיים נוחים ופשוטים כדי להעניק לנו בסיס צמיחה. היא מתפשרת על פרנסתה, 

זמנה החופשי. עדי אף הפסיקה את  ואת  זמנה בחיק משפחתה  ומקריבה את 

ולעזור במשפחתון  במחיצתנו  זמן  יותר  לבלות  כדי שתוכל  במכללה  לימודיה 

עצמו.  

עדי תמיד מנסה להשיג את הטוב ביותר עבור כולם. לא משנה מה ומתי. בין 

אם זה לבדוק אם אני יכולה להיפגש עם חברה, בין אם זה להפר את הוראות 

המנהלת כדי שתוכל לשים אותי בעדיפות ראשונה, בין אם זה לדבר איתי אחרי 

בית ספר ולהתעניין איך עבר עלי היום, בין אם זה לנסוע אליי בשלוש לפנות 

בוקר – רק כי אני עצובה. בכל הזמן שהיא מקדישה לי ולכל ילדי המשפחתון 

תמיד  היא  אבל  שלה,  הפרטיים  ובחיים  בדברים  לטפל  יכולה  היא  האחרים, 

מוותרת על כך, לטובתנו. 

ולכן היא זוכה בכבוד בתואר ״גיבורה״. 

לא מעט, נתקלתי בהרמת גבה מצד ילדים ומבוגרים שלא מצליחים לתת לי הרגשה 

של שייכות ושוויון. אנשים אלה אינם מבינים את מורכבות המסגרת שבתוכה אני 

צומחת. הם אינם מסוגלים להכיל את הצרכים של ילדים במשפחתון. בניגוד גמור 

אליהם, עדי אכן מצליחה לזהות את הצורך האישי של כל אחד מאתנו, ולהעניק 
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לנו את הכלים להמשיך ולהיות חלק שווה, תורם ויעיל בחברה כולה.

מהחברה  חלק  אנחנו  אחר.  ילד  מכל  שונים  איננו  המשפחתונים,  ילדי  אנחנו, 

היא  היטב.  מבינה  עדי  זה  ואת  ישראל,  מדינת  של  מהעתיד  וחלק  הישראלית 

יודעת שהעתיד של החברה תלוי גם בנו, והיא גורמת לנו ליזום פעילויות ולקחת 

להיות   - גדול  ועד  – מקטן  אותנו  היא מכשירה  בכך  כל מעשינו.  על  אחריות 

אזרחים טובים בעתיד. 

בשל  היוקרתי,  דויד״  ״דן  פרס  את  לעדי  להעניק  הפרס  לוועדת  ממליצה  אני 

והתנהלות  הילדים  למען  שלה  ההקרבה  החשוב,  תפקידה  המיוחד,  אופייה 

היומיומית שלה. מה שעדי עושה עבורנו הוא מעשה גבורה עבור כל אחד מאתנו, 

ילדי המשפחתון. אבל, גם תרומה משמעותית וענקית לחברה כולה. 

מי עוד היה כותב לי: ״את לא יפה, את יפהפייה! ויש לך אופי מעולה, טוב ונדיר. 

ואני מאוד אוהבת אותך. ומאוד שמחה שאת חלק מהחיים שלי.״ רק עדי.

Adi Niazof Cohen שם המועמדת: עדי ניאזוף כהן

 Viki Glikson שם המגישה: ויקי גליקסון

Hakfar Hayarok שם בית ספר: הכפר הירוק

כיתה: ט׳ 

הכפר הירוק
מאמץ את הכפר

הגלובלי
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Interest does not tie nations together,
it sometimes separates them
But sympathy and understanding
does unite them.
                             (Woodrow T. Wilson)

אני מאמין
מאת: חדוה אפשטיין

רכזת פרויקטים בינלאומיים וחילופי נוער

  הרעיון המרכזי המנחה את מפעל חילופי הנוער בעולם, מושתת על העיקרון 
ערכי  מבנה  מציאת  יתר,  בקלות  תאפשר,  השונות  התרבויות  בין  היכרות  כי 

משותף ותוביל לכבוד הדדי.

 

האפשרות להיחשף אל העולם הרחב, מסייעת לבני הנוער והצעירים לחוש חלק 

ממשפחת העמים, ולקשור קשרים המעשירים בידע, פתיחות, חשיבה ועשייה.

והדעות  הגזענות  סימני  לדחיקת  הסובלנות,  להעמקת  מחנך  החילופין  מפעל 

קשר  ולטיפוח  האדם  וזכויות  הדמוקרטיה  חשיבות  של  לתודעה  הקדומות, 

הידידות בין בני הדור הצעיר במדינות העולם.

מטרת המפעל לחילופי הנוער,
מבוסס על הכרה בחשיבותם ותרומתם של בני הנוער: 

לביסוס מעמדה של ישראל בין מדינות העולם. 

לפיתוח יחסים בין לאומיים.

לחשיפת ישראל לשאר מדינות העולם.

לחשיפת העולם להתפתחותה ויכולותיה של ישראל.

חילופי נוער בכפר הירוק

   פרויקט חילופי הנוער של הכפר הירוק מאפשר לבני נוער ממדינות 
ולקחת  לימודיים  בסיורים  להשתתף  בישראל,  לבקר  החוויה  את  שונות 

על  ישראל,  את  בפניהם  חושפות  אשר  נוספות  שונות  בפעילויות  חלק 

בבתי  השבוע  סוף  את  מבלים  השונות  מהמדינות  הנוער  בני  גווניה.  כל 

הנערים מהכפר הירוק וחווים את אורחות החיים, המסורת ואת התרבות 

של משפחה ישראלית.

בית  של  החינוכיות  בפעילויות  משתתפים  האורחים  השבוע,  ימי  במשך 

הספר ונחשפים לעשייה החינוכית של הכפר.
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במסגרת הסיורים הלימודיים להכרת ישראל, הם לומדים להכיר את האתרים 

ההיסטוריים, את מוסדות הממשל, את מרכזי הפיתוח ואת נופיה ותרבותה.

הפרויקט מבוסס על עקרון ההדדיות.

תלמידינו מבקרים ביקור גומלין בארצות השונות, ונחשפים לחוויה חינוכית, 

לימודית ומשפחתית זהה.

ארצות הברית
שגרירים צעירים

AIFL - American Israeli Friendship League בשיתוף - YASE
 ״השגרירים הצעירים״ - הינה תוכנית
של חילופי נוער, המתבצעת בשיתוף

פעולה בין הליגה לידידות

אמריקה-ישראל בארה״ב,

והמועצה הציבורית לחילופי

נוער וצעירים בישראל.

משלחת בת 45 תלמידים

ומלווים מארבע ערים שונות

בישראל, יוצאת כל שנה

לביקור בן 15 יום בארה״ב.

בשבוע הראשון התלמידים מתארחים

בערים שונות ברחבי ארה״ב, כאורחי

מערכת החינוך של העיר. 

התלמידים לנים אצל משפחות של תלמידים מבתי הספר הציבוריים, 

המייצגים את המגוון התרבותי והאתני של ארה״ב; יוצאים בכל בוקר עם 

המארחים לבתי הספר שבהם הם לומדים, נפגשים עם תלמידים בכיתות 

ומשוחחים עמם על ישראל ועל הנוער הגדל בה. בשאר הימים, התלמידים 

מסיירים בעיר ונפגשים עם מעצבי דעת-קהל והקהילה יהודית.

את סוף השבוע מבלים עם המשפחות המארחות. 

קבוצה  עם  יחד  ימים,  לארבעה  לוושינגטון  טסים  התלמידים  מכן,  לאחר 

חלק  נוטלים  שבו  משותף,  לסמינר  אמריקאיים  תלמידים  של  מקבילה 

בסדנאות על הנושאים המשותפים לשתי המדינות ולחברות רב-תרבותיות, 

ואף מבקרים באתריה המפורסמים של בירת ארה״ב. 

בניו-יורק,  הסמינר  את  המשתתפים  ממשיכים  הבאים,  הימים  בארבעת 

אתריה  ובשאר  באו״ם   ,ground zero-ב בפסל-החירות,  מבקרים  הם  שם 

הידועים של העיר.

של  תרבותי  חברתי  מפגש  היא  התוכנית  

ומבוססת  האמריקאים,  גילם  בני  עם  תלמידינו 

דרך  ישראל,  עם  היכרות  מעגלי  יצירת  על 

האירוח במשפחות, הפגישות עם מעצבי דעת-

קהל והשיחות בכיתות. זאת, במקביל לחשיפת 

ישראל, על הישגיה הטכנולוגיים והתרבותיים.

״שגרירים צעירים״ לארצות-הברית - תלמידי הכפר הירוק ובטני, אוקלהומה. 

גרמניה - חילופי נוער עם בני נוער גרמני - ״לזכור ולא לשכוח״ - בונים גשר 

היא  גרמניה  עם  הנוער  חילופי  מטרת  העבר.  את  לשכוח  מבלי  העתיד  אל 

כיום בתהליך של  גרמניה לישראל, שנמצאות  בין  לשיפור הקשרים הטובים 

חילופי דורות: ניצולי שואה עדיין חיים בינינו, אך במהרה יקבעו נכדיהם את 

הלכי המחשבה והאירועים הפוליטיים. משום כך, העברת הידע על העבר מדור 

לדור, הינה כה חיונית. לשם כך, חשוב בראש ובראשונה, שהדורות הצעירים 

בשתי המדינות, יידעו להתמודד בצוותא עם העבר ויחתרו לעתיד משותף.
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J. K. Gymnasium in Bruchsal  - ברוכסל

Essen Werden Gymnasium - אסן

  Apostel Gymnasium, Cologne- קולון

 Silverberg Gymnasium Bedburg - בדבורג

Jan Karsky Gymnasium, Nowy Sacz  - פולין - נווי סנצ׳

תוכנית חילופי הנוער, מיועדת לבסס קשרי ידידות עם פולין המודרנית. מטרת 

החילופין היא שינוי תדמית וחיזוק קשרי ידידות, הבנה וכבוד; חשיפת בני הנוער 

לפולין המודרנית ותרבותה. העיקרון העומד בבסיס הפרויקט הוא, יצירת שיתוף 

פעולה חינוכי, חברתי, ותרבותי.

Kvalnova Gymnasium, Kijov -צ׳כיה - קיז׳וב

-Stichtse Vrije School  in Zeist, Netherlands הולנד - זייסט

ITE Enrico Tosi, Busto arsizio - איטליה - בוסטו ארסיזיו

School Centre HTL HAK Ungatgasse, Vienna-אוסטריה - וינה

יומן מסע להולנד
מאת אלה זליקובסקי, תלמידת י״א/4

אפיפיות, שלג ושבוע של חוויות

הירוק  יצאה משלחת הכפר  החנוכה,  חופשת  לפני  יומיים     ב-12 לדצמבר, 
ימים, התארחו אצל משפחות מקומיות,  לאוטרכט, הולנד. הם שהו שם שמונה 

ביקרו בבית הספר האנתרופוסופי המקומי וטיילו בערים המרכזיות. 

עם המשלחת יצאה גם כתבתנו, אלה זליקובסקי מולר, מי׳׳א/4. 

הנה יומן-המסע שלה. 

יום שלישי 
נפגשנו בשדה התעופה בשלוש לפנות בוקר. לאחר אפיזודת איבוד דרכון ואיחור 

קל של המורים המלווים, אריאל ועמיר, עברנו את הצ׳ק-אין ונשארנו עוד כמה 

דקות כדי להסתובב בדיוטי-פרי. נפגשנו עם המשלחת לאיטליה, שיצאה חצי שעה 

20 מעלות בין ישראל להולנד.  אחרינו. נבהלנו מההבנה שיש הבדל של כמעט 

אמרנו בטלפונים ›להתראות׳ להורים ולחברים, ובשעה חמש-וחצי עלינו למטוס. 

להבין  התחלנו  אז  רק  כי   - נצח  כמו  הרגישה  אבל  ארוכה,  הייתה  לא  הטיסה 

שאנחנו באמת טסים; באמת עושים את זה. עם זאת, לקראת הנחיתה, כל מה 

שהרגשנו הייתה התרגשות טהורה; בייחוד ממזג האוויר המושלג, שאותו פגשו 

אחדים מאיתנו בפעם הראשונה. 

מיד לאחר הנחיתה נסענו לבית-הספר המארח, שם נפגשנו פנים מול פנים עם 

במלחמה  במהרה  שהתחלף  דבר   - בשיעור  איתם  והשתתפנו  שלנו  המארחים 

סוערת של כדורי שלג, שממנה חזרנו כולנו קרים אך משועשעים. 

לקראת ערב חזר כל אחד עם מארחו הביתה, הכיר את המשפחה, התארגן והלך 

לישון - אבל לא לפני שהודיע לאימא ולאבא, כי הגיע בשלום, כמובן. 

שלג! יש פה שלג! שלג קר, רטוב, ולא באמת רך כמו שמראים בטלוויזיה. כדורי 

שלג קשים וכואבים כשהם פוגעים בך! אם עושים מלאכי שלג, כל הבגדים נרטבים. 
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וכדי לעשות אנשי שלג, יש לגלגל כדורים גדולים וכבדים. היה קר מאוד בחוץ, 

ונראה שהיה עלינו ללבוש את המעילים ואת הכפפות, אבל אחרי כמה זמן בשלג, 

הגוף גם ככה מאבד תחושה.

יום רביעי 
מלחמת  של  ומהרטיבות  מהקור  חולים  אפילו  אחדים  עייפים.  התעוררו  כולם 

כדורי השלג מיום אתמול. ועדיין, נפגשנו בבית-הספר בשעה שמונה בבוקר, משם 

יצאנו לאוטרכט, עיר-המחוז הגדולה, לסיור רגלי. ביקרנו בבית הכנסת הרפורמי, 

ולהיסטוריה  לנצרות  במוזיאון  מודרך  סיור  קיבלנו  הקהילה,  סיפור  את  שמענו 

וראינו את הכנסייה המרכזית עם כל קישוטי הכריסטמס הצבעוניים.  הולנדית, 

הצהריים  אחר  בשעות  מאוד.  טעים  היה  שבאמת  הולנדי,  צ׳יפס  אכלנו  בנוסף, 

המאוחרות, חזרנו לבית-הספר רטובים אך מרוצים. 

כמה קר פה וחשוך! השמש שוקעת בשעה שש לפנות ערב וזורחת בתשע. כולם 

פה באמת נוסעים הרבה על אופניים – מראה מרשים, בהתחשב בכך שכל הדרכים 

מכוסות קרח ושלג. אולי הם רגילים לזה, ואולי פשוט לא אכפת להם להחליק. 

הם מגיעים רטובים לחלוטין בבוקר לבית-ספר, דבר שלא היה עובר כאן בשקט. 

ומסיבה לא ידועה, בכלל לא משתמשים במטריות.

יום חמישי 
נסענו  שם  בהולנד.  בגודלה  השנייה  עיר-הנמל  רוטרדם,  לעיר  כולנו  נסענו 

בחשמלית, ביקרנו בשוק אוכל, שבו אכלנו מאפי-חג הולנדים מסורתיים, ובוריטו-  

סושי טיפה פחות מסורתי. לקחנו אוטובוס-סירה לדוטרכט; שם ביקרנו בכנסייה 

הצהריים  שאחר  ידענו  נפלא(.  (שהיה  הנוף  את  לראות  כדי  מגדל  על  וטיפסנו 

ייקחו אותנו לאכול פנקייקים הולנדים מסורתיים. פופרג׳ס Pofferjes  - ברוטב 

חמאה ואבקת סוכר. אחרי יום שלם בטיול ברגל, זה נשמע נפלא.

הגענו למסעדה מורעבים, כבר לא יכולים לחכות לאכול את ה״מעדנים״ האלה 

שההולנדים דיברו עליהם כל היום. 

הבעיה היא, שהם לא באמת כל כך טעימים... 

האמת? - איש מאיתנו לא יכול היה לסיים אחד שלם. הפנקייקים שלנו מתוקים 

ופריכים – שלהם, בטעם פריכית מבושלת טבולה במים. אבל הם הזמינו אותנו 

על חשבונם, והגישו לנו כמה וכמה צלחות, אז לא היה לנו נעים לא לאכול אותם. 

לבסוף מצאנו שיטה: אם טובלים את הפופרג׳ס במספיק חמאה, הטעם נעלם.

יום שישי
יום טיול באמסטרדם! התחלנו עם ״חפש את המטמון״ ברחובות המרכז, בו ראינו 

אתרים חשובים ולמדנו עובדות מעניינות על העיר. למשל, שהעיר בנויה כולה סביב 

תעלות, כדי לאפשר העברה פשוטה של חומרים למפעלים שהיו בסיס ההתיישבות 

באזור; או, אחד האתרים ההיסטוריים המפורסמים, הוא פסל של חזה חשוף של 

אמן אנונימי, שמסופר כי הוא חיקוי של החזה של אחת ממלכות הולנד. 

קיבלנו גם זמן חופשי לאכול ולעשות קניות, ולקראת ערב ביקרנו ברייקסמיוזיאום, 

מוזיאון לאמנות הולנדית מכל התקופות. ראינו את העבודות המפורסמות של ואן-

גוך ורמברנט, והתפעלנו מאוספי האמנות הנחשבים העשירים בעולם. במוזיאון 

המאות  מאמנות  פחות  יפה  הנוצרית  הביניים  ימי  אמנות  האם  ויכוח:  לנו  היה 

שהמילה  למסקנה  גם  הגענו  והצבע?  הפרופורציות  חוסר  בגלל  המאוחרות, 

״רוקוקו״ מצחיקה אחרי שאומרים אותה כמה פעמים ברצף; שתינו גם סטארבקס 

מקורי בכוסות חג מיוחדות, מה שגרם לנו להרגיש basic במיוחד. 

ימי שבת וראשון
לפארק  הלכו  חלק  שבת-ראשון.  נכון  יותר  או  מארחים,  עם  חופשי  שישבת 

השעשועים אפטלינג, חלק יצאו לטייל במרכז והשאר יצאו לבלות עם המארחים 

וחבריהם במועדון המקומי. 

בשישי בצהריים קנינו עץ חג המולד! הם מגיעים עטופים בסרט, קשורים, כדי 

שהענפים לא יישברו. כשפותחים אותם בבית הם נפתחים כמו מטרייה. קישטנו 

אותו באורות ובכדורים אדומים וכסופים, וברקע שמענו שירי חג. 
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בשבת בבוקר אכלנו לחם כריסטמס מסורתי, עם מרציפן באמצע ופירות יבשים, 

ויצאנו לבקר בשוק הכריסטמס בחיפוש אחרי סווטשירט מכוער.

 

יום שני
הידעת? מקור השם של גבינת גאודה הוא בעיר גאודה שבהולנד! בבוקר, ביקרנו 

בטחנת-רוח בעיר יסלסטין, אחת מהחמישים האחרונות הפועלות באופן מסחרי.

ולאחר מכן טיילנו בעיר האג, שם ראינו מוזיאון מכשפות, שיש בו משקל עתיק 

שאיתו היו שוקלים נשים, שהואשמו במעשי כשפים, ומחליטים על גורלן. ואולי 

הסיבה  משקלן?  פי  על  כשפים  במעשי  החשודות  נשים  שישפטו  למה  תהיתם, 

היא, שעל פי האמונה הנפוצה בהולנד של ימי-הביניים, מכשפות יכלו לעוף על 

מטאטא רק אם שקלו מעט יחסית, דבר שהיו מסוגלות לעשות עקב כריתת ברית 

בהיותה  הייתה חשודה,  פחות מהממוצע  אישה ששקלה  כל  כלומר,  עם השטן. 

מכשפה אפלה ומסוכנת. מובן שגם אנחנו רצינו להיות בטוחים שלא מסתובבת 

בינינו אחת כזו. אבל שתיים מאיתנו הוכרזו כמכשפות, ובהן אנוכי; ולא כי לא 

הייתי כבדה מספיק, אלא כי המשקל לא הפסיק להתנדנד, מה שלבטח קרה בשל 

התערבות מלמטה, שמצביעה על היותי מכשפה. 

לאחר מכן נסענו לבקר בעיר הגבינה המפורסמת, שם טעמנו סוגי גבינות שונים 

והכנו שטרופוואפל - אפיפיות בעברית - במאפייה מסורתית בת שלושה דורות. 

יום שלישי
בהולנד, שלא כמו בישראל או במדינות רבות בשאר חלקי העולם, בית הנבחרים 

האג, שם  בעיר  אלא  הבירה אמסטרדם,  בעיר  נמצאים  אינם  ומשרדי הממשלה 

שוכן גם בית-הדין הבינלאומי לצדק. 

ביקרנו בגלריית מאוריציוס, ובבית של הנערה עם עגיל הפנינה, שצייר ורמייר. 

ראינו את ארמון בינהוף, המשמש כבית הסנאט ההולנדי וביקרנו במוזיאון הצלב-

האדום לפליטים - מקום ראשון מסוגו בעולם, בו למדנו על חיי הפליטים ברחבי 

תבל. שמענו סיפורים אישיים וחווינו את המסע לחיים בעזרת תצוגה בפורמט של 

אסקייפ-רום.

מוזיאון הצלב-האדום היה החוויה החשובה ביותר, אך גם הקשה ביותר שהייתה 

לנו בהולנד. הרי מי מאיתנו לא שמע על בעיית הפליטים? אבל לראות אותם מול 

עיניך, לשמוע את הסיפור שלהם, לחוות את מה שהם חוו - ההבנה שהם אנשים, 

לא רק כותרות בעיתונים או סטטיסטיקות בטלוויזיה, הייתה לנו מאירת-עיניים 

בחומרתה ובחשיבותה.

יום רביעי
יום אחרון בהולנד! בבוקר אמרנו שלום לבית המארח שלנו, נפרדנו מהמשפחה, 

ויצאנו לבית-הספר עם הציוד ארוז ומוכן לטיסה. שם, כמחווה מבית-ספר אחד 

לשני, הוזמנו להשתתף בהכנת תפאורה לחגיגות חג המולד של בית-הספר. אז 

דבר   - הקרח  על  להחלקה  בהולנד,  כמשלחת  יחד  שלנו  האחרון  לבילוי  יצאנו 

שנגמר בהרבה צחוקים וחבורות כחולות. מסתבר, שזה לא קל כמו שזה נראה!

לקראת אחר-הצהריים חזרנו לבית-הספר, שם הכינו לנו ארוחת פרידה חגיגית, 

וממנה יצאנו היישר לשדה-התעופה, יחד עם הילדים המארחים והמורה המלווה. 

נפרדנו סופית לקראת הבידוק הביטחוני, עם הרבה חיבוקים וגם כמה דמעות, 

ולקראת ערב אמרנו שלום סופית להולנד, ולאחר שבוע מלא חוויות שלא נשכח, 
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המראנו חזרה לארץ.

כולם  ועדיין  להולנד,  מהטיסה  יותר  קצרה  להיות  אמורה  הייתה  לארץ  הטיסה 

חששו מאורכה. לאחר יום מלא פעילויות, לאף אחד לא היה כוח לשבת בשקט 

ארבע שעות וחצי במושב קטנטן.

בסופו של דבר, בכלל לא הייתה בעיה – היינו כולנו עייפים כל-כך מההחלקה על 

והתעוררנו לפני הנחיתה. אחדים מאיתנו  הקרח, שנרדמנו מיד אחרי ההמראה 

אפילו פספסו את הארוחה )לא שהאוכל היה טעים במיוחד(.

בשבילי, החלק הכי קשה היה להיפרד בשדה-התעופה מהחברים והמורים המלווים 

עצמם, אבל מצאתי נחמה בעובדה שלקראת פורים ניפגש כולנו יחד שוב, בשביל 

להתכונן לבואם של חברינו ההולנדים.

פרויקטים מיוחדים

הקונגרס הבינלאומי למנהיגות סביבתית
שנת  מאז  הירוק  בכפר  מתקיים  סביבתית  למנהיגות  הבינלאומי  הקונגרס     

2008, במחצית חודש אוגוסט.

בישראל  נוער  לחילופי  הציבורית  המועצה  ובחסות  ביוזמת  מתקיים  הקונגרס 

ומשרד החינוך, ועוסק בנושאי מנהיגות וסביבה בינלאומיים.

מארצות  נוער  בני  בין  ומשמעותי  ייחודי  מפגש  ליצור  היא  הקונגרס  מטרת 

ערכי  מבנה  למצוא  כדי  השונות,  התרבויות  פסיפס  בין  היכרות  לשם  שונות, 

משותף שיוביל לכבוד הדדי, סובלנות, הכרה בערכי הדמוקרטיה ושיתוף פעולה 

בתחומים הומניסטיים ואקולוגיים שונים.

כשמונים נערים ונערות משמונה מדינות מאירופה ומאסיה, בליווי כעשרים מורים 

ומומחים בנושא מנהיגות סביבתית, ביחד עם קבוצת תלמידים מארגנת מהכפר 

באמצעות  אקדמיות,  בפעילויות  ומשתתפים  בכפר-הירוק  מתארחים  הירוק, 

מודל האומות המאוחדות - MODUL UN מבקרות באתרים אקולוגיים ייחודיים 

מנהיגות,  בסדנאות  השפדן; משתתפים  שרון,  פארק  ים-המלח,  כגון  לישראל, 

ומבקרים באתרים הגיאוגרפיים הלאומיים של ישראל.

הנערים מחו״ל מתארחים בבתי משפחות  הנערים  מהכפר הירוק, במטרה להכיר 

מקרוב את אורחות החיים, המסורת והתרבות של משפחה ישראלית.

גולת הכותרת של הקונגרס מהווה ערב הגאלה, המתקיים בנוכחות נציגי ממשלת 

הדיפלומטי  הסגל  ונציגי  נוער  לחילופי  הישראלית  הרשות  הנהלת  ישראל, 

מהמדינות המשתתפות בקונגרס.

בשירה,  הקונגרס,  משתתפי  של  ססגוניים  מופעים   - האמנותית  בתוכנית 

בריקודים ובלבוש, המאפיינים את התרבות של המדינה אותה הם מייצגים.
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משתתפי הקונגרס הבינלאומי למנהיגות וסביבה בביקור בכותל המערבי בירושלים

פרויקט ״מפגשי ידידות באמצעות המוזיקה והריקוד״
Achen, Cologne, Saarbruchen, Berlin, Saarlouis

סולידריות  לפתח  שמטרתו  בינלאומי,  מוזיקלי  מסע  מהווה  זה  פרויקט    
וסובלנות בין בני נוער, ישראלים, גרמנים, טייוואנים ועוד. 

זאת, באמצעות האמנות - ריקוד, שירה ונגינה. 

הערבות-ההדדית  את  ומדגישה  המאחדת  בינלאומית,  שפה  הינה  האמנות 

המשותפת כלפי כדור-הארץ.

התלמידים שנבחרו לייצג את הכפר הירוק, משמשים כ״שגרירים צעירים״. 

הם מתארחים בבתיהם של המארחים ועוסקים במגוון פעילויות משותפות. 

בשנת 2015, במלאות 50 שנה לקיום יחסים דיפלומטיים בין ישראל לגרמניה, 

הוזמנו תלמידי מגמות המוזיקה של הכפר הירוק, להופיע בפני נשיא גרמניה, 

.Bellevue Palace, Berlin-בחגיגות ה״בית הפתוח״ ב

Earth People Ensemble from Hakfar Hayarok ,Haifa and Akko Perform
”Imagine“ by John Lenon, at the Federal President Gauck’s Citizens Festival.

         Imagine ,הרכב ״אנשי העולם״ של הכפר הירוק, חיפה ועכו, מבצעים את שירו של ג׳ון לנון

בבית נשיא גרמניה, ראו, לרגל מלאת 50 שנה ליחסים דיפלומטיים ישראל גרמניה.

לסיום, המנון הקונגרס השיר:

Imagine by John Lenon              
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פרויקט יוהנס ראו
   יוזמתו של נשיא גרמניה לשעבר, יוהנס ראו. 

בשנת 2000 היה ראו המנהיג הגרמני הראשון שדיבר בכנסת. 

בנאום היסטורי זה ביקש ראו מחילה על פשעי השואה מהיהודים ומהישראלים. 

גרמניה  בין  גם על העתיד, על השאיפות לשיפור הקשרים הטובים  דיבר  ראו 

לישראל ועל הרחבת חילופי הנוער בין שתי המדינות.

מלגה ע״ש יוהנס ראו
במסגרת  מישראל  ותלמידות  תלמידים  עשרים  בגרמניה  מבקרים  שנה,  מדי    
מלגת יוהנס ראו. הביקור בגרמניה נמשך כשבועיים. התלמידים מישראל גרים אצל 

משפחות גרמניות, ונפגשים עם בני נוער במטרה להכיר את גרמניה של היום. 

המלגה נוסדה ביוזמת נשיא גרמניה לשעבר, יוהנס ראו, וממומנת על-ידי

משרד החוץ הגרמני.

שמתוכם  ישראליים,  לתלמידים  תחרות  גרמניה  שגרירות  עורכת  אביב,  מדי 

נבחרים זוכי המלגה המשתתפים בתכנית. 

המלגה מיועדת לתלמידי תיכון ישראליים, בגילאים 16 עד 18.

אודות  שאלות  על  ובאנגלית  בכתב  לענות  התלמידים  על  מהתחרות,  כחלק 

גרמניה ואף לכתוב חיבור קצר. מבין כל התשובות המתקבלות נבחרים כחמישים 

אביב.  בתל  הגרמנית  בשגרירות  אישי  לראיון  המוזמנים  ומועמדות  מועמדים 

מתוכם נבחרים עשרים זוכי המלגה שיבקרו בגרמניה.

אירוח בכפר הירוק
עמיתו  עם  ליברמן  החוץ  שר  להצהרה המשותפת שעליה חתם  בהמשך      
הגרמני בחודש ינואר 2011, הגיעה לישראל משלחת של ארבעים תלמידים ועוד 

חמישה מלווים, לביקור בן שבוע ימים, שבמסגרתו קיימו מפגשים עם בני נוער 

ישראלי, ביקרו במוסדות חינוך, תרבות ותיירות, נפגשו עם פוליטיקאים ואנשי 

ציבור ונחשפו למורכבות החיים בישראל ולהתמודדות המלווה אותם. 

את  מקרוב  וחוו  התלמידים  בבתי  התארחו  בכפר-הירוק,  שהותם  בתקופת 

המסורת, התרבות ואורחות החיים של משפחה ישראלית.

בזמן הביקור בבית-הספר, החליטה אחת התלמידות להירשם ללימודים במגמת 

של  לתקופה  תשע״ב,  הלימודים  לשנת  חוץ,  כסטודנטית  הקלאסית,  המוזיקה 

שלושה חודשים.
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טייוואן
עשרה תלמידי הכפר הירוק עם מלווה, הוזמנו לביקור של שבוע לסמינר     
 The שבטייוואן  לנוער  הלאומית  והמועצה  משרד-החוץ  כאורחי  לימודי, 

 Ministry of Foreign Affairs of the Republic of China, Taiwan, and
..s National Youth Commission׳the Taiwan

 Chientan Youth ב-  התארחו  הירוק  הכפר  את  לייצג  שנבחרו  התלמידים 

סיורים  הכוללות,  פעילויות  במגוון  ועסקו    Overseas Activity Centre
לימודיים ותיירותיים באתריה ההיסטוריים, הלאומיים והתרבותיים של המדינה.

סין
BYSCC -Beijing Youth -

Science Creation Competition ,  The People’s
 Government of the District

צעירים בתחומי  ליזמים  פרסים,  נושאת  בינלאומית,  השתתפות בתחרות     
המדעים, מדעי-המחשב, מתמטיקה, זואולוגיה ומדעי הרפואה והבריאות, על-פי 

.BYSCC -Beijing Youth הזמנת מחלקת החינוך בבייג׳ין, ארגון

התלמידים, גל רוזנטל, גלי ביטרן, ועופרי בסון, זכו במקום ראשון בקטגוריית 

הביו-רפואה.

הילה מיטשניק ונסיה חנוכייב, זכו במקום ראשון בקטגוריית מדעי המחשב. 

דביר נאות, זכה בפרס מיוחד, על המצאה מצילת חיים בתחום התחבורה.

קוריאה
   ועידה בינלאומית בנושא ״מנהיג העתיד״, שהתקיימה בקוריאה. 

תלמידת הכפר הירוק, ויקה אברקייב, נבחרה לייצג את ישראל בוועידה. היא שמשה 

״שגרירה״ יחידה מישראל, בכנס שדן בהשפעת האסון ביפן על האוקיינוס.

  iEARN היא רשת של מורים ברחבי העולם, היוצרים עם תלמידיהם פרויקטים 

שיתופיים באמצעות האינטרנט.

המורים  של  פיתוחם  פרי  פרויקטים,  מוצעים  שבו  מפותח  אתר  מקיים  הארגון 

ותרומתם לקהילת iEARN וכל העת נוספים פרויקטים.

מסגרת  בתוך  אלו  בפרויקטים  שלהם  הכיתות  את  משלבים  המורים 

הלימודים הרגילה.
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אמיס - ביה״ס
הבינלאומי
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הבינלאומי  התיכון  הספר  כבית   ,2014 בשנת  נוסד  לשינוי״,  הספר  ״בית    
העולם,  מכל  סטודנטים  פנימייה,  בתנאי  כאן,  לומדים  מאז  בישראל.  הראשון 

כולל ישראלים ופלשתינאים.

    EMIS הינו בית ספר ייחודי, המציע תוכנית בינלאומית יוקרתית, המוקדשת 
למשימה של ״שימוש בחינוך לשלום וקיימות במזרח התיכון״.

הישגי אמיס
   קבוצת GreenStream של EMIS, נבחרה, עם עוד שבע קבוצות, מתוך 
מים  ייצור   - שלהם  החדשנית  להצעה  דולר   50,000 לקבל  מועמדים,   1000

מהאוויר בדרך יעילה.

צוות הסטודנטים כולל: סטודנטים מישראל, ברזיל, וייטנאם, פלסטין, צרפת 

ובלגיה. הם עבדו בשיתוף פעולה הדוק עם המורה לפיסיקה, רוברט רואץ׳, כדי 
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לעצב מכונה קומפקטית, המפיקה בקלות מים מהאוויר, ומציעה תהליך נקי 

וניקוי סביבתי של אספקת מים.

משלחת MUN של בית-הספר, זכתה בפעם הרביעית ברציפות, בתחרות מודל 

האו״ם לשנת 2018.

מיוחדת  כדי להשתתף בתחרות  העולם  עם משלחות מרחבי  נפגש  הצוות 

זו. העבודה הקשה והמסירות שלהם השתלמו והם הביאו להצלחה נוספת 

לבית-הספר.

היה לנו הכבוד לקבל את ההזמנה מבית הספר הבינלאומי של האו״ם, עבור 6 

סטודנטים מצטיינים מ-EMIS, שהשתתפו בכנס UNIS-UN בניו-יורק בנושא: 

טכנולוגיה, חדשנות ועתיד עבודה. 

הזדמנות זו אפשרה למשלחת להשתתף בוועדות שונות. 

הכנס הצעירים.  כל משתתפי  בפני  נאום מרשים  נשא  אחד התלמידים שלנו 

מפגש זה היה חשוב ומרתק, ואפשר להרחיב את השקפת עולמם תוך לימוד 

ודיון בסוגיות חשובות המשפיעות בעולם שלנו כיום.

   קרן סבן, תלמידת אמיס, הוזמנה לבית הנשיא ב-7 במארס, ביום האישה 
הבינלאומי, עם עוד 20 תלמידות מצטיינות מכל רחבי הארץ. 

קרן נבחרה לכהן כ״השרה להגנת הסביבה״.

קרן פעילה בתנועות הנוער לקידום הקיימות במזרח התיכון, והיא גם זכתה 

בכבוד לייצג את הנושאים הללו באירועים שונים בארץ ובעולם. לדבריה, ״תמיד 

חלמתי להקים ארגון סביבתי עם סטודנטים מכל רחבי הארץ, אני לא רוצה 

להיות שרה בממשלה, אבל אני רוצה להשפיע על תהליך קבלת ההחלטות, כי 

יש הרבה לשנות כשמדובר בשימור הסביבה שבה אנו חיים״.

   תלמידי EMIS הקימו את תנועת YOCOPAS - כנס הנוער לשלום ולסביבה, 
ומבתי-ספר  ירושלים  ממזרח  מעזה,  המערבית,  מהגדה  סטודנטים  המפגיש 

ישראליים אחרים )יהודים וערבים(, ובתי-ספר בינלאומיים מדנמרק ומספרד. 

ומוסמכים  בשנה,  אחדות  פעמים  נפגשים  במפגש,  המשתתפים  התלמידים 

להיות פעילים בקהילותיהם בתחומי סביבה בת-קיימא ושלום.

באוקטובר 2017, אירחה EMIS את הכנס השנתי השלישי שלה, שבו הסטודנטים 

שמעו הרצאות והשתתפו בסדנאות יצירה ובפורומים בנושא שלום וקיימות.
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פנימיית הכפר הירוק

    בפנימיית הכפר הירוק מתחנכים ומתגוררים 370 תלמידים. הילדים מגיעים 
אלינו מכל קצוות הארץ, ממטולה עד אילת, ומכל המגזרים בחברה הישראלית. 

גם תלמידי נעל”ה )נוער עולה לפני הורים(.

הילדים מגיעים אלינו ממקומות שונים ומרקע שונה, וכולם מוצאים כאן, רחוק 

הוא  אלינו,  המגיעים  הילדים  לכל  המשותף  המכנה  ואוהב.  חם  בית  מהבית, 

בהם.  הטמון  הפוטנציאל  את  ולממש  בלימודים  להצליח  והמוטיבציה  הרצון 

אנחנו בכפר הירוק נותנים כל תמיכה וכל עזרה, על-מנת שכל ילד ימצא כאן 

את הכוחות לעבור כל מכשול ולהגיע למימוש פוטנציאל זה.

מנהל הפנימייה: איגור מוזס

סרן בר ואקרט

מפקד פלוגה בחטיבת גולני וביחידת “אגוז”,
מצטיין הרמטכ”ל בשנת תשע”ח.

באווירה  בעצים,  במקום,  התאהבתי  פשוט  הירוק  לכפר  “כשהגעתי 

הפסטורלית והייחודית.

התחלתי את כיתה ח’ כתלמיד בכפר, ובמהלך השנה בעיות המשמעת מהשנה 

הקודמת, התלוו אליי גם לכאן.

הייתי על סף הדחה, ולשמחתי הרבה ניתנה לי הזדמנות שנייה.

אני חושב שמרוב האהבה למקום ולמסגרת, ומרוב הרצון להפסיק לאכזב את 

האנשים סביבי, החלטתי שאני עושה שינוי, וכך היה.

לקחתי  ברפת,  מהעבודה  ליהנות  התחלתי  בלימודים,  להשקיע  התחלתי 

להצלחה  הדרך  ומשם   - אפשר  שהכפר  החברתיות  בפעילויות  חלק  יותר 

הייתה פשוטה.

היום, כשאני כבר 8 שנים בשירות צבאי, אני מסתכל אחורה ומודה על הזכות 

כי למדתי  אני מספר בגאווה  לי. בכל הצגה עצמית בפני הלוחמים,  שניתנה 

בפנימיית הכפר הירוק.

של  המשמעות  מה  בגרות,  מהי  אחראיות,  מהי  למדתי  המון,  לי  נתן  הכפר 

להיות עצמאי, מה המשמעות של חברות ואכפתיות גם מהאחר... למדתי המון 

דברים, שבמעלה הדרך שירתו אותי ונתנו לי כלים להשתלב ולהסתדר בכל 

מקום שאליו הגעתי. אני חושב שהצוות החינוכי בבית הספר ובפנימייה, הם 

חבורה של אנשים מיוחדים, שעושים את הדבר הכי חשוב שיש - להשפיע על 

אנשים ולחנך.

ועם המדריך  כך עם המחנכת  כל  טוב  כולם בהלם תמיד על שאני בקשר 

שלי. לי זה ברור מאליו, כי לאורך כל השנים הם היו והם גם היום כמו אמא 

ואבא בשבילי.

בהזדמנות הזו אני רוצה לומר תודה למקום, תודה לכל הצוות החינוכי והמדהים 

שליווה אותי ותרם רבות לעיצוב האופי והערכים שלי.

הכפר הירוק תמיד יהיה אבן דרך משמעותית בחיים שלי, הכפר הירוק גרם לי 

להשתנות ולהיות אדם טוב יותר, והיום למפקד טוב יותר.

המון הוקרה והערכה, 

בר ואקרט



205 204

פבל גולידוב
תלמיד הפנימייה בכיתה י״ב

אלוף ישראל בהתעמלות מכשירים

   אני, פבל גולידוב, בן 19 ממעלות-תרשיחא, הגעתי לפנימיית הכפר הירוק 
בכיתה י’. כחניך בכפר הירוק וכספורטאי בנבחרת ישראל בהתעמלות מכשירים, 

נאלצתי להתמודד עם קשיים רבים, הכוללים שילוב הספורט והלימודים, ואף 

להצליח לתרום ולהיות חניך בפנימייה.

משמעת,  ערכים,  למדתי  הירוק  הכפר  בזכות 

קבלת האחר, התמדה בלימודים ויכולת לחיות 

בשיתוף פעולה עם ילדים בגילי.

בזכות הכפר הירוק והצוות החינוכי בפנימייה, 

הצלחתי לשלב בהצלחה רבה את הלימודים וגם 

ההתעמלות  בתחום  גבוהים  להישגים  להגיע 

המכשירים.

אלוף ישראל ואלוף המכבייה לנוער.

רון פיאטוב
תלמיד הפנימייה בכיתה י״ב

אלוף ישראל בהתעמלות מכשירים

   “הגעתי לפנימיית הכפר הירוק בכיתה ח’, בגיל 13; מהצפון של ישראל, נהריה.
מגיל צעיר אני מתאמן בהתעמלות-מכשירים וזכיתי 3 שנים ברציפות בתואר 

אלוף ישראל. המאמן שלי ראה בי פוטנציאל ואמר שבשביל שאוכל לממש אותו 

עד הסוף אני אצטרך לעבור לתל אביב להתאמן עם נבחרת ישראל.

כך מצאתי את הכפר הירוק, שהיה המקום הכי 

לימודית, שהמורים  מבחינה  גם  בשבילי,  טוב 

פה נפלאים והמחנכים, שבלעדיהם לא הייתי 

שלי,  ואם-הבית  והמדריך  להמשיך,  מסוגל 

שנים  חמש  כבר  לי  ועוזרים  תומכים  שתמיד 

לא  שלי.  הבית  הוא  הירוק  הכפר  ברציפות. 

הייתי מוצא בית טוב יותר.

בגיל 14 הגעתי לנבחרת ישראל, וזאת הייתה 

השנה הראשונה שלי כמתעמל בנבחרת. 

זכיתי  שבה  בהונגריה,  תחרות  לנו  הייתה 

בשלוש מדליות. משם רק השתפרתי.

מאוחר יותר, בגיל 17, הייתי בוגר נבחרת הנוער 

של ישראל, ונשלחתי לגביע עולם במוסקבה, 

רוסיה. שם זכיתי במדליית כסף.

היה  שלי  האימונים  עם  הכפר  של  החיבור 

את  מסיים  הייתי  מאוד.  קשה  בהתחלה  לי 

הלימודים בארבע אחר הצהריים, וישר ממשיך 

הייתי  שנותר  בזמן  בערב.  תשע  עד  לאימון. 
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עושה שיעורי בית. עם הזמן התרגלתי לחיבור הזה. בנוסף, קיבלתי עזרה רבה 

והתחשבות מהצוות הלימודי והצוות בפנימייה. כולם תמכו ועזרו לי.

ועל כך, תודתי הרבה.

סמ”ר אנסטסיה גרוסמן
בוגרת נעל״ה

מצטיינת הנשיא תשע”ח

    שמי אנסטסיה גרוסמן, בוגרת הכפר הירוק. נולדתי וגדלתי בעיר אולן 
תכנית  במסגרת  הירוק,  לכפר  לארץ,  הגעתי  ב-2011  שברוסיה.  אודה 

נעל״ה, ועזבתי אותו לפני הגיוס לצבא ב-2015.

הכפר הירוק בשבילי הוא בית חם, שבו קיבלתי ערכים וחינוך של מדינת 

ישראל. בנוסף, למדתי עברית ואהבתי ללמוד ספרות, תנ”ך, ואף לעבוד 

ברפת עם הפרות. הכפר לימד אותי את קבלת האחר, את התרומה לזולת; 

והכול, בזכות סגל המורים   – ואהבת הארץ  לי אחריות, עצמאות  הקנה 

והמדריכים, שנותנים את הלב והנשמה למען החניכים.

 

הכפר  את  שעזבתי  אחרי  גם 

ששם  ידעתי  תמיד  הירוק, 

אוכל  שבו  מקום,  לי  שמור 

אותי  שליווה  לסגל  לפנות 

משפחה  למעין  והפכנו 

מיוחדת.

 

לחיים  חברים  גם  רכשתי 

בינינו  ונוצרו  בפנימייה, 

ואחווה  רעות  של  קשרים 

התגייסתי  שנים.  לאורך 

לתפקיד לוחמה בחיל האוויר, 

התקדמתי לפיקוד על טירונים 

ב-2018  העצמאות  וביום 

 - נשיא  למצטיינת  נבחרתי 

דבר שאני גאה בו מאוד.
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